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Nr. 45 Dinsdag 12 juni 1990
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1661

Samenstelling van een Commissie, blz.
1661

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1990
- 9-1-A (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1989
- 9-II-A (1989-1990) - Nrs. 1 tot 3

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1990
- 9-II-B (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5
Algemene bespreking, blz. 1661

Sprekers : de heren P. Deprez, ver-
slaggever, J. De Bremaeker, verslag-
gever, A. Denys, R. Van Hooland,
Minister G. Geens

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1990 -
- 9-1-A (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1670

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1989
- 9-II-A (1989-1990) - Nrs. 1 tot 3
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1671

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1990
- 9-II-B (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1672

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer J. De Roo tot
de heer L. Waltniel, Gemeenschapsminis-
ter van Ruimtelijke Ordening en Huisves-
ting, over de interpretatie van het MER-
besluit van de Vlaamse Executieve voor
grote infrastructuurwerken, blz. 1677

Sprekers : de heer J. De Roo, Minis-
ter L. Waltniel

Interpellatie van de heer M. Van Peel tot
de heer R. De Wulf, Gemeenschapsminis-
ter van Tewerkstelling, over het uitblijven
van verplichte taallessen voor migranten,
blz. 1680

Sprekers : de heer M. Van Peel, me-
vrouw M. Vogels, mevrouw M. De
Meyer, Minister R. De Wulf, de heer
E. Beysen

Interpellatie van de heer L. Peeters tot de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting, over de huisvuilverwer-

king in Vlaams Brabant, blz. 1686
Sprekers : de heren L. Peeters, W.
Cortois, Minister T. Kelchtermans

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1691

Nr. 46 Dinsdag 12 juni 1990
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1693

Actuele interpellaties (Regl. art. 77)
Actuele interpellatie van de heer H. Can-
dries, Gemeenschapsminister van Leefmi-
lieu, Landinrichting en Natuurbehoud,
over de positie van de Vlaamse milieu-in-
dustrie.
Actuele interpellatie van de heer A. De-
nys tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Landinrichting en Natuurbehoud, over de
toepassing van de principes van de vrije-
markteconomie en objectieve gunning van
opdrachten in verband met het bouwen
van Vlaamse waterzuiveringsinstallaties,
blz. 1693

Sprekers : de heren H. Candries, A.
Denys, J. Timmermans, Minister T.
Kelchtermans

Motie van aanbeveling, blz. 1699
Actuele interpellatie van de heer J. Cuy-
vers tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenscha  sminister

K
van Leefmilieu,

Landinric ting en Natuurbehoud, over
het uitblijven van een decretale basis voor
het MINA-Fonds, blz. 1699

Sprekers : de heren J. Cuyvers, J.
Timmermans, Minister T. Kelchter-
mans

Motie van aanbeveling, blz. 1700
Actuele interpellatie van de heer P. Van
Grembergen tot de heer G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Be-
groting, over de afwezigheid van de Minis-
ter van Cultuur op de jongste bijeenkom-
sten van de organen van de Taalunie en
het gebrek aan ernst van de Vlaamse Re-
gering in de betrekkingen met Nederland,
blz. 1700

Sprekers : de heren P. Van Grember-
gen, Minister G. Geens

Interpellaties (Regl. art. 76) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer P. Dumez tot de
heer J. Sauwens, Gemeenschapsminister
van Openbare Werken en Verkeer, over
een mogelijke aansluiting Liefkenshoek-
tunnel - E 17, blz. 1702

Sprekers : de heren P. Dumez, E.
Beysen, mevrouw N. Maes, de heren
J. De Seranno, H. Van Dienderen,
Minister J. Sauwens

Motie van aanbeveling, blz. 1707
Interpellatie van de heer M. Didden tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over het uitblijven van een advies in ver-

band met het STAR 21-plan van de
NMBS, blz. 1707

Sprekers : de heren M. Didden, J.
Ansoms, Minister J. Sauwens

Interpellatie van de heer P. Breyne tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting en de heer L.
Waltniel, Gemeenschapsminister van
Ruimtelijke Ordening en Huisvesting,
over de financieringsmiddelen voor socia-
le huisvesting en meer bepaald de finan-
ciële problemen van het Vlaams Woning-
fonds, blz. 1712

Sprekers : de heren P. Breyne, H. De
Loor, Minister G. Geens, de heer J.
De Seranno

Actuele interpellatie (Regl. art. 77)
(Voortzetting)
Actuele interpellatie van de heer P. Van
Grembergen tot de heer G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Be-
groting, over de afwezigheid van de Minis-
ter van Cultuur op de jongste bijeenkom-
sten van de organen van de Taalunie en
het gebrek aan ernst van de Vlaamse Re-
gering en de betrekkingen met Nederland
Motie van aanbeveling, blz. 1717

Interpellaties (Regl. art. 76) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van mevrouw F. Brepoels tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
het nemen van concrete initiatieven ter
versterking van het Vlaams karakter van
Voeren, blz. 1717

Sprekers : mevrouw F. Brepoels, Mi-
nister G. Geens

Motie van aanbeveling, blz. 1721
Interpellatie van de heer H. Coveliers tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
de betrokkenheid van de Vlaamse Execu-
tieve bij het crimineel beleid, blz. 1721

Sprekers : de heren H. Coveliers, R.
Van Hooland, Minister G. Geens, de
heer J. De Seranno

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1723

Nr. 47 Woensdag 13 juni 1990
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1725

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1725

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1725

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1725
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Vaste Nationale Cultuurpactcommissie 
Benoeming van 2 vaste en 4 plaatsvervan-
gende Nederlandstalige leden, blz. 1776 

1990 

deveren 

MER's 	 De- 
nys 

Dien- 

Migrantenbe- 

Vae- 

Schel- 

Pares 

Motie van de Vlaamse Raad
Indiening, blz. 1725

Rapport van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 1726

Verslagen
Indiening, blz. 1726

Moties
Indiening en overzending, blz. 1727

Mededelingen van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 1727

Adviezen van de Vlaamse Mediaraad
Indiening, blz. 1727

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1728

Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1728

Schriftelijke vragen (Regl. art. 74)
Indiening, blz. 1728

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Vlaams Fonds voor de Sociale
Integratie van Personen met een Handi-
cap- 318 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 6
Algemene bespreking, blz. 1728

Sprekers : de heren A. Deneir, ver-
slaggever, J . Devolder , A. Denys, Mi-
nister J. Lenssens, mevrouwen A. Du-
roi-Vanhelmont , M. Vogels ,  T.
Merckx-Van Goey, de heren M. Did-
den, W. Peeters

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1750

Motie van orde
Voorstel tot aanvulling van de agenda,
blz. 1763

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1763

Nr. 48 Woensdag 13 juni 1990
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1765

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer G. Janzegers
tot de heer L. Waltniel, Gemeenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, over de openbaarheid die
aan de MER’s inzake het SST-dossier
wordt gegeven, blz. 1765
Actuele vraag van de heer H. Van Dien-
deren tot de heer L. Waltniel, Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Ordening
en Huisvesting, over de nieuwe aanvraag
van Center Parcs voor de aanleg van een
bungalowpark in Maasmechelen, blz.
1766

Actuele vraag van de heer H. Lauwers tot
de heer L. Waltniel, Gemeenschapsminis-
ter van Ruimtelijke Ordening en Huisves-
ting, over onregelmatigheden bij AROL-
dienst Stedebouw te Antwerpen, blz. 1767
Actuele vraag van mevrouw M. Vogels
tot de heer R. De Wulf, Gemeenschaps-
minister van Tewerkstelling en de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
Welzijn en Gezin, over het niet uitbetalen
van de IBF-loonsubsidie voor tewerkge-
stelden in de opvangcentra voor daklozen,
blz. 1767
Actuele vraag van de heer G. Janzegers
tot de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Natuurbe-
houd en Landinrichting, over het opeisen
van een vetsmelterij en beenmaalderij in
Rillaar, blz. 1768
Actuele vraag van de heer J. Timmermans
tot de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Natuurbe-
houd en Landinrichting, over de in uit-
zicht gestelde oprichting van een MINA-
Raad, blz. 1769
Actuele vraag van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over de
herstructurering van VMZ en OVAM,
blz. 1770
Actuele vragen van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over de
bedrijfszekerheid en mogelijke privatise-
ring van de TMVW en van de heer R.
Van Hooland tot de heer L. Van den Bos-
sche, Gemeenschapsminister van Binnen-
landse Aangelegenheden en Openbaar
Ambt, over de organisatie en het beheer
van de TMVW, blz. 1771

Motie van orde
Afwezigheid Minister, blz. 1773

Sprekers : de heren A. Denys, H. De
Cr00

Actuele vragen (Regl. art. 75) (Voortzet-
ting)
Actuele vraag van de heer E. Van Vae-
renbergh tot de heer L. Van den Bossche,
Gemeenschapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Openbaar Ambt,
over de samenroeping van een Conferen-
tie van Mandatarissen van Vlaams Bra-
bant, blz. 1773
Actuele vragen van de heer E. Beysen tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over het al of niet behouden van de Schel-
deveren  en de heer H. Van Dienderen tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over de toekomst van de veerdiensten op
de Schelde, blz. 1774

Ontwerp van decreet tot wijziging van het
decreet van 30 november 1988 tot instel-
ling van het politiek verlof voor de perso-
neelsleden van de instellingen van open-
baar nut die van de Vlaamse Gemeen-
schap afhangen
- 322 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet tot wijziging van het
decreet van 30 november 1988 tot instel-
ling van het politiek verlof voor de perso-
neelsleden van de instellingen van open-
baar nut die van het Vlaamse Gewest af-
hangen
- 333 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1776

Sprekers : de heer J. Van Eetvelt, ver-
slaggever, Minister L. Van den Bos-
sche

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsj aar 1990
- 9-1-A (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1777

Sprekers : de heren J. Pede, R. De-
swaene, A. Denys

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1989 -
- 9-II-A (1989-1990) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1779

Spreker : de heer J. Geysels

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1990
- 9-II-B (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5
Hoofdelijke stemming, blz. 1780

Voorstel van motie van overeenstemming
Hoofdelijke stemming, blz. 1782

Spreker : de heer A. Denys

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Vlaams Fonds voor de Sociale
Integratie van Personen met een Handi-
cap- 318 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 7
Aangehouden stemmingen, blz.. 1783
Hoofdelijke stemming, blz. 1784

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de
heer J. Devolder, mevrouwen T.
Merckx-Van Goey , A. Duroi-Vanhel-
mont, de heer W. Peeters

Motie van aanbeveling van de heer L.
Hancké C.S. tot besluit van de op 29 mei
1990 behandelde nota Migrantenbeleid
van de Vlaamse Executieve
- 193 (1989-1990) - Nr. 4
Hoofdelijke stemming, blz. 1787

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de he-
ren E. Beysen, W. Peeters, M. Van
Peel, F. Dewinter, L. Hancké, A. De-
nYS

Motie van aanbeveling van de heer W.
De Vlieghere C.S. tot besluit van de op 29
mei 1990 behandelde nota Migrantenbe-
leid van de Vlaamse Executieve
- 193 (1989-1990) - Nr. 5
Hoofdelijke stemming, blz. 1790
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Regeling 
1820 

Regeling 
1799 

nister 

Motie van aanbeveling van de heer G.
Annemans C.S. tot besluit van de op 29
mei 1990 behandelde nota Migrantenbe-
leid van de Vlaamse Executieve
- 193 (1989-1990) - Nr. 6
Hoofdelijke stemming, blz. 1791

Spreker : de heer A. Denys

Motie van aanbeveling van de heer A.
Denys C.S. tot besluit van de op 29 mei
1990 behandelde nota Migrantenbeleid
van de Vlaamse Executieve
- 193 (1989-1990) - Nr. 7
Hoofdelijke stemming, blz. 1792

Motie van aanbeveling van de heer A.
Denys tot besluit van de op 30 mei 1990
door de heer A. Denys gehouden actuele
interpellatie tot de heer G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Be-
groting, over het voorstel van de Franse
Gemeenschap om haar onderwijstekort te
financieren via nieuwe middelen
- 351 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1793

Sprekers : de heren J. De Seranno,
A. Denys

Motie van aanbeveling van de heer J.
Cuyvers tot besluit van de op 30 mei 1990
door de heer J. Caudron gehouden inter-
pellatie tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over het
aangekondigde plan tot ophaling en ver-
werking van het klein chemisch huisafval
- 352 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1794

Sprekers : de heren J. Cuyvers, A.
Denys, J. De Seranno

Hoofdelijke stemming (herhaling), blz.
1796

Motie van aanbeveling van de heer E. Fla-
mant C.S. tot besluit van de op 30 mei 1990
door de heer J. De Bremaeker gehouden
interpellatie tot de heer J. Sauwens, Ge-
meenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over de vaste oever-
verbinding over de Westerschelde en de
gevolgen ervan voor Vlaanderen en Gent
- 353 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1797

Spreker : de heer E. Flamant
Verdaging, blz. 1799

Spreker : de heer A. Denys

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 49 Dinsdag 26 juni 1990
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1801

Samenstelling van een commissie
Wijzigingen onder de vaste en plaatsver-
vangende leden, blz. 1801

Beleidsbrief Buitenlands cultureel beleid,
ingediend door de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur
- 298 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Buitenlands beleid, inge-
diend door de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer
- 307 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Naar een Vlaams exportbe-
leid, ingediend door de heer N. De Batse-
lier, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie, Middenstand en Energie
- 308 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Het intercommunautaire en
buitenlandse onderwijsbeleid, ingediend
door de heer D. Coens, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs
- 327 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Milieu- en natuurbeleid -
Externe betrekkingen, ingediend door de
heer T . Kelchtermans , Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting
- 331 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Debat, blz. 1801

Sprekers : mevrouw M.-P. Kestelijn-
Sierens, verslaggever, de heren J. De
Bremaeker , verslaggever, D . Van der
Maelen, verslaggever, A. Denys, Mi-
nister N. De Batselier

Motie van aanbeveling, blz. 1808

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1808

Spreker : de heer A. Denys

Beleidsbrief Buitenlands cultureel beleid,
ingediend door de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur
- 298 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Buitenlands beleid, inge-
diend door de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer
- 307 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Naar een Vlaams exportbe-
leid, ingediend door de heer N. De Batse-
lier, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie, Middenstand en Energie
- 308 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Het intercommunautaire en
buitenlandse onderwijsbeleid, ingediend
door de heer D. Coens, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs
- 327 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Milieu- en natuurbeleid -
Externe betrekkingen, ingediend door de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting
- 331 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Debat (Voortzetting), blz. 1808

Spreker : de heer D. Van der Maelen

Motie van orde
Afwezigheid Ministers, blz. 1809

Sprekers : de heren A. Kempinaire,
Minister D. Coens, A. Denys, Minis-
ter G. Geens

Beleidsbrief Buitenlands cultureel beleid,
ingediend door de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur
- 298 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Buitenlands beleid, inge-
diend door de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer
- 307 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Naar een Vlaams exportbe-
leid, ingediend door de heer N. De Batse-
lier, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie, Middenstand en Energie
- 308 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Het intercommunautaire en
buitenlandse onderwijsbeleid, ingediend
door de heer D. Coens, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs
- 327 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Milieu- en natuurbeleid -
Externe betrekkingen, ingediend door de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting
- 331 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Debat (Voortzetting), blz. 1809

Sprekers : de heren D. Van der Mae-
len, A. Denys, A. Kempinaire, E.
Bockstal, Minister N. De Batselier, J.
De Bremaeker, J. Laverge, A. De
Beul

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 50 Dinsdag 26 juni 1990
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1821

Beleidsbrief Buitenlands cultureel beleid,
ingediend door de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur
- 298 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Buitenlands beleid, inge-
diend door de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer
- 307 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Naar een Vlaams exportbe-
leid, ingediend door de heer N. De Batse-
lier, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie, Middenstand en Energie
- 308 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Het intercommunautaire en
buitenlandse onderwijsbeleid, ingediend
door de heer D. Coens, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs
- 327 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
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Deswae- 

Laver- 

Beleidsbrief Milieu- en natuurbeleid -
Externe betrekkingen, ingediend door de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting

Algemene bespreking, blz. 1867

- 331 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Debat (Voortzetting), blz. 1821
Sprekers : de heren P. Van Grember-
gen, A. Denys, R. Daems, Minister
G. Geens, A. Kempinaire, W. Luy-
ten, L. Dierickx, Minister P. Dewael,
H. Suykerbuyk, E. Bockstal, Minister
G. Geens, J. De Bremaeker

Sprekers : de heren C. Lisabeth, ver-
slaggever, J. Laverge, F. Aerts, me-
vrouwen M. Vogels, M. De Meyer ,
de heren H. Candries, J. De Roo, C.
Moors, J. De Roo, Minister N. De
Batselier, de heer R. Van Hooland

Moties van aanbeveling, blz. 1847

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1847

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1883

Interpellatie (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer M. Schoeters tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over het investeringsbeleid inzake de Ant-
werpse haven en meer be

E
aald het Vijfde

Havendok  - Amerikado

Verdaging, blz. 1888
Sprekers : Minister J. Sauwens, de
heer M. Schoeters

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1889

Nr. 51 Woensdag 27 juni 1990
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1849

Ontwerp van decreet houdende de rege-
ling voor de basiseducatie voor laagge-
schoolde volwassenen
- 356 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 4

Voorstel van decreet van de heren J. Gey-
sels en H. Lauwers C.S. houdende organi-
satie van de basiseducatie voor volwasse-
nen in Vlaanderen
- 142 (BZ 1988) - Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking, blz. 1849

Nr. 53 Donderdag 28 juni 1990

Berichten van verhindering, blz. 1891

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1891

Sprekers : de heren W. Seeuws, A.
Schellens, verslaggever, R. Deswae-
ne, Jos Bosmans, H. Lauwers, M.
Van Peel, Minister D. Coens

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1891
Intrekking, blz. 1891

Voorstel tot wijziging van het Reglement
Indiening en verwijzing, blz. 1892

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1863

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1866

Motie van de Vlaamse Raad
Intrekking, blz. 1892

Adviezen van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 1892

Adviezen van de Sociaal-Economische
Raad van Vlaanderen
Indiening en verwijzing, blz. 1892

Nr. 52 Woensdag 27 juni 1990
Middagvergadering Adviezen van de Vlaamse Mediaraad

Indiening en verwijzing, blz. 1892
Berichten van verhindering, blz. 1867

Verslagen
Motie van orde Indiening, blz. 1893
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1867

Jaarverslag
Ontwerp van decreet houdende organisa-
tie van de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappijen

Indiening, blz. 1893

Motie
- 348 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 3 Indiening en verwijzing, blz. 1893

Voorstel van decreet van de heer J. Laver-
ge C.S. houdende wijziging van artikel 15
van de kaderwet van 15 juli 1970 houden-
de organisatie van de planning en de eco-
nomische decentralisatie
- 299 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening , blz. 1893

Schriftelijke vragen (Regl. art. 74)
Indiening, blz. 1893

Samenstelling van een Commissie
Wijzigingen onder de vaste en de plaats-
vervangende leden, blz. 1893

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer H. Van Rom-
paey tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over het toe-
gankelijk houden van het patrimonium
van kunstschilder Albert Van Dijck,  blz.
1894
Actuele vraag van de heer F. Vermeiren
tot de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Natuurbe-
houd en Landinrichting, over het verlenen
van een vergunning aan bepaalde inter-
communales  met betrekking tot de ver-
brandingsoven in Grimbergen, blz. 1895

Motie van orde
Agenda, blz. 1896

Sprekers : de heren A. Denys, F. Ver-
meiren

Actuele vragen (Regl. art. 75) (Voortzet-
ting)
Actuele vraag van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over con-
tracten tussen gemeenten en glasophalers,
blz. 1897

Actuele vraag van de heer E. Van Vae-
renbergh tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de toe-
passing van het cultuurpact op de samen-
stelling van de afvaardiging van de Hoge
Raad voor Volksontwikkeling in het
Vlaams Ondersteuningscentrum voor Ba-
siseducatie, blz. 1898
Actuele vraag van de heer H. Van Dien-
deren tot de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer, over de toepassing van een EG-
richtlijn voor de beperking van vliegtuigla-
waai door de regionale luchthavens, blz.
1899
Actuele vraag van de heer J. Timmermans
tot de heer J. Sauwens, Gemeenschapsmi-
nister  van Openbare Werken enVerkeer,
over de omlegging van de N 42 te Herze-
le-Sint-Lievens-Esse, blz. 1900

Actuele vraag van de heer L. Dierickx tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
het standpunt van de Europese Commis-
sie inzake het subsidiëren van de restaura-
tie van historische gebouwen door de
Vlaamse Gemeenschap, blz. 1901

Actuele vraag van de heer A. Denys tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
de evaluatiestudie met betrekking tot FTI,
blz. 1901

Actuele vraag van de heer R. Daems tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
het aanwijzen van een kredietinstelling als
kassier van de Vlaamse Gemeenschap
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Actuele vraag van mevrouw A. Duroi-
Vanhelmont tot de heer G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Be-
groting, over de uitbouw van een eigen
Vlaamse thesaurie, blz. 1902
Actuele vraag van de heer H. De Loor
tot de heer L. Waltniel, Gemeenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, over het ontwerp van besluit
houdende het algemeen reglement tot er-
kennin
blz. %

van sociale-bouwmaatschappijen,
19 5

Voorstel van resolutie van mevrouw A.M.
Neyts-Uyttebroeck C.S. betreffende het
uitstellen van de herstructurering van het
kunstonderwijs met beperkt leerplan en
het lichten uit het ontwerp van decreet
betreffende het onderwijs-11 van de
hoofdstukken die onder Titel V - Deeltijds
kunstonderwijs ressorteren
- 371 (1989-1990) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1906

Sprekers : mevrouw A.-M. Neyts-
Uyttebroeck, de heer C. Moors, me-
vrouw N. Maes, de heer F. Vermeiren

Voorstel van resolutie van de heer L.
Vanhorenbeek betreffende de oprichting
van een begeleidings- en evaluatiecom-
missie inzake de herstructurering van het
deeltijds kunstonderwijs
- 374 (1989-1990) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1907

Sprekers : de heer L. Vanhorenbeek,
mevrouw M. Vogels, de heer C.
Moors, mevrouw A.-M. Neyts-Uytte-
broeck, de heer E. Baldewijns, Minis-
ter D. Coens

Intrekking, blz. 1908
Spreker : mevrouw N. Maes

Ontwerp van decreet houdende de rege-
ling van de basiseducatie voor laagge-
schoolde volwassenen
- 356 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5
Aangehouden stemmingen, blz.

Spreker : de heer J. Pede
1909

Hoofdelijke stemming, blz. 1910
Sprekers : mevrouw M. Vogels, de he-
ren H. Lauwers, R. Deswaene, E.
Baldewijns, M. Van Peel

Ontwerp van decreet houdende organisa-
tie van de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappijen
- 348 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 4
Aangehouden stemmingen, blz. 1912
Hoofdelijke stemming, blz. 1915

Sprekers : de heer J. Laverge, me-
vrouw A. Vogels, de heer H. Candries

Motie van aanbeveling van de heer E. Fla-
mant C.S. tot besluit van de op 30 mei 1990
door de heer J. De Bremaeker gehouden
interpellatie tot de heer J. Sauwens, Ge-
meenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over de vaste oever-
verbinding over de Westerschelde en de
gevolgen ervan voor Vlaanderen en Gent
- 353 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1917

Motie van aanbeveling van de heer J.
Cuyvers tot besluit van de op 12 juni 1990
door de heer J. Cuyvers gehouden actuele
interpellatie tot de heer T. Kelchtermans,
Gemeenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting, over
het uitblijven van een decretale basis voor
het MINA-Fonds
Hoofdelijke stemming, blz. 1918

Sprekers : de heren J. Cuyvers, F.
Aerts

Motie van aanbeveling van mevrouw F.
Brepoels C.S. tot besluit van de op 12 juni
1990 door de heer P. Van Grembergen
gehouden actuele interpellatie tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Financiën en Begroting, over de afwezig-
heid van de Minister van Cultuur op de
jongste bijeenkomsten van de organen van
de Taalunie en het gebrek aan ernst van
de Vlaamse Regering in de betrekkingen
met Nederland
- 361 (1989-1990) - Nr. 1
Intrekking, blz. 1920

Sprekers : Minister P. Dewael, de he-
ren J. De Seranno, P. Van Grember-
gen, mevrouw M. Vogels

Motie van aanbeveling van de heer H.
Van Dienderen tot besluit van de OD 12
juni 1990 door de heer P. Dumez gehou-
den interpellatie tot de heer J. Sauwens,
Gemeenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over een mogelijke
aansluiting Liefkenshoektunnel - E 17
- 362 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1921

Sprekers : de heren H. Van Diende-
ren, E. Beysen

Motie van aanbeveling van de heer J. De
Seranno C.S. tot besluit van de op 12 juni
1990 door de heer P. Dumez gehouden
interpellatie tot de heer J. Sauwens, Ge-
meenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over een mogelijke
aansluiting Liefkenshoektunnel - E 17
Hoofdelijke stemming, blz. 1922

Motie van aanbeveling van de heer R.
Deswaene tot besluit van de op 12 juni

1990 door de heer A. Denys gehouden
actuele interpellatie tot de heer T. Kelch-
termans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Landinrich-
ting, over de toepassing van de principes
van de vrije-marktconcurrentie en objec-
tieve gunning van opdrachten in verband
met het bouwen van Vlaamse waterzuive-
ringsinstallaties
- 366 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming, blz. 1923

Motie van aanbeveling van de heer P. Van
Grembergen C.S. tot besluit van de op 12
juni 1990 door mevrouw F. Brepoels ge-
houden interpellatie tot de heer G.
Geens, Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve, Gemeenschapsminister van Finan-
ciën en Begroting, over het nemen van
concrete initiatieven ter versterking van
het Vlaamse karakter van Voeren
- 367 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming, blz. 1924

Motie van orde
Agenda, blz. 1925

Sprekers : de heren A. Denys, J. De
Seranno, mevrouw M. Vogels, de he-
ren P. Van Grembergen, L. Hancké,
J. Timmermans

Interpellatie (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer M. Schoeters tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over het investeringsbeleid inzake de Ant-
werpse haven en meer bepaald het Vijfde
Havendok-Amerikadok, blz. 1928

Sprekers : de heer M. Schoeters, Mi-
nister J. Sauwens

van de werkzaamheden, blz.
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53e vergadering Donderdag 28 juni 1990

VOORZITTER : de heer L. Van-
velthoven

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
14 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

L. Nelis-Van Liedekerke, V. Peus-
kens, A. Steverlynck, G. Verhae-
gen ; gezondheidsredenen.

G. Janzegers, L. Van den Brande ;
buitenslands.

H. Adriaensens, P. Berben, L. Bril,
H. De Croo, M. Mahieu, J. Van
Hecke, W. Van Renterghem ; ambts-
verplichtingen.

‘-ONTWERPEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :

- Ontwerp van decreet betreffende
het onderwijs - II
- 365 (1989-1990) - Nr. 1.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 53
28 juni 1990

Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

- Ontwerp van decreet houdende
opzetting van een programma ter
bevordering van de werkgelegen-
heid in de niet-commerciële sec-
tor in het Vlaamse Gewest
- 368 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Economie, Energie en Ter-
werkstelling.

- Ontwerp van decreet tot instelling
van een Vlaams Fonds voor de
integratie van kansarmen
- 370 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Verenigde
Commissies voor Binnenlandse
Aangelegenheden en Openbaar
Ambt en voor Welzijn en Ge-
zondheid .

VOORSTELLEN VAN RESOLU-
TIE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van resolutie werden inge-
diend :

- Voorstel van resolutie van de heer
R. Deswaene betreffende het tij-
dig verzenden van omzend.brieven
in het onderwijs
- 369 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

- Voorstel van resolutie van me-

Berichten van verhindering
Ingekomen en ingetrokken stukken

vrouw A.M. Neyts-Uyttebroeck
C.S. betreffende het uitstellen van
de herstructurering van het kunst-
onderwijs met beperkt leerplan en
het lichten uit het ontwerp van
decreet betreffende het onderwijs
- II van de hoofdstukken die on-
der Titel V - Deeltijds kunston-
derwijs,  ressorteren
- 371 (1989-1990) - Nr. 1.

- Voorstel van resolutie van de heer
L. Vanhorenbeek betreffende de
oprichting van een begeleidings-
en evaluatiecommissie inzake de
herstructurering van het deeltijds
kunstonderwijs-
- 374 (1989-1990) - Nr. 1.

Intrekking

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van resolutie werden inge-
trokken :

- Voorstel van resolutie van de heer
A. Laridon C.S. betreffende het
uitstellen van de herstructurering
van het kunstonderwijs met be-
perkt leerplan
- 97 (BZ 1988) - Nr. 1.

- Voorstel van resolutie van de heer
A. Laridon betreffende het uit-
stellen van de herstructurering
van het kunstonderwijs met be-
perkt leerplan en het lichten uit
het ontwerp van decreet betref-
fende het onderwijs - II van de
hoofdstukken die onder Titel V
- Deeltijds kunstonderwijs, res-
sorteren
- 358 (1989-1990) - Nr. 1.
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VOORSTEL TOT WIJZIGING
VAN HET REGLEMENT

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende voor-
stel tot wijziging van het Reglement
werd ingediend :

- Voorstel van de heer D. van der
Maelen tot wijziging van het
Reglement van de Vlaamse Raad
- 364 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het
Reglement en de Verzoekschrif-
ten.

MOTIE VAN DE VLAAMSE
RAAD

Intrekking

De Voorzitter : De
werd ingetrokken :

volgende motie

- Motie van de heer A. Laridon tot
oprichting van een commissie van
onderzoek over de herstructure-
ring van het kunstonderwijs met
beperkt leerplan
- 359 (1989-1990) - Nr. 1.

ADVIEZEN VAN DE RAAD
VAN STATE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende advie-
zen van de Raad van State werden
ingediend :

- Advies van de Raad van State
over het voorstel van decreet van
de heren P. Chevalier en E. Van
Rompuy C.S. houdende het sta-
tuut van de Belgische Radio en
Televisie, Omroep van de Vlaam-
se Gemeenschap
- 349 (1989-1990) - Nr. 2.

- Advies van de Raad van State
over het voorstel van decreet van
de heren A. Denys, mevrouw

A.M. Neyts-Uyttebroeck, de he-
ren D. Van Mechelen en G. Ver-
hofstadt houdende oprichting en
regeling van het statuut van een
Vlaamse openbare radio-omroep-
maatschappij en een Vlaamse
openbare televisie-omroepmaat-
schappij
- 316 (1989-1990) - Nr. 2.

- Advies van de Raad van State
over het voorstel van decreet van
de heer E. Van Rompuy C.S. hou-
dende organisatie en erkenning
van lokale radio’s
- 285 (1989-1990) - Nr. 4.

- Advies van de Raad van State
over het voorstel van decreet van
de heren A. Denys, D. Van Me-
chelen en G. Verhofstadt houden-
de organisatie en erkenning van
niet-openbare radio’s
- 315 (1989-1990) - Nr. 2.

Verwezen naar de Commissie voor
de Media.

ADVIEZEN VAN DE SOCIAAL-
ECONOMISCHE RAAD VAN
VLAANDEREN

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende advie-
zen van de Sociaal-Economische
Raad van Vlaanderen werden inge-
diend :

- Advies van de Sociaal-Economi-
sche Raad van Vlaanderen over
het voorstel van decreet van de
heren P. Chevalier en E. Van
Rompuy C.S. houdende het sta-
tuut van de Belgische Radio en
Televisie, Omroep van de Vlaam-
se Gemeenschap
- 349 (1989-1990) - Nr. 4.

- Advies van de Sociaal-Economi-
sche Raad van Vlaanderen over
het voorstel van decreet van de
heren A. Denys, mevrouw A.M.
Neyts-Uyttebroeck, de heren D.
Van Mechelen en G. Verhofstadt
houdende oprichting en regeling
van het statuut van een Vlaamse
openbare radio-oproepmaat-

schappij en een Vlaamse openba-
re televisie-omroepmaatschappij
- 316 (1989-1990) - Nr. 4.

- Advies van de Sociaal-Economi-
sche Raad van Vlaanderen over
het voorstel van decreet van de
heer E. Van Rompuy C.S. hou-
dende organisatie en erkenning
van lokale radio’s
- 285 (1989-1990) - Nr. 6.

- Advies van de Sociaal-Economi-
sche Raad van Vlaanderen over
het voorstel van decreet van de
heren A. Denys, D. Van Meche-
len en G. Verhofstadt houdende
organisatie en erkenning van niet-
openbare radio’s
- 315 (1989-1990) - Nr. 4.

Verwezen naar de Commissie voor
de Media.

ADVIEZEN VAN DE VLAAMSE
MEDIARAAD

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende advie-
zen van de Vlaamse Mediaraad wer-
den ingediend :

- Advies van de Vlaamse Media-
raad over het voorstel van decreet
van de heren P. Chevalier en E.
Van Rompuy C.S. houdende het
statuut van de Belgische Radio en
Televisie, Omroep van de Vlaam-
se Gemeenschap
- 349 (1989-1990) - Nr. 3.

- Advies van de Vlaamse Media-
raad over het voorstel van decreet
van de heren A. Denys, mevrouw
A.M. Neyts-Uytterbroeck, de he-
ren D. Van Mechelen en G. Ver-
hofstadt houdende oprichting en
regeling van het statuut van een
Vlaamse openbare radio-omroep-
maatschappij en een Vlaamse
openbare televisie-omroepmaat-
schappij
- 316 (1989-1990) - Nr. 3.

- Advies van de Vlaamse Media-
raad over het voorstel van decreet
van de heer E. Van Rompuy C.S.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr.
28 juni 1990
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houdende organisatie en erken-
ning van lokale radio’s
- 285 (1989-1990) - Nr. 5.

- Advies van de Vlaamse Media-
raad over het voorstel van decreet
van de heren A. Denys, D . Van
Mechelen en G. Verhofstadt hou-
dende organisatie en erkenning
van niet-openbare radio’s
- 315 (1989-1990) - Nr. 3.

Verwezen naar de Commissie voor
de Media.

het ontwerp van decreet houden-
de organisatie van de Gewestelij-
ke Ontwikkelingsmaatschappijen
- 348 (1989-1990) - Nr. 3.

- door de heer C. Lisabeth namens
de Commissie voor Economie,
Energie en Tewerkstelling over
het voorstel van decreet van de
heer J. Laverge C.S. houdende
wijziging van artikel 15 van de ka-
derwet van 15 juli 1970 houdende
organisatie van de planning en
economische decentralisatie
- 299 (1989-1990) - Nr. 2.

- Advies van de Vlaamse Media-
raad over de lijst van evenemen-
ten 1991. Dit advies ligt ter inzage
bij het Secretariaat van de Raad,
Afdeling Openbare Vergadering. JAARVERSLAG

Indiening

De Voorzitter : De volgende kennis-
geving van het Arbitragehof werd in-
gediend :

- Kennisgeving van het Arbitrage-
hof betreffende het beroep tot
vernietiging van de artikelen 32,
33 en 34 van de programmawet
van 22 december 1989
- Rolnummer 193
De kennisgeving ligt ter inzage bij
het Secretariaat van de Raad, Af-
deling Openbare Vergadering.

SCHRImELIJKE
(Regl. art. 74)

VRAGEN

Indiening

De Voorzitter : Het volgend jaarver-
slag werd ingediend :

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :

VERSLAGEN

Indiening

De Voorzitter : De volgende versla-
gen werden ingediend :

- door de heer H. Van Wambeke
namens de Commissie voor Wel-
zijn en Gezondheid over het ont-
werp van decreet tot instelling van
een Bijzonder fonds voor Maat-
schappelijk Welzijn
- 340 (1989-1990) - Nr. 2.

- Jaarverslag 1989 van de Raad van
de Niet-openbare Radio’s. Dit
jaarverslag ligt ter inzage bij het
secretariaat van de Raad, Afde-
ling Openbare Vergadering.

MOTIE

Indiening en verwijzing

- door de heer A. Schellens namens De Voorzitter : De volgende motie
de Commissie voor Onderwijs en werd ingediend :

- de heren F. Aerts, G. Annemans,
J. Ansoms, mevrouw F. Brepoels,
de heren G. Beerden, P. Breyne,
H. Candries, G. Cardoen, W.
Cortois, J. Cuyvers, M. Desutter,
R. Deswaene, J. Geysels, E.
Gryp, G. Janzegers, W. Kuijpers,
A. Laridon, G. Mommerency ,
mevrouw L. Nelis-Van Liedeker-
ke, de heren A. Schellens, W.
Seeuws, W. Taelman, J. Valke-
niers, H. Van Dienderen, J. Van
Eetvelt ,  R. Van Hooland, L.
Vanhorenbeek, R. Van Steenkis-
te, E. Van Vaerenbergh, me-
vrouw M. Vogels.

Vorming over het ontwerp van
decreet houdende de regeling
voor de basiseducatie voor laag-
geschoolde volwassenen
- 356 (1989-1990) - Nr. 4.

- Motie van de Gemeenteraad van
Kapelle-op-den-Bos betreffende
de verbrandingsoven in Grimber-
gen.
Verwezen naar de Commissie

- door de heer A. Schellens namens voor Leefmilieu en Natuurbe- SAMENSTELLING VAN EEN
de Commissie voor Onderwijs en houd. COMMISSIE
Vorming over het voorstel van de-
creet van de heren J. Geysels en Wijzigingen onder de vaste en de
H. Lauwers C.S. houdende organi- plaatsvervangende leden
satie van de basiseducatie voor
volwassenen in Vlaanderen De Voorzitter : Voor de PVV-fractie
- 142 (BZ 1988) - Nr. 2. zijn :

KENNISGEVING VAN HET AR-
- door de heer C. Lisabeth namens BITRAGEHOF in de Interparlementaire Commissie

de Commissie voor Economie, van de Nederlandse Taalunie de
Energie en Tewerkstelling over Indiening heer Bascour als vast lid vervangen
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Voorzitter

door de heer Berben en de heer
Berben als plaatsvervangend lid
door de heer Bascour.

ACTUELE VRAGEN (Regl. art.
75)

Actuele vraag van de heer H. Van
Rompaey tot de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over het toegankelijk houden van het
patrimonium van kunstschilder Al-
bert Van Dijck

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Hugo Van
Rompaey tot de heer Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over het toegankelijk houden van het
patrimonium van kunstschilder Al-
bert Van Dijck.

De heer Hugo Van Rompaey heeft
het woord.

De heer H. Van Rompaey (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
heren Ministers, collega’s, via de pers
vernemen wij dat er enige beroering
is rond het patrimonium van kunst-
schilder Albert Van Dijck. Deze
schilder werd geboren in 1901 in
Turnhout, waar hij een groot deel
van zijn leven heeft doorgebracht.
Dan ging hij in Antwerpen wonen
waar hij werkzaam was als leraar aan
het Instituut voor Kunstopleiding.

Albert Van Dijck is een groot ani-
mist, bekend als kunstenaar die heeft
gereageerd tegen het expressionisme.
Dit zeer belangrijke kunstpatrimo-
nium is nu ondergebracht in de geres-
taureerde priorij van Corsendonck.
Aangezien het contract spoedig ten
einde loopt, moet een andere behui-
zing worden gevonden.

Mijnheer de Minister, omwille van
het belang van dit kunstpatrimonium
willen wij u enkele vragen stellen. Dit
patrimonium kwam terecht in de
prioritij van Corsendonck omdat
daar misschien een van de belangrijk-
ste restauraties in Vlaanderen heeft
plaatsgehad. De priorij is weliswaar

particulier bezit, maar niettemin een
domein met een zeer belangrijke his-
torische betekenis. Deze priorij is be-
kend als studiecentrum, onder ande-
re Erasmus heeft er gestudeerd, en
heeft trouwens ook een grote aan-
trekkingskracht voor congressen en
samenkomsten. Een tijd geleden
werden daar de vergaderingen van de
Europese Ministerraad gehouden en
ook de industrie vindt het een uitste-
kend oord voor bijeenkomsten.

Toen die belangrijkste restauratie in
het beging van de jaren zeventig werd
uitgevoerd, was het niet toevallig dat
een compensatie werd gezocht voor
de zeer grote inbreng van gemeen-
schapsgelden. Vandaar dat het patri-
moniom van Albert Van Dijck, in-
houdelijk en wezenlijk hecht verbon-
den met de Kempen, daar werd on-
dergebracht. De literatuur over Al-
bert Van Dijck toont uitdrukkelijk
dat hij een Kempenaar is van geboor-
te, maar vooral van mentaliteit.

De Voorzitter : Mijnheer Van Rom-
paey, ik verzoek u te besluiten. U
hebt maar vijf minuten spreektijd en
u spreekt al zes minuten.

De heer H. Van Rompaey : Mijnheer
de Voorzitter, ik stel kort de essen-
tiële vragen.

Mijnheer de Minister, kan dit patri-
monium niet in de priorij blijven ?
Wordt hierover onderhandeld ? Als
het niet in Corsendonck kan blijven,
kan het dan niet worden onderge-
bracht in Het Steentje te Turnhout
waarvan ook het provinciebestuur
van Antwerpen voorstander is ? Op
die manier kan worden voorkomen
dat dit belangrijk werk ,,emigreert”.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, de heer Van Rompaey heeft
uitvoerig de voorgeschiedenis ge-
schetst, ik moet er dus niet verder op
ingaan. Door het vervallen van het
contract met de priorij van Corsen-
donck bestaat er een huisvestingspro-
bleem voor deze belangrijke nalaten-
schap. Er is uitgebreid onderhandeld
met de priorij zelf. Deze mogelijk-
heid werd ernstig onderzocht, maar

het is niet mogelijk dat de collectir
daar blijft.

Er blijven twee ernstige kandidate1
over, enerzijds de stad Turnhout zelf
met het aanbod van Het Steentje, ei
gendom  van de provincie Antwerper
en anderzijds de gemeente Schilde.

Er werd geopteerd voor de gemeente
Schilde om verschillende redenen.
De belangrijkste zijn de volgende.

Ten eerste, de gemeente Schilde
heeft aangeboden met eigen midde-
len ervoor te zorgen dat de collectie
in een nieuw museum wordt onderge-
bracht. Ze doet daarvoor geen be-
roep op de Vlaamse Gemeenschap,
maar vraagt alleen jaarlijks één mil-
joen werkingskosten ter beschikking
te stellen. Dat is exact hetzelfde be-
drag dat moest worden besteed vol-
gens het vorige contract met de prio-
rij van Corsendonck.

Ten tweede, de stichting heeft voor
een nieuw museum in Schilde geop-
teerd omdat de behuizing in Het
Steentje veel te eng was. De infra-
structuur voldeed niet.

Ten derde, is het misschien niet on-
belangrijk te vermelden dat Albert
Van Dijck in Schilde is begraven.

De Voorzitter : De heer Van Rom-
paey heeft het woord.

De heer H. Van Rompaey : Mijnheer
de Voorzitter, mijnheer de Minister,
dames en heren, de inspanningen van
de gemeente Schilde om dit patrimo-
nium te huisvesten kunnen alleen
maar worden gewaardeerd.

Wanneer men de argumenten van de
geboorteplaats in combinatie met de
enorme belangrijke investering van-
wege de Gemeenschap schuift, blijft
de vraag of niet opnieuw ernstig kan
worden onderzocht dit kunstpatrimo-
nium op zijn oorspronkelijke plaats
te laten, dus in de priorij van Corsen-
donck.

Minister P. Dewael : Mijnheer de
Voorzitter, volgens mij werden alle
middelen uitgeput om de priorij van
Corsendonck aan te zetten tot andere
gevoelens. Juridisch stonden wij daar
echter machteloos. Op 26 april van
dit jaar verviel het contract. Wij
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Dewael

moesten dus naar een andere oplos-
sing zoeken. Bovendien heeft de ge-
meenteraad van Schilde inmiddels de
door ons gestelde voorwaarden aan-
vaard. Dit alles maakte reeds het
voorwerp uit van een gemeenteraads-
beslissing die volgens mij onomkeer-
baar is.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer F. Ver-
meiren  tot de heer T. Kelchtermans,
Gemeenschapsminister van Leefmi-
lieu, Natuurbehoud en Landinrich-
ting, over het verlenen van een ver-
gunning aan bepaalde intercommu-
nales met betrekking tot de verbran-
dingsoven in Grimbergen

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Vermeiren
tot de heer Theo Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting
over het verlenen van een vergunning
aan bepaalde intercommunales met
betrekking tot de verbrandingsoven
in Grimbergen.

De heer Vermeiren heeft het woord.

De heer F. Vermeiren (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
ik wens zeer bondig nogmaals te
spreken over de succes-story van de
verbrandingsoven van Vlaams Bra-
bant.

Mijnheer de Minister, wij begrijpen
de slotepisode van dit lang verhaal
niet goed. Wij snappen niet waarom
u bepaalde beslissingen heeft geno-
men.

Ten eerste, waarom gaf u aan de
twee intercommunales, Interleuven
en Haviland, het monopolie om de
verbrandingsoven eventueel op te
richten, wetende dat deze beslissing
als het ware aan de basis ligt van een
burgeroorlog tussen de intercommu-
nales in Vlaams Brabant. Ten twee-
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de, maakt het protocol gewag van
compensatie voor de gemeente waar
de verbrandingsoven eventueel zou
worden gevestigd. Dat is een nieuw
feit. Gaat het hier om een prece-
dent ? Bent u van plan deze politiek
reglematig toe te passen ? Welke
compensaties gaat u dan schenken
aan bijvoorbeeld de gemeente Za-
ventem die, een luchthaven heeft
waarop 300 ton roet per jaar zal val-
len ? Ik begrijp uw handelswijze
werkelijk niet.

Ten slotte heb ik nog mijn bedenkin-
gen in verband met het voorstel om
via OVAM containerparken te instal-
leren. Het is evident dat alle inter-
communales  en alle gemeenten in-
spanningen willen leveren om contai-
nerparken te installeren. De ervaring
leert ons echter dat men met het se-
lectief opgehaalde afval geen uitweg
weet. Inderdaad, men moet nu vast-
stellen dat het in de hele regio selec-
tief opgehaald afval daar wordt ge-
stort waar ook het ander afval terecht
komt. Het wordt dus werkelijk een
gekkenhistorie. In Houthalen bij-
voorbeeld aanvaardt men alleen nog
het afval afkomstig uit de regio.

Het is goed dat huisvuil selectief
wordt opgehaald voor zover het ver-
antwoord is. Ik meen echter dat het
zeer voorbarig is bepaalde beslissin-
gen op te dringen zolang er nog geen
oplossingen voorhanden zijn, meer in
het bijzonder wat de storten betreft.

Mijnheer de Minister, ik ben er mij
van bewust dat ik over dit probleem
beter had geïnterpelleerd maar het
Bureau oordeelde dat het om een
herhaling ging. Ik ben het daar niet
mee eens. Inmiddels werden reeds
bepaalde beslissingen getroffen, van-
daar mijn vraag. Ik ben benieuwd
naar uw antwoord.

De Voorzitter : Minister Theo Kelch-
termans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter,
geachte collega’s, ik herinner mij,
mijnheer Vermeiren, dat de eerste
interpellatie die ik als Minister, met
mijn huidige bevoegdheid, moest
beantwoorden uw interpellatie was
met betrekking tot de problematiek

Patrimonium Albert Van Dijck
Verbrandingsoven Grimbergen

van de verbrandingsovens en het
huisafval in Vlaams Brabant.

Mijnheer Vermeiren, uw vraag bevat
twee delen : enerzijds de verbran-
dingsoven en anderzijds het contai-
nerpark en de door OVAM gevoerde
politiek ter zake.

Voor mijn beslissing heb ik mij geba-
seerd op de eindconclusies van het
studiesyndicaat. Daarin werd voorge-
steld deze verbrandingsoven in het
Vilvoordse in te planten. Het betreft
een grootschalig project en het gaat
hier om 450 à 500.000 ton per jaar.

Vooraleer wij een beslissing hebben
genomen hebben wij meermaals con-
tact opgenomen met de intercommu-
nales die verantwoordelijk zijn voor
het ophalen en verwerken van huis-
vuil in Vlaams Brabant met name In-
terleuven en Haviland. Ik weet dat
ook andere intercommunales zeer ac-
tief zijn in het ophalen van huisvuil.
Onder meer Interza, Incovo, Inter-
rand. Ik meen te weten dat Incovo,
ingevolge een wijziging van zijn statu-
ten, ook aan verwerking van huisvuil
kan doen.

Ook na de beslissing tot vestiging
hebben wij gemeend een ontwerp-
protocol ter bespreking te moeten in-
dienen bij de raden van bestuur van
Haviland en Interleuven omdat wij
menen dat zij representatief zijn voor
het ophalen en verwerken van huis-
vuil van de gemeenten in Vlaams
Brabant.

In dit ontwerp-protocol - dit is een
argument waarover kan worden gere-
detwist - wordt ook Grimbergen
voorgesteld als vestigingsplaats voor
de verbrandingsoven. Wij menen dat
een beperkte compensatie kan wor-
den aanvaard. Hiermee bedoelen wij
dat het niet-recycleerbaar huishoude-
lijk afval van de gemeente Grimber-
gen in deze verbrandingsoven zou
worden aanvaard zonder kosten voor
de gemeente Grimbergen zelf die
toch de last van die verbrandingsoven
binnen haar gemeentegrenzen heeft.
Het spreekt vanzelf dat dit ook de
instemming van de andere aangeslo-
ten gemeenten via de intercommuna-
les vereist. Dat is trouwens de reden
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T. Kelchtermans De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

waarom
steld.

ik dit protocol heb voorge-

Uw tweede vraag handelt over het
containerpark zelf. Het afvalstoffen-
plan van 7 km een containerpark te
zijner beschikking moet hebben. Ik
deel uw mening dat dat deze contai-
nerparken, die een aanvullende func-
tie hebben, vooral voor recyclage
moeten uitgerust zijn. Wat niet gere-
cycleerd kan worden zou, om sluik-
storten te vermijden, onder bewaking
worden gedeponeerd en op een mi-
lieuvriendelijke wijze worden verwij-
derd.

Ik ben voorstander van een geïnte-
greerd ketenbeheer en sluitende ver-
bintenissen, zowel inzake aanvoer en
recyclage als met het oog op het ver-
werken van het recycleerbaar of ver-
wijderbaar afval. Ik erken dat dit nu
niet het geval is. Dit was reeds het
onderwerp van andere mondelinge
vragen in deze Raad, bijvoorbeeld in-
zake recyclage van glas. De bedoe-
ling is, bij de uitvoering van het afval-
stoffenplan, deze waarborg contrac-
tueel vast te leggen tussen overheid
en bedrijven die zich verbinden tot
de afname van het. selectief opge-
haald afval. Dat is de voorliggende
politiek inzake containerparken.
Zonder deze garanties hebben recy-
clage en selectief ophalen geen enke-
le zin.

De Voorzitter : De heer Vermeiren
heeft het woord.

De heer F. Vermeiren : Mijnheer de
Voorzitter, ik dank de Minister voor
zijn antwoord dat mij in feite op mijn
honger laat, want hij heeft geen en-
kele concrete vraag beantwoord.

Ter verduidelijking wens ik te zeggen
dat de studiegenootschap, die de stu-
die heeft gemaakt, afkomstig is uit
Brussel-Halle-Vilvoorde en dat de
drie intercommunales  er niet bij be-
trokken waren. Haviland is de klein-
ste wat de verwerking van afval be-
treft.

Inzake het probleem van de compen-
satie hebt u, terecht, gezegd wat uw
bedoelingen zijn, maar niet geant-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 53
28 juni 1990

woord op mijn vraag of dit als een
precedent te beschouwen is en u elke
gemeente . . . (Onderbreking door de
heer E. Van Rompuy)

Mijnheer Van Rompuy, ik verwijs
naar wat u in de loop van de week
heeft gezegd.

Mijnheer de Minister, de vraag die
ik heb gesteld inzake de compensa-
ties is de volgende : bent u zinnens
voor elke gemeente die te kampen
heeft met de ene of de andere factor
van de milieuproblematiek een com-
pensatie te voorzien ? Ik stel trou-
wens vast dat de door u vooropgestel-
de compensatie in feite moet worden
betaald door de andere gemeenten.
U doet zoals de heer Tobback van de
nationale Regering. Die geeft ook
geschenken die de gemeenten moe-
ten betalen. Met andere woorden, dit
is een antwoord dat mij geen voldoe-
ning schenkt.

U onderschrijft dat er geen oplossing
is voor het verwerken van het selec-
tief opgehaald afval.

Mijnheer de Voozitter, ik blijf bij
mijn besluit dat het beter ware ge-
weest dat u mijn interpellatieverzoek
had aanvaard, want deze zaak in vijf
minuten bespreken is niet mogelijk.
Ik zal dus een nieuw interpellatiever-
zoek indienen, opdat wij deze zaak
behoorlijk kunnen behandelen.

De Voorzitter : Mijnheer Vermeiren,
u begrijpt dat dit probleem niet meer
het voorwerp kan zijn van een actue-
le interpellatie. U heeft de keuze tus-
sen een gewone interpellatie of een
vraag om uitleg in de Commissie.

Minister Theo Kelchtermans heeft
het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de Voorzitter, het is de eerste keer
dat ik bedankt wordt voor een ant-
woord op vragen waarop ik zogezegd
niet heb geantwoord.

Vermits er toch een nieuwe interpel-
latie wordt aangekondigd, zal ik mijn
concrete antwoorden, die meer gedif-
ferentieerd moeten zijn dan wat bin-
nen een paar minuten mogelijk is,
reserveren voor de interpellatie.

MOTIE VAN ORDE

Agenda

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, om geen twijfel te laten
bestaan : mag ik hieruit besluiten dat
de interpellatie die de heer Vermei-
ren zal indienen, volgende week zal
worden behandeld ?

De Voorzitter : Dit hangt af van de
inhoud van de interpellatie van de
heer Vermeiren. De inhoud van de
interpellatie van de heer Vermeiren
zal worden vergeleken met de inhoud
van de talrijke interpellaties - het
zijn er reeds drie of vier ; de heer
Kelchtermans kan mij daaromtrent
inlichten - die reeds over dit onder-
werp tijdens de laatste maanden wer-
den gehouden. Een interpellant heeft
steeds de mogelijkheid om zich in een
debat in te schrijven.

U zal het met mij eens zijn dat wij
moeten waken over de efficiëntie van
onze werkzaamheden.

De heer Vermeiren heeft het woord.

De heer F. Vermeiren : Mijnheer de
Voorzitter, ik heb het grootste begrip
voor uw stelling. Er zijn echter nieu-
we feiten die zich hebben voorgedaan
na de interpellaties en de besprekin-
gen die wij hebben gevoerd. De in-
terpellatie was het gevolg van de
nieuwe feiten en de beslissingen die
de Minister heeft genomen. Dit is dus
niet te verwarren met de interpella-
ties van voordien ; de nieuwe feiten
moeten worden behandeld.

Toen ging het over intenties ; thans
gaat het over feiten en beslissingen,
waarvoor gans het arrondissement in
vuur en vlam staat.

De Voorzitter : Mijnheer Vermeiren,
wij zullen over deze nieuwe feiten
oordelen.

Verbrandingsoven
Agenda

Grimbergen
1896
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ACTUELE VRAGEN (Regl. art.
75) (Voortzetting)

Actuele vraag van de heer R. Van
Hooland tot de heer T. Kelchter-
mans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Land-
inrichting, over contracten tussen ge-
meenten en glasophalers

De Voorzitter :’ Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Van Hoo-
land tot de heer Theo Kelchtermans,
Gemeenschapsminister van Leefmi-
lieu, Natuurbehoud en Landinrich-
ting over contracten tussen gemeen-
ten en glasophalers.

De heer Van Hooland heeft het
woord.

De heer R. Van Hooland (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, he-
ren Ministers, collega’s, wij blijven
bij het afval. Het ziet er naar uit dat
ik mij begin te specialiseren in glasaf-
val. Ik heb daarover reeds een vraag
gesteld op 3 april. Ik heb toen gesteld
dat er ter zake in de 308 Vlaamse
gemeenten een probleem was dat
dreigde uit de hand te lopen.

Een vijftal weken geleden heb ik
daarover een tweede vraag gesteld.
Ik heb toen gezegd dat het probleem
alleen maar groter was geworden, dat
de maatschappij die over een mono-
polie in Vlaanderen beschikt niet op
de suggestie van de Minister was in-
gegaan, namelijk het uitbreiden van
haar stockagecapaciteit. Ik heb toen
tevens gezegd dat ik het gevoelen had
dat wij afstevenden op het moeten
betalen aan deze maatschappij en dat
zij het contract naast zich legde.

Vandaag kan worden gezegd dat het
zover is : de 308 Vlaamse gemeenten
zullen betalen. Zij hebben gisteren
een brief van die maatschappij, die
over de exclusiviteit van de ophaling
beschikt, ontvangen. Wij hebben gis-
teren ook een brief van u ontvangen,
mijnheer de Minister. Wanneer ik
deze twee brieven naast elkaar leg,
zijn er een paar zaken die niet klop-
pen.

Bedoelde maatschappij stelt ons voor
te betalen, zonder onderscheid. Zij
gaat onder meer uit van het feit dat
er 8,5 ten honderd afval is, meer be-

paald Bolskruiken - dat is dus geen
glas - injectienaalden en dergelijke .
Zij schat het afval op de helft van wat
in uw brief werd vermeld. In ieder
geval rekent zij het sorteren fors aan.

Welnu, u waarschuwt de gemeenten.
Ik denk dat bedoelde maatschappij
uw brief heeft gelezen, vooraleer wij
hem hebben ontvangen. Uw brief da-
teert van 22 juni ; die van de maat-
schappij van 26 juni.

U waarschuwt alle gemeenten geen
overhaaste beslissing te nemen. U
raadt zelfs aan te wachten tot de Exe-
cutieve het Afvalstoffenplan 1991-
1995 zal hebben goedgekeurd voor-
aleer contracten af te sluiten.

De maatschappij, die over de exclusi-
viteit beschikt, biedt geen nieuw con-
tract aan ; zij schrijft : ,,Wil u zo
vriendelijk zijn” - om in het vervolg
geen problemen te hebben - ,,per
kerende post uw akkoord te betuigen
met de tarieven die wij u voortellen”.
Deze zijn : per kleine container 800
frank ; per grote container 1.600
frank ; per ton stortkosten : 1.000
frank.

Mijnheer de Minister, mijn vraag is :
wat moeten de gemeenten op korte
termijn doen, wanneer zij met deze
situatie en deze problemen worden
geconfronteerd ?

De Voorzitter : Mijnheer Theo
Kelchtermans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter,
geachte collega’s, de vraag van de
heer Van Hooland sluit enigszins aan
bij deze van de heer Vermeiren.

De brief die ik aan de gemeenten
zond, houdt geen enkel verband met
de brief die de betrokken particuliere
firma aan bepaalde gemeenten heeft
verstuurd. Het is een toevallige sa-
menloop van omstandigheden.

Mijnheer Van Hooland, in de aanhef
van mijn brief die ik aan de gemeen-
ten zond, staat dat er 30 ten honderd
of 54.000 ton glas wordt gerecy-
cleerd. De gemeenten hebben des-
tijds zelf het initiatief genomen en
sloten met verschillende firma’s con-
tracten. Zij zijn hiervoor dan ook
verantwoordelijk. Deze firma’s be-

roepen zich op deze contracten waar-
in vaak onvoldoende waarborgen zijn
bepaald, die in minder goede tijden
zwaar kunnen doorwegen. Ook de
garanties bij voorbeeld voor de kwa-
liteit van het glas zijn onvoldoende.

De firma in kwestie roept deze argu-
menten in om haar verplichting niet
na te komen en eenzijdig de prijs te
verhogen. Aangezien de recyclage
van glas door deze firma wordt gemo-
nopoliseerd, verkeert zij uiteraard in
een bevoorrechte positie.

Dit is één van de redenen waarom,
volgens het Afvalstoffenplan, mono-
polievorming van particuliere bedrij-
ven moet worden vermeden. De
overheid moet instaan voor de nodi-
ge garanties.

In mijn omzendbrief staan een aantal
aanbevelingen voor de gemeenten.
Zij moeten de bevolking sensibilise-
ren. Er zou een politiereglement met
beperkte bewaking moeten worden
opgesteld, want volgens de ophaalfir-
ma’s wordt in de glascontainer ook
ander afval gedumpt. Ik geef boven-
dien de gemeenten de raad - en ik

CVP- Volksvertegenwoordiger H.
Van Rompaey ondervroeg Minister
van Cultuur P. Dewael (PVV) over
het patrimonium van kunstschilder
Albert Van Dyck
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steun dit nieuwe initiatief - met
OVAM contact op te nemen om zich
juridisch te laten bijstaan bij het op-
stellen van nieuwe contracten. Ik
raad de gemeenten tevens aan geen
bindende, definitieve beslissingen te
nemen op lange termijn. Dergelijke
beslissingen kunnen immers eventue-
le bepalingen of imperatieve voor-
schriften van het Afvalstoffenplan
hypothekeren.

Ik maan de gemeenten tot voorzich-
tigheid aan. Ik blijf veel belang hech-
ten aan de recyclage van glas. Ik wil
alleen vermijden dat de gemeenten
een aantal initiatieven nemen, niet
alleen voor glasrecyclage, maar ook
voor de verwerking van kleine hoe-
veelheden gevaarlijk afval. Bij het
sluiten van contracten zijn de ge-
meenten zich meestal onvoldoende
bewust van de consequenties, meer
bepaald van de noodzakelijke ver-
werking van het selectief opgehaalde
afval.

Selectieve ophaling en recyclage
heeft slechts betekenis wanneer er
een echt, geïntegreerd ketenbeheer
is. Daarom moeten de overheid en
de particuliere firma’s de garanties
van in het begin aanvaarden, name-
lijk de ophaling, recyclage en verwer-
king in goede maar ook in minder
goede tijden.

Met deze boodschap wil ik voorko-
men dat er nog meer problemen rij-
zen.

De Voorzitter : De heer Van Hoo-
land heeft het woord.

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de Voorzitter, ik dank de Minister
oprecht voor zijn antwoord. Ik wens
toch nog twee opmerkingen te ma-
ken.

Ten eerste, glasafval is een vrij een-
voudig probleem maar er zijn nog an-
dere produkten die wij met een ge-
richt afvalbeleid te lijf willen gaan.
Ik denk aan plastiek en nog vele an-
dere.

Ten tweede, mijn vraag is nog altijd
wat de gemeenten morgen moeten
doen ? Inderdaad, zij kunnen zich
niet veroorloven deze zaak nog we-
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ken te laten aanslepen. Ik suggereer
dat de gemeenten niet naar OVAM
gaan om advies in te winnen bij het
opstellen van contracten, maar dat
binnen de achtenveertig uur een ty-
pe-contract zou worden uitgewerkt
en aan de gemeenten overgemaakt,
waardoor zij onder andere met de
daarin ingebouwde waarborgen veel
sterker zouden staan.

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, de
bedoeling waarom ik de gemeenten
verwijs naar OVAM voor deskundig
advies is precies dat men zich zou
kunnen laten bijstaan op het juridi-
sche vlak bij het opstellen van een
dergelijk contract. Het contract is op
maat van de gemeente gemaakt,
maar een type-contract staat hierbij
als voorbeeld.

Wat recyclage en selectieve ophaling
betreft, verwijs ik naar een studiedag
die een drietal dagen geleden inzake
het pilootexperiment in Diepenbeek
door OVAM werd georganiseerd.
Als belangrijkste vaststelling van de-
ze dag heb ik onthouden dat deze
praktijken stap voor stap moeten ge-
beuren. Ik heb inderdaad de indruk
dat men alles te massaal en tegelij-
kertijd wil oplossen. Op die manier
kan het niet anders dan in de impro-
visatie terecht te komen, zoals dit ex-
periment het trouwens aantoont.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer E. Van
Vaerenbergh tot de heer P. Dewael,
Gemeenschapsminister van Cultuur,
over de toepassing van het cultuur-
pact op de samenstelling van de af-
vaardiging van de Hoge Raad voor
Volksontwikkeling in het Vlaams
Ondersteuningscentrum voor Basis-
educatie

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Van Vae-
renbergh tot de heer Dewael, Ge-

Glaso haling
HRV8-afvaardiging basiseducatie

meenschapsminister van Cultuur,
over de toepassing van het cultuur-
pact op de samenstelling van de af-
vaardiging van de Hoge Raad voor
Volksontwikkeling in het Vlaams
Ondersteuningscentrum voor Basis-
educatie

De heer Van Vaerenbergh heeft het
woord.

De heer E. Van Vaerenbergh (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
heren Ministers, geachte collega’s, de
Vlaamse Raad zal straks stemmen
over het ontwerp van decreet hou-
dende de regeling van de basiseduca-
tie voor laaggeschoolde volwassenen.
Artikel 9 van dat ontwerp bepaalt de
samenstelling van het bestuur van het
Vlaams Ondersteuningscentrum voor
Basiseducatie. Dat bestuur wordt
voor één derde samengesteld uit le-
den afgevaardigd door de Hoge Raad
voor Volksontwikkeling, één derde
uit leden afgevaardigd door de inrich-
tende machten van het onderwijs en
één derde door leden afgevaardigd
door de welzijnssector en de SERV.

Ik wens aan de Minister van Cultuur
te vragen of het cultuurpact van toe-
passing is op de samenstelling van de
afvaardiging van de Hoge Raad voor
Volksontwikkeling. Ik veronderstel
dat de Minister, in het vooruitzicht
van de goedkeuring van het decreet
en de samenstelling van het bestuur,
de Hoge Raad voor Volksontwikke-
ling verzocht heeft kandidaturen
voor te dragen. Naar wij hebben ver-
nomen, zou dit vorige week in de
Hoge Raad aanleiding hebben gege-
ven tot incidenten. Er zijn bedenkin-
gen gerezen bij de samenstelling van
de afvaardiging van de Hoge Raad
voor Volksontwikkeling zoals deze
door de HRVO voor advies aan de
Minister zal overgemaakt worden. Er
werden geen kandidaturen gevraagd
en er werden twee stemmingen ge-
houden voor het aanwijzen van de
leden waarbij iedereen voor iedereen
kon stemmen, waar normaal per
strekking wordt gestemd zoals dit
ook het geval is voor de gemeentelij-
ke culturele raden.

Ik verzoek de Minister van Cultuur
waarborgen te bieden voor een cor-
recte samenstelling van de afvaardi-
ging van de Hoge Raad voor Volks-

1898



op 

Dien- 

u 

— u 
u 	la- 

Van Vaerenbergh

ontwikkeling bij het bestuur van het
Vlaams Ondersteuningscentrum voor
basiseducatie.

De Voorzitter : Minister P. Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael : Mijnheer de
Voorzitter, ik zal zeer kort zijn. De
Hoge Raad voor Volksontwikkeling
valt onder de bevoegdheid van de
Minister van Cultuur. Het cultuur-
pact is derhalve van toepassing, ook
op de afvaardiging van de Hoge Raad
voor Volksontwikkeling in het
Vlaams Ondersteuningscentrum voor
Basiseducatie. Ik zal nagaan of de
stemming die vorige week in de Hoge
Raad voor Volksontwikkeling heeft
plaats gehad, gebeurde volgens de
richtlijnen van het cultuurpact.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer H. Van
Dienderen tot de heer J. Sauwens,
Gemeenschapsminister van Openba-
re Werken en Verkeer, over de toe-
passing van een EG-richtlijn voor de
beperking van vliegtuiglawaai door
de regionale luchthavens

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Van Dien-
deren tot de heer Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare
Werken en Verkeer over de toepas-
sing van een EG-richtlijn voor de be-
perking van vliegtuiglawaai door de
regionale luchthavens.

De heer Van Dienderen heeft het
woord.

De heer H. Van Dienderen (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
heren Ministers, geachte collega’s,
vanaf 1984 werd een EG-richtlijn
voorzien om het lawaai van vliegtui-
gen te beperken en zes jaar later is
die richtlijn op de regionale luchtha-
vens van België nog altijd niet van
toepassing, zodat wij daarvoor on-
langs op onze vingers werden getikt.

Mijnheer de Minister, ik stel vast dat
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Vlaanderen niet enkel allerlei pro-
bleemafval uit andere landen aan-
trekt, maar dat wij ook via vliegtui-
gen op onze regionale luchthavens la-
waaitrafieken over onze streken aan-
trekken. Wij zijn zelfs bereid allerlei
trucjes te gebruiken om de toepassing
van die richtlijn te kunnen uitstellen.

Mijnheer de Minister, hoe reageert u
op de aanmaning van de Europese
Commissie ?

Wanneer zullen deze lawaaitrafieken
OP onze luchthavens verdwenen
zijn ?

De Voorzitter : Minister Sauwens
heeft het woord.

Minister J. Sauwens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, in het kader van de Europese
richtlijn inzake de geluidsnormen
voor vliegtuigen, werd het koninklijk
besluit van 1980 door het koninklijk
besluit van april 1990 gewijzigd.
Daarin wordt de termijn om deze
aanpassing door te voeren met één
jaar, tot einde 1990, verlengd.

De Europese richtlijn voorziet in ar-
tikel 6 uitdrukkelijk dat bepaalde uit-
zonderingen mogelijk zijn. Ingevolge
het advies van de Vlaamse Regering
werd wegens technische redenen de-
ze uitzonderingsperiode tot einde
1990 beperkt.

Een aantal vliegtuigen van het oude
type worden ,,gehushkit”.  Dat wil
zeggen dat zij met een geluidsdem-
ping worden uitgerust, die slechts
door enkele ondernemingen, die
over de nodige vergunningen en tech-
nieken beschikken, kan worden uit-
gevoerd. Er zijn bijgevolge zeer lange
wachtlijsten om de grotere vliegtui-
gen te ,,hushkitten”. Het is dus om
technische en economische redenen
dat de federale Regering de uitstel-
formule, voorzien in de Europese
richtlijn, heeft toegepast.

Naar aanleiding van uw vraag heb ik
contact genomen met het kabinet van
de Minister van Verkeerswezen, de
heer Dehaene, waar mij werd mede-
gedeeld dat de door de Europese
Commissie geformuleerde berisping
nog niet officieel werd overgemaakt.

HRVO-afvaardiging basiseducatie
Vliegtuiglawaaihinder

Op dit ogenblik zijn ter zake enkel
een aantal persberichten verschenen.

In dit verband wil ik toch wijzen op
de enorme concurrentiestrijd, die op
dit ogenblik tussen de Europese
luchthavens aan de gang is. Wij heb-
ben vastgesteld dat voor bepaalde ty-
pes van vliegtuigen, die Oostende,
Beek, Parijs en een aantal regionale
luchthavens aandoen, de bemerking
enkel voor Oostende werd gemaakt.
Daarover zijn in de pers commenta-
ren verschenen, terwijl deze opmer-
king niet in dezelfde mate geldt voor
de andere Europese luchthavens.
Vooral de concurrentiestrijd geeft
dus aanleiding tot bepaalde persbe-
richten.

In mijn nota over de regionale lucht-
havens heb ik als absolute prioriteit
gesteld dat de ligging van deze lucht-
havens, de omgevingsfactoren en de
voorwaarden moeten bepalen, waar-
in een bepaalde soort luchthavenacti-
viteit kan gebeuren.

In uitvoering van deze beleidsnota,
die in april van dit jaar is verschenen,
heb ik onder meer aan Oostende en
Deurne - in Deurne zijn ter zake
minder problemen - opdracht gege-
ven dat alle vliegtuigen, die Oosten-
de aandoen, inderdaad volledig con-
form de Europese richtlijnen dienen
te worden aangepast, zoniet  krijgen
zij vanaf het einde van dit jaar geen
toelating om in Oostende te landen.

Op het algemeen vlak verwijs ik u
naar de Minister van Verkeerswezen,
die ter zake bevoegd is. De Vlaamse
Regering, onze luchthavendirecties
en ikzelf hebben ons volledig wette-
lijk opgesteld in het kader van het
koninklijk besluit, waarvan de moge-
lijkheid in de Europese richtlijn werd
voorzien. Wat dat betreft is er geen
enkele overschrijding  en geen enkele
reden tot kritiek.

De Voorzitter : De heer Van Dien-
deren heeft het woord.

De heer H. Van Dienderen : Mijn-
heer de Minister, volgens u is juri-
disch alles in orde. Ik hoop dat de
Europese Commissie - zoals zij ge-
dreigd heeft - u voor het Europees
gerechtshof brengt wanneer u de la-
waaihinder laat voortduren.
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Indien zou blijken dat u dan toch ge-
lijk haalt, dan betreur ik de inhoud
van de richtlijn. Deze richtlijn kwam
zes jaar geleden tot stand met het oog
op het wegnemen van de lawaaihin-
der, onder meer voor de luchthaven
van Deurne waarbij - zoals u het
zelf in uw beleidsbrief schrijft - toch
33.000 inwoners betrokken zijn. Ik
vind het een aanfluiting wanneer u
nu allerlei achterpoortjes in die richt-
lijn inbouwt. Dat is minachting voor
de burger die de lasten moet dragen.

Vlaanderen handelt op dezelfde ma-
nier als België. Ik herinner eraan dat
België geregeld door de Europese
Commissie op de vingers wordt getikt
wegens de niet-naleving van de mi-
lieunormen. Vlaanderen voert ter za-
ke geen ander beleid.

ken dat de door de diensten van de
Minister opgestelde studie totaal mis-
leidend is in de gestelde problema-
tiek. Op grond van sociaal en econo-
mische factoren zou de omleidings-
baan goedkoper zijn dan de geplande
verbetering die zou bestaan uit de
aanleg van een tweemaal-twee-vaks-
baan. Welnu, de plaatselijke bevol-
king is het daar hoegenaamd niet .
mee eens en vindt de verbetering on-
nodig. Daarbij verwijzen ze naar uw
beleidsplan inzake de verkeersveilig-
heid langs de gewestwegen in de be-
bouwde kommen.

Mijnheer de Minister, graag had ik
vernomen of u uw beslissing eventu-
eel nog zou willen toetsen aan uw
Verkeersbeleidsplan. Verder kan
ook de vraag worden gesteld of de
plaatselijke verbetering van de twee-
vaksweg, in plaats van de aanleg van
vier vakken, niet een meer optimaal
resultaat kan geven, te meer dat dit
de realisatie van een latere omleiding
niet in de weg zal staan.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

De Voorzitter : Minister Sauwens
heeft het woord.

Actuele vraag van de heer J. Tim-
mermans tot de heer J. Sauwens, Ge-
meenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over de omleg-
ging van de N 42 te Herzele  - Sint-
Lieven+Esse

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Timmer-
mans tot de heer Sauwens, Gemeen-
schapsminister van openbare werken
en verkeer over de omlegging van de
N 42 te Herzele  - Sint-Lievens-Es-
se.

De  hee r
woord.

Timmermans heeft het

De heer J, Timmermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, collega’s, inzake de
verkeersproblematiek van de gewest-
weg N 42 heeft de Minister beslist
een omleiding in Sint-Lievens-Esse te
Herzele  te verkiezen op grond van
een kosten-batenanalyse die door
zijn departement werd opgesteld.

Op de gisterenavond georganiseerde
openbare hoorzitting door de plaat-
selijke bevolking is duidelijk geble-
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Minister J. Sauwens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, ik dank de heer Timmermans
voor zijn vraag, te meer omdat ik er
nu van op de hoogte ben dat gisteren
een belangrijke vergadering plaats-
vond over deze gewestweg.

Dit dossier heeft sinds jaren het hele
arrondissement bekommerd. Het be-
doelde stuk weg vormt de laatste
schakel in de realisatie van de inter-
regionale verbinding tussen Ge-
raardsbergen, Zottegem en Gent.
Het gaat om de herinrichting van een
kleine honderdtal meters. De beslis-
sing die daartoe door mijn voorgan-
ger op het nationale departement van
Openbare Werken vorig jaar werd
genomen, heb ik gedurende een half
jaar in beraad gehouden. Ik heb het
dossier opnieuw laten onderzoeken
en heb dan aan de hand van alle ele-
menten een beslissing genomen.

Het gaat niet - zoals de heer Timmer-
mans beweert - over een tweemaal-
twee-verbinding, wel over een ver-
binding op twee rijstroken met vrijlig-
gende fietspaden, waarvoor een
twaalf- tot zestiental woningen zullen

Vliegtuiglawaaihinder
N 42 Herzele - Omlegging Sint-Lievens-Esse

moeten worden onteigend in Sint-
Lievens-Esse.  Daardoor zou deze
kleine dorpsgemeenschap zeer zwaar
worden getroffen.

De landschappelijke ingreep die nu
moet gebeuren, zou veel minder
drastisch zijn en de leefbaarheid voor
de betrokken inwoners ten goede ko-
men. Ik wijs erop dat alle betrokken
gemeentebesturen, alle regionale po-
litieke mandatarissen met dit voorstel
hebben ingestemd. Trouwens, het
was precies op dringende vraag van
de politieke partijen uit de regio dat
ik uiteindelijk gekozen heb voor de
beperkte omleiding als laatste onder-
deel van de interregionale verbinding
Geraardsbergen, Zottegem en Gent.
Die beslissing is genomen. De ontei-
geningen gebeuren dit jaar. De uit-
voering van de werken is voorzien
voor 1991.

Vragen over de aanpassing van het
wegprofiel, zoals het door mijn dien-
sten is uitgetekend, moeten worden
gericht tot de directie van het bestuur
der Wegen in Oost-Vlaanderen. Ik
heb niet de behoefte om als Minister
in elk dossier in te grijpen. De direc-
tie is bereid om met alle betrokke-
nen, die op het technische vlak zins-
volle suggesties kunnen doen, be-
sprekingen te voeren.

De beslissing is en blijft genomen.

De Voorzitter : De heer Timmer-
mans heeft het woord.

De heer J. Timmermans : Mijnheer
de Voorzitter, mijnheer de Minister,
ik betreur de vrij stringente houding
van de Minister die weigert om dat
alternatief op het technische vlak te
laten onderzoeken. Uit de beslissing
die hij heeft genomen, blijkt dat hij
niet correct heeft gehandeld. Ten op-
zichte van de zogenaamde goedkeu-
ring van de gemeentebesturen, kan
ik bijvoorbeeld stellen dat de burge-
meester van Herzele enkel een brief-
je heeft geschreven zonder de ge-
meenteraad, laat staan het schepen-
college te raadplegen. Ik werd daar-
over niet geraadpleegd en u verklaart
hier dat alle parlementsleden dit
steunen. Het is niet correct.

De Voorzitter : Minister Sauwens
heeft het woord.
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Minister J. Sauwens : Mijnheer de
Voorzitter, ik meen dat iedereen zijn
verantwoordelijkheid moet nemen.
Wij hebben dit degelijk onderzocht
en met alle argumenten rekening ge-
houden. Ik heb uiteindelijk de ver-
antwoordelijkheid genomen voor de
opvang van die zware verkeers-
stroom, ook met het oog op de eco-
nomische ontsluiting van dit arrondis-
sement die door heel de regio wordt
gevraagd. Ik heb uiteindelijk gezegd
dat een stroom van 10 à 12.000 voer-
tuigen per dag met meer dan 25 ten
honderd zwaar vrachtverkeer, onder
meer komende vanuit het Waalse
grensgebied, op die plaats onverant-
woord is. Bovendien is de ruimte
daar niet beschikbaar, 5 hectare zou
moeten worden onteigend en 16 wo-
ningen volledig verdwijnen. In de
plaats van een dergelijke ingreep in
die zeer kleine dorpskern heb ik ge-
kozen voor de beperkte omleiding
zoals die in 1985 door een besluit van
de Executieve in het gewestplan is
opgenomen en zoals dit door mijn
diverse voorgangers werd beslist.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer L. Die-
rickx tot de heer G. Geens, Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën
en Begroting, over het standpunt van
de Europese Commissie inzake het
subsidiëren van de restauratie van
historische gebouwen door de
Vlaamse Gemeenschap

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Dierickx
tot de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, over het standpunt van de
Europese Commissie inzake het sub-
sidiëren van de restauratie van histo-
rische gebouwen door de Vlaamse
Gemeenschap.

De heer Dierickx heeft het woord.

De heer Dierickx (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
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Minister, geachte collega’s, u hebt
wellicht in De Standaard van 9 juni
1990 gelezen dat de Europese Com-
missie het niet eens is met de houding
van de Executieve van de Vlaamse
Gemeenschap in verband met de sub-
sidies door de EG toegekend aan
personen die inspanningen leveren
met het oog op de restauratie van
historische gebouwen.

Uit het antwoord op een schriftelijke
vraag gesteld door uw partijgenoot
de heer Paul Marck aan de Europese
Commissie blijkt dat de Vlaamse
Executieve de Europese subsidie,
toegekend voor restauratiewerken,
aftrekt van de Vlaamse subsidie. Dit
schijnt volgens de EG onaanvaard-
baar te zijn.

In groene termen geformuleerd,
mijnheer de Voorzitter, betekent dit
dat u dus eigenlijk niet begrepen hebt
of niet wilt begrijpen wat de EG, met
name al degenen die de gebruiks-
waarde en de duurzaamheid van his-
torische gebouwen willen verhogen
of in stand houden, wil aanmoedigen.

Paul Marck was dan ook nogal ont-
goocheld omdat het pilootproject
Duigemhof in het gedrang zou ko-
men. Het gaat hier concreet om de
restauratie van een nog altijd in ge-
bruik zijnde boerderij van historisch
belang.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, gaat het hier om een toeval-
lige beslissing van de Executieve of
is de Executieve van plan stelselmatig
de Europese subsidies in mindering
te brengen van de subsidies van de
Vlaamse Gemeenschap ?

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik werd niet
op de hoogte gebracht van het stand-
punt van de Europese Commissie,
tenzij via het antwoord dat de Com-
missie verstrekte aan het Europese
parlementslid Paul Marck. Ik stel
vast dat de Europese Commissie een
Europees parlementslid beter inlicht
dan de Vlaamse of de Belgische be-
leidsinstanties.

In dit antwoord wil ik alleen verwij-

N 42 Herzele - Omlegging Sint-Lievens-Esse
Subsidiëring restauratie historische gebouwen
Evaluatiestudie FTI

zen naar de procedure. De initiatief-
nemer van een restauratie dient zijn
dossier in bij de Commissie. Maar
terzelfdertijd moet hij ook een dos-
sier indienen bij de bevoegde natio-
nale instantie die op vraag van de
Commissie, haar advies moet geven.
Eigenlijk behoort deze aangelegen-
heid tot de bevoegdheid van Minister
Waltniel aan wie ik dan ook in een
schrijven meer uitleg heb gevraagd.

De Voorzitter : De heer Dierickx
heeft het woord.

De heer L. Dierickx : Mijnheer de
Voorzitter, dit antwoord is natuurlijk
nogal ontgoochelend. Ik begrijp niet
waarom Minister Waltniel niet zelf
onmiddellijk een antwoord kan ge-
ven op mijn concrete vraag of de Eu-
ropese subsidie in mindering wordt
gebracht van de subsidie van de
Vlaamse Gemeenschap ter aanmoe-
diging van restauratiewerken.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer A. Denys
tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, over de evaluatiestudie met
betrekking tot FTI

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Denys tot
de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, over de evaluatiestudie met
betrekking tot FTI.

De heer Denys heeft het woord,

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, vorige maandag zijn we nogal
geschrokken van de persconferentie
van de Vice-Voorzit ter  van de
Vlaamse Executieve, de heer De
Batselier, over een evaluatiestudie
van Flanders Technology Internatio-
nal. Dit nieuws doet bij ons vragen
rijzen over de zin of onzin van een
dergelijke evaluatiestudie die overi-
gens 6 miljoen frank zou gekost heb-
ben.
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De inhoud van deze studie
ons echter ws meer.

verbaasde

Deze studie maakt als het ware
brandhout van Flanders Technolo-
gie. Sommige kranten titelden zelfs
Flanders Technology achterhaald. Er
zouden weinig contracten worden af-
gesloten op Flanders Technology.
Men spreekt van 6 ten honderd. De
kostprijs van de standen zou veel te
duur zijn, de logistieke steun zeer
slecht en de randactiviteiten zouden
op enkele na, zinloos zijn. Dat zijn
zowat de voornaamste argumenten
die tegen Flanders Technology in de
studie worden aangehaald.

Minister De Batselier heeft er nog
een schepje bovenop gedaan en als
commentaar bij die studie gezegd dat
er veel te veel show en public rela-
tions mee gemoeid is, dat er geen
enkel evenwicht te vinden is tussen
milieu en technologie en dat men
geen oog heeft voor de maatschappe-
lijke effecten van de technologie.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, ik meen dat Minister De
Batselier van uw paradepaardje een
manke afgedankte koerskemel heeft
gemaakt. Wij kunnen daar misschien
mee grimlachen. Ik stel echter vast
dat er bij de firma’s die gewend zijn
op Flanders Technology een stand te
hebben, onrust heerst. De betrokke-
nen lezen niet altijd de berichten over
de persconferenties maar zij reageren
wel nogal impulsief en vragen zich
dan ook af of Flanders Technology
in de toekomst nog zal worden geor-
ganiseerd.

Is de reactie van Minister De Batse-
lier een reactie in naam van heel de
Vlaamse Executieve ? Staat  de
Vlaamse Executieve achter de eva-
luatie ?

Heeft de Executieve al besluiten ge-
trokken uit de evaluatie met betrek-
king tot Flanders Technology 1991 ?

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, het zou mij zeer aangenaam
zijn indien u de onrust die momenteel
in het bedrijfsleven heerst, kunt weg-
werken.

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de besluiten
van de evaluatie over Flanders Tech-
nology werden mij gisteren door col-
lega De Baselier  overgemaakt. Het
is een lijvig verslag. Ik heb echter nog
niet de gelegenheid gehad om het
volledig door te nemen. De commen-
taar door Minister De Batselier gege-
ven laat ik voor zijn rekening. Daar-
over moet u hem zelf ondervragen.
Ik kan niet in zijn naam antwoorden.

Als antwoord op uw vragen kan ik
het volgende zeggen. Ik herhaal dat
de verklaringen afgelegd door Minis-
ter De Batselier verklaringen zijn in
zijn persoonlijke naam. Zij zijn bijge-
volg niet bindend voor de Executie-
ve.

Flanders Technology wordt volgend
jaar, de laatste week van april 1991,
georganiseerd. De inschrijvingen zijn
op gang gekomen en het thema werd
vastgelegd. De volgende manifestatie
gaat dus door. Ik kan u mededelen
dat er op dat stuk geen enkele onge-
rustheid moet zijn. Er werd niets ge-
wijzigd.

Op uw vraag of de Regering verder
achter het initiatief staat, is mijn ant-
woord : dat is evident. Dat staat trou-
wens ook in de regeringsverklaring.
De bewustwording van de Vlamingen
over wat zij zelf kunnen is trouwens
een element van het Vlaamse beleid.
De weerstand die destijds bestond te-
gen de nieuwe technologieën werd
weggewerkt. Flanders Technology
heeft een enorme spoorslag gegeven
tot allerlei nieuwe initiatieven, niet
alleen in de ondernemingen maar
ook in de wetenschappelijke wereld.
Het initiatief werd in het verleden
gesteund door al de Ministers van de
Executieve. Zij hebben de organisa-
tie ervan mede bewerkstelligd vooral
in de sector waarvoor zij zelf verant-
woordelijk zijn en waar de manifesta-
tie onmiddellijk nuttige gevolgen
heeft.

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, het antwoord van de Mi-
nister heeft meer onrust gezaaid dan

het rust heeft gebracht, want nu wee1
ik niet meer wie wat binnen de Exc.
cutieve beslist. De heer De Batseliel
staat bekend als zijnde de persoor
die verantwoordelijk is voor het de-
partement Economie. Hij zegt neen
tegen Flanders Technology. De heel
Geens zegt ja tegen Flanders Techno-
logy. Die tweeslachtige houding wijst
op de grote verdeeldheid ter zake
binnen de Vlaamse Regering. Het
creëert meer onzekerheid dan het
voor het bedrijfsleven rust brengt.

In het regeerakkoord staat dat over
de toekomst van Flanders Technolo-
gy een evaluatie zal worden gemaakt
na het ontvangen van de evaluatie-
studie. Zal de Vlaamse Regering een
unaniem standpunt innemen op basis
van dat evaluatierapport over Flan-
ders Technology ? Vanaf het ogen-
blik dat de Executieve daarover uit-
spraak heeft gedaan, moet een debat
in de Vlaamse Raad worden gehou-
den. Eerst moeten wij weten wan-
neer de Vlaamse Executieve desbe-
treffend een unaniem standpunt zal
innemen.

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geeus : Mijnheer de
Voorzitter, de Voorzitter van de
Vlaamse Regering is initiatiefnemer
en verantwoordelijke van Flanders
Technology. Hij is ook bevoegd voor
de coördinatie van het globale beleid.
Ik heb reeds in mijn antwoord gezegd
dat bij deze manifestatie alle collega’s
zijn betrokken. Het is dan ook in
mijn functie van verantwoordelijke
van het globale beleid dat deze orga-
nisatie door mij wordt behartigd.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer R. Daems
tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, over het aanwijzen van een
kredietinstelling als kassier van de
Vlaamse Gemeenschap
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Actuele vraag van mevrouw A. Du-
roi-Vanhelmont tot de heer G.
Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsmiuister
van Financiën en Begroting, over de
uitbouw van een eigen Vlaamse the-
saurie

De Voorzitter : Aan de orde zijn de
samengevoegde actuele vragen van
de heer Daems tot de heer Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van Fi-
nanciën en Begroting, over het aan-
wijzen van een kredietinstelling als
kassier van de Vlaamse Gemeen-
schap en van mevrouw Duroi-Van-
helmont tot Minister Geens over de
uitbouw van een eigen Vlaamse the-
saurie

De heer Daems heeft het woord.

De heer R. Daems (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, heren Ministers, geachte colle-
ga’s, in de wet op de financiering van
de Gewesten en Gemeenschappen
heeft deze meerderheid duidelijk in-
geschreven dat zij wenst dat de
Vlaamse staat een eigen thesaurie
zou hebben. In concreto betekent dit
dat per 1 januari 1991 een instelling
de handelingen zou uitvoeren van
een eigen Vlaamse thesaurie. Nu is
daar blijkbaar in de Vlaamse Rege-
ring heel wat heibel over ontstaan.
Althans wanneer ik de inhoud van
enkele persartikelen mag geloven
zou u aan de privé-firma Petercam
de opdracht hebben gegeven een stu-
die te maken over welke instelling die
thesaurie zou kunnen verzorgen. U
bent dan gekomen tot een lijst van
tien banken naar dewelke  u eventu-
eel een lastenboek zou verzenden en
onder dewelke  u een gunning zou
doen om de thesaurie te verzorgen.
U hebt in diezelfde kranten gezegd
dat u geen limitatieve lijst wilde be-
kendmaken. Ik heb die lijst voor me.
Het is officieel stuk waarin tien instel-
lingen zijn vermeld.

Het gaat over 400 miljard beheer in
totaal op jaarbasis. Over welke massa
aan bestuurskosten is er dienaan-
gaande sprake, weliswaar in globale
termen ?

Welk is de financiële inhoud van het

contract dat u hebt afgesloten met de
firma Petercam inzake het vinden
van een instelling voor de thesaurie
van Vlaanderen ?

Volgens welke criteria bent u geko-
men tot deze lijst die, althans wan-
neer ik dit stuk mag geloven, te offi-
ciële titel reeds is afgerond ?

In hoeverre is deze lijst werkelijk li-
mitatief geworden en is zij niet meer
uit te breiden naar andere instellin-
gen ?

Welke is de gunningsprocedure en de
gunningswijze die u in uw lastenboek
- dat in de Executieve tweemaal per
tafel is gekomen en tweemaal werd
uitgesteld onder druk van uw socialis-
tische coalitiepartners - voorop-
stelt ? Het zou nuttig zijn mocht u dit
lastenboek aan de leden van de Com-
missie voor Financiën ter beschikking
stellen opdat zij over de inhoud naar
waarde kunnen oordelen.

De Voorzitter : Mevrouw Duroi-
Vanhelmont heeft het woord.

Mevrouw A. Duroi-Vauhelmont (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
heren Ministers, collega’s, volgens de
financieringswet van 16 januari 1989
moet de Vlaamse Gemeenschap een
eigen thesaurie oprichten. Wij moe-
ten echter uit de krant De Morgen
vernemen wat de intenties van de
Voorzitter van de Executieve op dit
vlak zijn. Zo hebben wij vernomen
dat wat iedereen verwacht, blijkbaar
niet zo normaal is, namelijk dat het
beheer van de thesaurie wordt opge-
dragen aan de instellingen die dat nu
reeds voor de nationale Regering
doen, de Postcheck en de Nationale
Bank.

Wij vernemen eveneens dat men via
een lastenboek een beroep zal doen
op kredietinstellingen die eventueel
in aanmerking komen. Blijkbaar heb-
ben tien instellingen zich kandidaat
gesteld. Tot deze tien behoren open-
bare instellingen en privé-spaarkas-
sen en -banken, maar niet het Be-
stuur der Postchecks of de Nationale
Bank.

Uit de krant meen ik ook te mogen
opmaken dat het niet de bedoeling is
de functie van kassier en bankier te

scheiden. In deze laatste functie moet
men zorgen voor leningen en beleg-
gingen op korte termijn. Ten slotte
vernemen we ook dat een extern bu-
reau werd aangezocht om de Vlaam-
se ambtenaren bij te staan en op te
leiden voor het inrichten van een
Vlaamse thesaurie. Mijnheer de Mi-
nister, u begrijpt dat dit heel wat vra-
gen oproept bij een gewoon lid van
de Vlaamse Raad.

Ten eerste, waarom komen het Be-
stuur der Postchecks en de Nationale
Bank niet in aanmerking voor het op-
richten van een eigen Vlaamse the-
saurie ? Zijn er op nationaal vlak
misschien negatieve resultaten inzake
beheer vast te stellen ? Ik ben be-
kommerd om het fuctioneren  van het
Bestuur der Postchecks. Ik meen dat
Minister Colla reeds heeft laten we-
ten dat het Bestuur der Postchecks
wel kandidaat is en indien het wordt
geweerd, vraag ik mij af wat er ge-
beurt met de 3.000 ambtenaren die
daar werken. Het feit dat 400 miljard
middelen worden overgeheveld van
de Postcheck naar een andere instel-
ling, moet toch zijn invloed hebben.

Ten tweede, hoe hebben de tien in-
stellingen zich kandidaat gesteld ?
Werden zij aangeschreven of hebben
zij uit eigen beweging, op welke wijze
dan ook, zich kandidaat gesteld ?
Waarom doet men een beroep op
privé-instellingen om overheidsgel-
den te beheren ? Dit verontrust mij.
Als men immers privé-instellingen
overheidsgelden laat beheren, krij-
gen deze instellingen een overant-
woord grote ingreep op het beleid
van de overheid.

Ten derde heb ik uit de krant De
Morgen afgeleid dat de Vlaamse
ambtenaren technisch niet voldoende
onderlegd zijn om een eigen thesau-
rie op te richten. Dat is misschien
mogelijk, maar het is eveneens moge-
lijk hun opleiding te laten verzorgen
door nationale ambtenaren. Wij heb-
ben de nodige deskundigen in de Na-
tionale Bank, in de Algemene Spaar-
en Lijfrentekas, bij het Rentefonds
en bij het Bestuur der Postchecks.
Deze mensen zijn perfect in staat de
Vlaamse ambtenaren op te leiden.
Het bedrag voor de opleiding dat nu
wordt uitgetrokken, 60 miljoen voor
vijf jaar, ligt toch wel erg hoog.
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Tot slot wijs ik er nog op dat we ons
gedragen als iemand die een tuin
heeft vol groenten en toch nog zijn
groenten in de winkel koopt.

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, ik
heb de leden van de Vlaamse Raad
geïnformeerd over mijn intenties in-
zake het thesauriebeheer naar aanlei-
ding van de bespreking van het bij-
blad van de begroting 1990. Dit dos-
sier werd inmiddels voor beslissing
voorgelegd aan de Vlaamse Rege-
ring. Het document werd rondge-
deeld met het oog op een bespeking
zowel vorige week als gisteren, maar
het werd voor een laatste technisch
onderzoek verwezen naar een werk-
groep.

Toch kan ik u het volgende meede-
len. Van 1 januari 1991 af moeten wij
onze eigen thesaurie organiseren. Dit
staat vermeld in de financieringswet
en bijgevolg moet dit op een correcte
manier worden uitgevoerd. Wij kun-
nen onze eigen thesaurie echter al-
leen maar in handen nemen op grond
van een in Ministerraad overlegd ko-
ninklijk besluit, dat eveneens voor
akkoord naar de Gemeenschappen
en de Gewesten moet. De Vlaamse
Regering heeft reeds positief geant-
woord op de vraag van de nationale
Regering.

Mevrouw Duroi-Vanhelmont, voor
het beheer van onze eigen thesaurie
mogen wij niet de vergelijking maken
met de nationale thesaurie, want het
thesauriebeheer van de nationale
staat gebeurt voor de betalingen via
het Bestuur der Postchecks en via de
Nationale Bank als kassier van de
staat. Naar gelang van het geval voert
de Nationale Bank een expansieve of
een restrictieve monetaire politiek.
Dat is niet het geval voor de Vlaamse
Gemeenschap omdat wij onze midde-
len putten uit de nationale Schatkist.
Dit geldt eveneens voor de betalin-
gen. Uiteraard lopen betalingen en
ontvangsten niet volledig synchro-
nisch. Bijgevolg moeten wij enerzijds
sommige dagen beroep doen op kre-
diet op korte termijn, daar waar wij
anderzijds beschikbare saldi kunnen

beleggen. Voor de nationale staat is
dit sedert mensenheugenis niet meer
gebeurd.

Indien wij onze begrotingstoestand
kunnen beheersen dan zullen wij
steeds op korte termijn liquiditeiten
kunnen beleggen.

Dit is niet mogelijk met onze eigen
administratie. Er zijn geen gespeciali-
seerde ambtenaren overgekomen van
de nationale administratie naar de
Gemeenschappen en Gewesten. Dus
moeten wij onze mensen daartoe op-
leiden. Dit veronderstelt een perfecte
kennis van het systeem van de finan-
ciële markten. Bijgevolg zal daar eni-
ge tijd overheen gaan.

Zoals voorzien in het koninklijk be-
sluit doen wij beroep op de financiële
instellingen in België, ongeacht of
het om openbare dan wel privé-in-
stellingen gaat. Vermits het om een
debat van economische en technische
efficiëntie gaat, mag alleen dit ons
leiden bij het beheer van de over-
heidsgelden die trouwens de gelden
zijn van u allen en van iedereen die
in dit land leeft en werkt. Bijgevolg
moeten wij die taak toevertrouwen
aan de instelling die ze het best kan
en wil uitvoeren, in de vorm van wat
in het bestek staat. Het is niet moge-
lijk ons te beperken tot de openbare
kredietinstellingen. Het koninklijk
besluit bepaalt trouwens dat zowel op
een privé- als op een openbare instel-
ling beroep kan worden gedaan.

Ten andere, tegenwoordig vervagen
de verschillen in het statuut van deze
instellingen meer en meer. In het ka-
der van de Belgische wetgeving krij-
gen de OKI’s binnenkort een grotere
armslag. Wegens de integratie van de
Europese markten zijn wij hiertoe
verplicht. Bovendien zal de Bank-
commissie ongetwijfeld juridische be-
zwaren hebben, indien wij ons zou-
den beperken tot de openbare kre-
dietinstellingen. Deze taak moet op
de beste en op de goedkoopste ma-
nier worden uitgeoefend. Daarvoor
doen wij dus een beroep op de finan-
ciële instellingen, maar niet alle fi-
nanciële instellingen.

De heer A. Denys : Gaat het om de-
ze lijst ?

Minister G. Geens : Er bestaat geen
lijst van tien instellingen. Ik heb aan
de Vlaamse Regering wel een bundel
overgemaakt waarin een lijst van in-
stellingen wordt voorgesteld, maar
zolang ter zake geen beslissing is ge-
nomen, is er officieel geen lijst.

Een dergelijke operatie voor het be-
heer van een bedrag van 400 miljard
frank per jaar, kunnen wij niet toe-
vertrouwen aan een instelling die
daarvoor niet voldoende garanties
biedt. Zo’n instelling moet een zeke-
re dimensie hebben en voldoende
waarborgen bieden inzake technici-
teit. De criteria worden bepaald door
de Vlaamse Regering.

Om de instelling aan te duiden ge-
bruiken wij een techniek naar analo-
gie met de beperkte offerteaanvraag.
Een lastenboek werd opgesteld en zal
worden verstuurd naar de door de
Vlaamse Regering geselecteerde in-
stellingen. Op grond van de inzen-
dingen zullen wij vervolgens oorde-
len wie het meest geschikt is. Geen
enkele openbare kredietinstelling
wordt hierbij uitgesloten.

Hierbij wijs ik erop dat de Postcheck
geen kredietinstelling is, maar een
betalingsinstelling. De opdracht om-
vat enerzijds het uitvoeren van beta-
lingen en anderzijds het beheer en
het financieren van de saldi. Tenzij
in theorie, zijn deze taken niet van
elkaar te scheiden. In het voorstel dat
ik aan de Vlaamse Regering heb
voorgelegd, wordt trouwens bepaald
dat twee of meer instellingen samen
een maatschappij kunnen oprichten,
teneinde deze taak globaal uit te voe-
ren.

Voor de begeleiding en voor de ad-
viesgeving van de Vlaamse Regering
zijn wij zinnens een beroep te doen
op een instelling die hiervoor de no-
dige bekwaamheid heeft.

Mijnheer Daems, het is niet zo dat
wij reeds werken met Petercam Secu-
rities. Er wordt alleen voorgesteld
aan deze instelling de taak toe te ver-
trouwen de inschrijvingen op basis
van een lastenboek van de Vlaamse
Regering te evalueren en te advise-
ren bij het opstellen van het protocol,
af te sluiten tussen de verkozen in-
stelling en de overheid. Bovendien
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zal Petercam Securities verantwoor-
delijkheid zijn voor de opleiding van
onze ambtenaren. Dat is een onaf-
hankelijk organisme met een interna-
tionale reputatie. De Vlaamse Rege-
ring heeft reeds herhaaldelijk een be-
roep op dat organisme gedaan voor
ingewikkelde financiële operaties,
bijvoorbeeld in verband met Barco.
Er is een lange lijst. Ook de centrale
overheid heeft vaak een beroep ge-
daan op de diensten van Petercam
Securities. Andere organismen kun-
nen zo’n opdrachten niet aan.

Het advies over de wijze waarop wij
best ons geld plaatsen, respectievelijk
opnemen zou worden vergoed door
een fee, een percentage op het globa-
le bedrag. Ik zal niet zeggen hoe
hoog dat percentage is, maar het gaat
om cijfers ver achter de komma. Het
bekomen van een goed advies is na-
tuurlijk niet zonder betekenis, en het
impliceert in hoofde van degene die
het advies geeft ook een zeker risico,
waarvoor eveneens een vergoeding
moet worden gegeven.

Wij gaan ervan uit dat wij op die ma-
nier onze financiële operaties gunsti-
ger zullen verrichten dan de overheid
momenteel doet op de financiële en
de kapitaalmarkt.

Tegen 1 januari moet deze thesaurie
volledig operationeel zijn. Daartoe is
een periode van voorbereiding nodig,
want anders lopen wij het risico dat
vanaf 2 januari niemand meer wordt
betaald, inbegrepen de tienduizen-
den, of in breder verband de hon-
derdduizenden, die op onze betaalrol
staan. Dat risico wil ik niet lopen.

Ik zal de Vlaamse Raad uitvoerig in-
formeren over de regeling die wij
hebben getroffen, maar dit is een
aangelegenheid die de uitvoerende
macht aangaat.

Mijnheer de Voorzitter, op het einde
van dit vragenuurtje geef ik nog een
paar algemene beschouwingen. Deze
instelling controleert de uitvoerende
macht. Zij reageert niet op alle mo-
gelijke persberichten in verband met
aangelegenheden waarover wij zelf
nog geen beslissing hebben genomen
of over verklaringen en beslissingen
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van andere instellingen waarover wij
zelfs nog niet zijn ingelicht. Het zou
pleiten voor haar waardigheid wan-
neer zij zich met dergelijke praktij-
ken niet zou inlaten.

De Voorzitter
het woord.

: D e heer Daems heeft

De heer R. Daems : Mijnheer de
Voorzitter, de Voorzitter van de
Vlaamse Executieve heeft hier ver-
klaard dat voor hem de economische
en technische efficiëntie primeren.
Sta mij toe te zeggen dat ik het volko-
men met hem eens ben. Hij is ook
van oordeel dat de Postcheck niet in
aanmerking komt. Ook hier zeg ik
graag dat ik het volkomen met hem
eens ben. Ik ben het echter niet meer
met hem eens wanneer hij beweert
dat er geen lijst bestaat. Ik heb hier
een lijst van 10 geselecteerde instel-
lingen in de hand. Ik acht het wense-
lijk dat de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, op basis van een objec-
tief lastenboek alle instellingen uitno-
digt die blijk geven van interesse voor
het project. Dit mag niet gebeuren
via een beperkte offerte. Een open-
bare procedure is wenselijk aange-
zien het hier gaat over het beheer van
400 miljard frank.

Ondanks het feit dat wij het in grote
lijnen eens zijn wat de grond van de
zaak en de manier van behandeling
betreft, moet ik toch vaststellen dat
de socialistische fractie en de socialis-
ten die deel uitmaken van de Vlaam-
se Regering op dit vlak nog altijd zeer
weinig hebben bijgeleerd. Onder hun
druk is u nu verplicht deze problema-
tiek te behandelen in een werkgroep.
Wij weten echter vooraf - wij moe-
ten elkaar niets wijsmaken - wat uit
die werkgroep zal komen, namelijk
een compromis waarin economische
en technische efficiëntie ver zal te
zoeken zijn. Dat is dan de verant-
woordelijkheid van de socialisten in
dit dossier.

De Voorzitter : Mevrouw
Vanhelmont heeft het woord.

Duroi-

Mevrouw A. Duroi-Vanhelmont :
Mijnheer de Voorzitter, Minister
Geens heeft hier verklaard dat er een
grondig verschil is tussen het oprich-
ten van een Vlaamse thesaurie en het
oprichten van een nationale thesau-

Vlaamse thesaurie
Erkenning sociale-bouwmaatschappijen

rie. Ik ga daar niet volledig mee ak-
koord. Beiden steunen immers op
dezelfde wetten inzake rijkscompta-
biliteit en op dezelfde wetten inzake
financieel beleid. Het oprichten van
een Vlaams thesaurie zou gemakke-
lijker moeten zijn omdat de Vlaamse
Gemeenschap werkt met dotaties,
wat niet het geval is voor de nationale
overheid.

Wat de bijstand van de Vlaamse
ambtenaren betreft, blijf ik er van
overtuigd dat onze nationale ambte-
naren en deskundigen beter bevoegd
zijn dan buitenstaanders. Zij zijn im-
mers meer vertrouwd met het begro-
tingsbeleid en met het financieel be-
leid van de overheid. De Vlaamse
Gemeenschap is toch geen privé-in-
stelling ?

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens : Mijnheer de
Voorzitter, aan Mevrouw Duroi-
Vanhelmont moet ik zeggen dat wij
inderdaad onderworpen zijn aan de-
zelfde wetten inzake rijkscomptabili-
teit. Het zijn ook de rekenplichtigen
die verantwoordelijk zijn voor de in-
komsten en de uitgaven. Dit is ook
in het ontworpen systeem het geval.
Inzake beleggingen en opname van
kredietsaldi hebben onze mensen
echter geen enkele ervaring. Ik hoop
dat dit zeer vlug verholpen kan wor-
den. In afwachting daarvan worden
wij bijgestaan door een groep des-
kundigen.

In tegenstelling tot wat mevrouw Du-
roi-Vanhelmont beweert, is het ge-
makkelijker een nationale thesaurie
op te richten omdat de Nationale
Bank, binnen het kader van haar
voorschottenplafond, automatisch fi-
nanciert. Indien de Nationale Bank
haar bestaande kredietmarge gedeel-
telijk wil openstellen voor de Ge-
meenschappen en de Gewesten, dan
stellen er zich geen problemen. Hier-
over moet de nationale Regering ech-
ter beslissen en ter zake ben ik nogal
sceptisch.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer H. De
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Loor tot de heer L. Waltniel, Ge-
meenschapsminister van Ruimtelijke
Ordening en Huisvesting, over het
ontwerp van besluit houdende het al-
gemeen reglement tot erkenning van
sociale-bouwmaatschappijen

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer De Loor
tot de heer Waltniel, Gemeenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening
en Huisvesting over het ontwerp van
besluit houdende het algemeen regle-
ment  to t  e rkenning  van  sociale-
bouwmaatschappijen.

De heer De Loor heeft het woord.

De heer H. De Loor (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, enkele
weken geleden ontvingen de leden
van de Commissie voor Huisvesting
heel wat brieven van erkende bouw-
maatschappijen waarbij deze hun on-
genoegen en hun ongerustheid uit-
drukten over het ontwerp van besluit
inzake erkenning van sociale-bouw-
maatschappijen.

Deze zaak werd besproken tijdens de
vergadering van de Commissie voor
Huisvesting van 31 mei 1990. De Mi-
nister beloofde toen bepaalde instel-
lingen te raadplegen, waaronder de
Hoge Raad voor de Huisvesting, in
verband met dat ontwerp van besluit.
Inmiddels vernamen wij dat de Exe-
cutieve het ontwerp van besluit goed-
keurde op 13 juni.

Mijnheer de Minister, waarom kwam
u uw belofte niet na bepaalde instan-
ties te raadplegen ? Vindt u het niet
opportuun, gezien de huidige situa-
tie, aan die erkende bouwmaatschap-
pijen bepaalde richtlijnen te verstrek-
ken ?

De Voorzitter : Minister Waltniel
heeft het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, ter
zake zal ik zeer bondig zijn.

Mijnheer De Loor, tijdens de com-
missievergadering van 31 mei beloof-
de ik geenszins voorafgaandelijk de
Commissie te raadplegen. Het zou
trouwens onmogelijk zijn, gezien de
scheiding der machten, in een Com-
missie te discussiëren over een besluit

dat door de Executieve moet worden
genomen. Wel beloofde ik zowel de
Commissie als de Hoge Raad voor
de Huisvesting te informeren zodra
de beslissing was genomen. Dat deed
ik trouwens op 15 juni, dus amper
twee dagen na de vergadering van de
Executieve van 13 juni.

Ook ik ontving de opmerkingen van
de huisvestingsmaatschappijen en
heb deze voorgelegd aan de Execu-
tieve die echter meende niet te moe-
ten op ingaan.

Indien de commissieleden het wen-
sen, wil ik vanzelfsprekend graag uit-
leg verstrekken over het reglement
dat werd uitgewerkt.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van mevrouw A.M. Neyts-Uytte-
broeck C.S. betreffende het uitstellen
van de herstructurering van het
kunstonderwijs met beperkt leerplan
en het lichten uit het ontwerp van
decreet betreffende het onderwijs -
II van de hoofdstukken die onder Ti-
tel V - Deeltijds kunstonderwijs,
ressorteren
- 371 (1989-1990) - Nr. 1

Voorstel tot spoedbehandeling

De Voorzitter : Dames en heren, wij
moeten ons thans uitspreken over het
voorstel  van de heer Denys tot
spoedbehandeling van het voorstel
van resolutie van mevrouw Neyts-
Uyttebroeck C.S. betreffende het uit-
stellen van de herstructurering van
het kunstonderwijs met beperkt leer-
plan en het lichten uit het ontwerp
van decreet betreffende het onder-
wijs - II van de hoofdstukken die
onder Titel V - Deeltijds kunston-
derwijs, ressorteren.

Vraagt iemand daaromtrent het
woord ?

Mevrouw Neyts-Uyttebroeck heeft
het woord.

Mevrouw A.M. Neyts-Uyttebroeck
(op de tribune) : Mijnheer de Voor-

zitter, geachte collega’s, wij hebben
de spoedbehandeling van het voor-
stel van resolutie gevraagd. In die re-
solutie vragen wij de Vlaamse Execu-
tieve de herstructurering van het
kunstonderwijs met beperkt leerplan
te lichten uit het lentedecreet.

Wij vragen de spoedbehandeling van
deze resolutie om verschillende rede-
nen.

Ten eerste, omdat het ontwerp van
decreet volgende week in openbare
vergadering wordt besproken en de
resolutie zonder voorwerp zou wor-
den indien ze niet wordt behandeld
vooraleer het decreet wordt bespro-
ken.

Ten tweede, omdat dit de laatste ver-
gaderingen zijn vóór het zomerreces.

Ten derde, omdat, in toepassing van
het ontwerp, de hervorming waarvan
sprake, per 1 september ingang moet
vinden.

Bij de bespreking in de Commissie
van het lentedecreet hebben wij kun-
nen vaststellen hoe groot de verwar-
ring is binnen het kunstonderwijs in
het algemeen en binnen het muziek-
onderwijs in het bijzonder. Wij heb-
ben ook vastgesteld dat de evaluatie
die diende te gebeuren er niet is ge-
weest. Wij weten ook dat de verho-
ging van het inschrijvingsgeld, dat
normaliter per 1 september zal wor-
den verdubbeld, in Brussel - als
Brusselaar wil ik dit extra onderstre-
pen - dramatische gevolgen zal heb-
ben, zeker voor het muziekonder-
wijs.

Dames en heren, wij vragen u daar-
om ons verzoek tot spoedbehande-
ling te steunen. (Applaus bij de PVV)

De Voorzitter : De heer Moors heeft
het woord.

De heer C. Moors (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, inderdaad, deze resolutie
werd in de bevoegde Commissie uit-
voerig besproken. Ik wil erop wijzen
dat deze resolutie in feite reeds werd
ingediend door de Volksunie. Er
werd een uitvoerige bespreking aan
gewijd, maar de resolutie werd na-
dien ingetrokken en nu overgenomen
door mevrouw Neyts-Uyttebroeck.
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Inhoudelijk gezien zijn de elementen
van deze resolutie zeker uitvoerig be-
sproken in de Commissie. De evalua-
tie van de rapporten was niet onmid-
dellijk beschikbaar, maar werd ons
bezorgd en toegelicht.

Ook het probleem van het kunston-
derwijs in Brussel is aan bod geko-
men. Ik meen dus dat alle elementen
werden behandeld, zodat we kunnen
stellen dat deze resolutie inhoudelijk
besproken is geweest in de Commis-
sie voor Onderwijs.

De Voorzitter : Mevrouw Neyts-Uyt-
tebroeck heeft het woord.

Mevrouw A.M. Neyts-Uyttebroeck :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, in de Commissie voor Onder-
wijs is het volgende gebeurd. Een
collega van de SP had een resolutie
van gelijkaardige strekking inge-
diend. Hij heeft ze ingetrokken en
vervangen door een amendement.
Wat wij doen is het indienen van een
resolutie van dezelfde strekking en er
de behandeling bij hoogdringendheid

voor vragen, gevolgd door een uit-
spraak desaangaande van alle frac-
ties.

De Voorzitter : Mevrouw Maes heeft
het woord. (Onderlinge gesprekken)
Collega’s, mag ik uw aandacht vra-
gen voor dit debat ?

Mevrouw N. Maes : Mijnheer de
Voorzitter, onafgezien van het for-
mele aspect, dat door de heer Moors
werd aangehaald, wens ik er op te
wijzen dat het voorstel van mevrouw
Neyts-Uyttebroeck ertoe zou strek-
ken het hele hoofdstuk eruit te lich-
ten, ook voor zover het verband
houdt met de beeldende kunsten, en
daar is deze betwisting niet aan de
gang. Men wacht in tegendeel op de
uitvoering.

De Voorzitter : De heer Vermeiren
heeft het woord.

De heer F. Vermeiren : Mijnheer de
Voorzitter, gisterenavond woonde ik
de palmaresuitreiking bij van een
muziekacademie, waar de directeur
voor 600 aanwezige ouders de drama-
tische toestand van de muziekscho-
len, de onzekerheid daaromtrent en
de gevolgen ervan toelichtte.

Op de 2e rij rechts : AGALEV-Senator L. Dierickx, die een actuele vraag stelde
over het subsidiëren van de restauratie van historische gebouwen ; links : de heer
J. Cuyvers (AGALEV)

Mijnheer de Voorzitter, ik meen dat
het aangewezen is het voorstel van
mevrouw Neyts-Uyttebroeck te bea-
men en ik ben ervan overtuigd dat
zeer velen in deze vergadering er zo
over denken. (Applaus)

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, wij vragen de hoofdelijke
stemming over dit voorstel.

De Voorzitter : Mijnheer Denys, vol-
gens het Reglement is dit niet moge-
lijk. De te volgen procedure is het
stemmen bij zitten en opstaan.

Wij stemmen dus bij zitten en op-
staan over het voorstel tot spoedbe-
handeling van de heer Denys.

De leden die het voorstel tot spoed-
behandeling wensen aan te nemen,
worden verzocht op te staan.

De tegenproef.

Het voorstel tot spoedbehandeling is
niet aangenomen. Bijgevolg wordt
het voorstel van resolutie verwezen
naar de Commissie voor Onderwijs
en Vorming.

Het incident is gesloten.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van de heer L. Vanhorenbeek betref-
fende de oprichting van een begelei-
dings- en evaluatiecommissie inzake
de herstructurering van het deeltijds
kunstonderwijs
- 374 (1989-1990) - Nr. 1

Voorstel tot spoedbehandeling

De Voorzitter : Wij moeten ons ook
uitspreken over het door de heer
Vanhorenbeek gedane voorstel tot
spoedbehandeling van zijn voorstel
van resolutie betreffende de oprich-
ting van een begeleidings- en evalua-
tiecommissie inzake de herstructure-
ring van het deeltijds kunstonderwijs.

Vraagt iemand het woord ?

De heer Vanhorenbeek heeft het
woord.

Vlaamse Raad
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De heer L. Vanhorenbeek (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, He-
ren Ministers, collega’s, mijn voorstel
van resolutie strekt ertoe een begelei-
dings- en evaluatiecommissie op te
richten, die de herstructurering in het
kunstonderwijs begeleidt.

De leden van de Commissie  en mijn
collega mevrouw Maes hebben,  net
als ik, ingezien dat het onmogelijk is
om deze titel uit het ontwerp te lich-
ten. Wij menen dat over dit decreet
inderdaad dringend moet worden ge-
stemd, maar dat er een evaluatie- en
begeleidingscommissie zou moeten
worden opgericht in de Vlaamse
Raad, gezien de grote tegenstand,
gerezen tegen dit decreet, alsook de
tegenstellingen tussen voor- en te-
genstanders.

Ik hoop dat de Vlaamse Raad dit
voorstel van resolutie zal steunen en
aanvaarden.

De Voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, sta mij toe te zeggen dat
ik dit een enigszins hypocriete toe-
stand vind. Eerst vraagt men een eva-
luatiecommissie op te richten in ver-
band met een ontwerp van decreet
waarover nog niet werd gestemd. Bij-
gevolg gaat de geachte indiener er zo
maar van uit dat dit decreet onver-
kort zal worden goedgekeurd. Ik heb
trouwens nooit geweten dat een eva-
luatiecommissie wordt opgericht
voor iets wat nog niet bestaat.

Dit voorstel is des te meer hypocriet
wanneer men de toelichting bij het
voorstel van de heer Vanhorenbeek
leest. Dit is inderdaad een aanklacht
tegen de hervorming van het kunst-
onderwijs, voorgesteld in het zoge-
naamde lentedecreet. Ik lees bij
voorbeeld : ,,Gezien een efficiënte
begeleiding en een tussentijdse eva-
luatie, gevolgd door een eventuele
bijsturing, een noodzaak voor het
kwaliteitsbehoud is.. .“. Dit betekent
in feite dat het decreet, dat nog niet
werd goedgekeurd, in feite waarde-
loos is.

Mijnheer Vanhorenbeek, indien u dit
meent, wees dan consequent en steun
het voorstel van mevrouw Neyts-Uyt-

tebroeck licht de hetstructurering van
het kunstonderwijs uit het decreet en
onderzoek het achteraf, samen met
de betrokken sector. Dit kan niet
door een evaluatiecommissie op te
richten.

Alleszins zullen wij dit voorstel niet
steunen. (Applaus bij PVV en AGA-
LEV)

De Voorzitter : De heer Moors heeft
het woord.

De heer C. Moors (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ook de eva-
luatie van de invoering van het kunst-
onderwijs werd in de Commissie uit-
voerig besproken.

Ik wens er trouwens op te wijzen dat
gedurende drie jaar reeds een evalua-
tie heeft plaatsgehad. De Commissie
heeft zich akkoord verklaard - en ook
de Minister - dat bij de invoering,
vanaf 1 september, een evaluatie zou
gebeuren.

Bijgevolg neem ik aan dat het moge-
lijk moet zijn dat de Minister zelf een
evaluatiecommissie in het onderwijs
zal oprichten, die aan de Vlaamse
Raad verslag kan uitbrengen. Mijns
inziens is dit veel zindelijker, dan
wanneer wijzelf een evaluatiecom-
missie zouden oprichten.

De Voorzitter : Mevrouw Neyts
heeft het woord.

Mevrouw A.M. Neyts-Uytte-
broeck (op de tribune) : Mijnheer de
Voorzitter, onze fractie zal deze reso-
lutie niet goedkeuren omdat zij de
dubbelzinnigheid van de Volksunie
ter zake aan de kaak wil stellen. Het
is duidelijker dat er ernstige twijfels
- om het zacht uit te drukken -
bestaan omtrent de gedegenheid van
Titel V van het ontwerp van decreet.
Men durft echter de consequenties
uit die twijfels niet echt trekken,
maar wij doen daar niet aan mee.

De Voorzitter : De heer Baldewijns
heeft het woord.

De heer E. Baldewijns : Mijnheer de
Voorzitter, geachte collega’s, het
spreekt vanzelf dat, wanneer men
een dergelijke hervormingsstructuur
wenst in te voeren, ze ook op een
degelijke manier moet worden bege-
leid.

De SP is onvoorwaardelijk voorstan-
der van een goede begeleiding. Er zal
uiteraard ook moeten geëvalueerd
worden. Zoals de heer Moors heeft
gezegd werden daarover in de Com-
missie afspraken gemaakt.

Mijnheer Denys, het is jammer dat u
het debat niet altijd heeft gevolgd. Er
zal van onze kant geregeld een eva-
luatie gebeuren.

Volgens mij is er een institutioneel
probleem. Is het mogelijk dat men
de Vlaamse Executieve de opdracht
geeft in de Vlaamse Raad, die naar
mijn oordeel toch autonoom moet
kunnen werken, een commissie op te
richten die een begeleidings- of eva-
luatieopdracht heeft ? Dit kan niet.

Volgens mij is deze vraag voorbarig
en niet gegrond en kan ze niet wor-
den behandeld.

De Voorzitter : Minister Coens heeft
het woord.

Minister D. Coens : Mijnheer de
Voorzitter, het commissieverslag
werd zojuist eenparig goedgekeurd.
In het verslag werd bepaald dat de
Vlaamse Executieve het decreet zal
evalueren en terdege opvolgen. Ik zal
de Commissie daarvan geregeld op
de hoogte stellen en besprekingen
voeren omtrent hetgeen men wenst.
Ik heb mij hiertoe duidelijk geënga-
geerd.

De Voorzitter : Mevrouw Maes heeft
het woord.

Intrekking

Mevrouw N. Maes : Mijnheer de
Voorzitter, het is wel zinvol een eva-
luatiecommissie op te richten, ook als
het decreet niet wordt goedgekeurd,
omdat er op het ogenblik reeds een
aantal experimenten bestaan die van-
zelfsprekend doorlopend moesten en
moeten geëvalueerd worden. Alleen
al daarom zou het nuttig zijn dat er,
onafgezien van het decreet, een eva-
luatiecommissie bestaat.

Aangezien de Minister hier ten aan-
zien van de Vlaamse Raad en de pu-
blieke opinie nogmaals beklemtoont
dat hij deze evaluatiecommissie zal
oprichten, zullen wij ons voorstel in-
trekken.
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De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende de regeling van de basiseduca-
tie voor laaggeschoolde volwassenen
- 356 (1989-1990)  - Nrs. 1 tot 5

Aangehouden stemmingen

De Voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over be-
paalde artikelen en de amendemen-
ten op deze artikelen van het ont-
werp van decreet houdende de rege-
ling van de basiseducatie voor laagge-
schoolde volwassenen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Deswaene op artikel 4.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

138 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
28 leden hebben ja geantwoord ;

105 leden hebben neen geantwoord ;
5 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Bascour J.
Beysen E.
Bosmans Jozef
Cuyvers J.
Daems R.
Decoster M.
Denys A.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewinter F.
Dierickx L.
Flamant E.
Gryp E.
Neyts-Uyttebroeck A.-M.
Sprockeels G.
Van Aperen A.

Van den Broeck 0.
Vandermaliere J.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Van Durme W.
Vermeiren F .
Verreycken W.
Vogels M. (mevr.)
Vreven A.

NEEN hebben geantwoord :

Aerts F.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bosmans Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chabert J.
Chevalier P.
Coens D.
Content W.
Cooreman E.
Coveliers H.
De Batselier N.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Loor H.
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desutter M. ,
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dillen K.
Dufaux J.
Dumez P.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Garcia R.
Geens G.
Gesquière M.
Hancké L.
Kelchtermans L.

Kestelijn-Sierens M.
Laridon A.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens J.
Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Marchand  C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schoeters  M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Weckx H.
Weyts J.
Willockx F .

Zich ONTHOUDEN hebben :
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Dewael P.
Lauwers H.
Pede J.
Vanhorenbeek L.
Waltniel L.

de echte zin van het woord. De zes-
tigtal projecten die momenteel be-
staan, zijn er in de eerste plaats in
geslaagd te wijzen op bepaalde feiten
in de samenleving. Ondanks de
schoolplicht en enorme investeringen
in het onderwijssysteem, kan vijf ten
honderd van de Vlamingen lezen
noch schrijven. Maar ook ruimer ge-
zien hebben een aantal medeburgers
onvoldoende zelfredzaamheid ver-
worven om te funtioneren in onze
harde en snelle samenleving.

Het amendement is niet aangeno-
men.

De leden die zich hebben onthouden,
worden verzocht de redenen voor
hun onthouding kenbaar te maken.

De heer J. Pede : Ik heb afgesproken
met de heer Verhaegen.

De Voorzitter : Geen opmerkingen
meer ? (Neen)

Dan is artikel 4 aangenomen.

Dames en heren, we moeten nu
stemmen over het amendement van
de heer Deswaene op artikel 7.

Mag de uitslag van de stemming ook
voor deze stemming gelden ? (In-
stemming)

Het amendement
nomen.

is dus niet aange-

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

De experimenten van basiseducatie
hebben, om hieraan te verhelpen,
vanuit hun ervaring modellen aange-
reikt, die de overheid met dit decreet
erkent. Meer zelfs, door de honderd
procent subsidiëring van het perso-
neel, wat enig is in de sociaal-culture-
le sector, wordt de absolute prioriteit
van deze werkvorm erkend.

Mijnheer de Voorzitter, toch zit in
dit decreet een aantal gemiste kan-
sen, niet zozeer wat de inhoud maar
wel wat de vormgeving betreft. Sa-
men met de heer Lauwers dienden
wij een eigen voorstel van decreet in
dat ons inziens meer garanties bood
voor, enerzijds, een planmatige aan-
pak, anderzijds, een meer pluralisti-
sche opzet, dit door te opteren  voor
de lokale overheden of groepen van
lokale overheden als initiatiefne-
mers.

Dan is artikel 7 aangenomen.

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houdende de rege-
ling van de basiseducatie voor laagge-
schoolde volwassenen.

De vormgeving van het ontwerp dat
het initiatief legt bij op te richten
VZW’s en uitgaat van een indicatieve
planning, laat de deur al te veel open
voor gevaren als onderlinge concur-

Mevrouw Vogels heeft het woord rentiejacht op erkenning en sluipen-
voor een stemverklaring. de verzuiling.

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, collega’s, speciaal aan de heer
Olivier zeg ik te spreken in naam van
mijn zieke collega, de heer Geysels,
die de commissiewerkzaamheden van
zeer nabij heeft gevolgd.

Wij zijn verheugd dat, na twaalf jaar
enorme inzet van vrijwilligers, er ein-
delijk een decretale regeling komt
voor de basiseducatie.

De basiseducatie is voor ons het
schoolvoorbeeld van de kracht en de
creativiteit van het vrij initiatief, in

Wij blijven ons eigen voorstel een be-
ter alternatief vinden. Omwille ech-
ter van de formele erkenning van de
basiseducatie als werkvorm, zullen
wij ons bij de stemming onthouden.

De Voorzitter : De heer Lauwers
heeft het woord.

De heer H. Lauwers (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, dit is een
goed decreet omdat het een ruime
definitie geeft van het begrip basis-
educatie, evenals een ruime interpre-
tatie van wat functioneel analfabetis-

me is. Het maakt ook een eigenstan-
dige aanpak mogelijk en voorziet een
degelijke financiële omkadering .

Bovendien moet men toegeven dat
de formule, die erin wordt gehan-
teerd, de verdienste heeft een plura-
listische samenwerking op vrijwillige
basis, niet enkel mogelijk te maken,
maar deze zelfs financieel te honore-
ren. Dat is een belangrijke verdien-
ste, maar dat heeft mij niet belet,
zowel in de Commissie, als in de
openbare vergadering, bemerkingen
te maken over - dit in vergelijking
met het ontwerp dat door de heer
Geysels en mij werd ingediend - een
te beperkte planmatigheid in de er-
kenningsprocedure, waardoor een
aantal lokale rivaliteiten niet zijn uit-
gesloten en het pluralisme per defini-
tie niet wordt gewaarborgd. Veel zal
evenwel afhangen van de uitvoering
van dit  decreet,  zowel door de
Vlaamse Executieve, als op het ter-
rein.

De Minister heeft in de Commissie
en in de openbare vergadering ter za-
ke nog een aantal belangrijke toelich-
tingen gegeven. Als lid van de Com-
missie en als indiener van een voor-
stel zou ik mij bij de stemming kun-
nen onthouden, maar tot bewijs van
het tegendeel, wil ik dit decreet een
kans geven. Ten eerste, omdat het
een zeer degelijk instrument is in de
bestrijding van een duale samenle-
ving. Ten tweede, omdat het zeker
geen verzuilingsdecreet is. (Onder-
breking door de heer A. Denys)

Mijnheer Denys, indien de lokale
overheden, het sociaal-cultureel
veld, de vakbonden en hun nationale
verantwoordelijkheden voldoende
volwassenen zijn om gebruik te ma-
ken van de financiële honorering, die
in dit decreet werd voorzien, vormt
dit decreet een prototype in het ont-
zuilingsdebat. Immers op die manier
wordt de ontzuiling op een meer vrij-
willige basis een geleidelijk mogelijk
gemaakt.

Ik voeg er evenwel onmiddellijk dit
aan toe. Wanneer van die vrijheid
voor ideologische opsplitsingen mis-
bruik zou worden gemaakt, dan zal
ik graag samen met u de uitvoering
ervan bevechten. Ik doe zulks niet a
priori omdat ik ervan overtuigd ben
dat het een kans moet krijgen en ook
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basis- 

VU) 

Lauwers

omdat het een test is. Precies in dit
verzuilingsdebat zou het niet zinvol
zijn en zelfs strategisch overstandig
nu reeds dit experiment van vrijwilli-
ge samenwerking geen kans te geven,
vooral omdat het de stellingen kan
ontdooien. Het is belangrijker deze
strategieën uit te proberen in de
plaats van zich in bepaalde stellingen
in te graven en er dan niet meer uit
te geraken.

Daarom zal mijn fractie unaniem dit
decreet goedkeuren. Wij zullen ons
niet onthouden. Ik wil de Minister en
de anderen op het veld de kans geven
op een vrijwillige basis tot een plura-
listische samenwerking te komen.

Wanneer dit decreet goede resultaten
geeft - en bepaalde indicaties wijzen
er op dat zulks het geval zal zijn -
betekent dit een stap vooruit ten bate
van hen, die lijden onder kansarmoe-
de en maatschappelijke achterstel-
ling. (Applaus)

De Voorzitter :
heeft het woord.

De heer Deswaene

De heer R. Deswaene (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
Ministers, collega’s, de PVV kan zich
ermee akkoord verklaren dat een be-
langrijke inspanning moet worden
geleverd om de problematiek van de
basiseducatie op te lossen.

Zij kan het evenwel niet eens zijn met
het ingediende ontwerp van decreet
omdat, ten eerste, de gemeenten en
OCMW’s nauwelijks participeren,
ten tweede, de verzuiling geïnstitu-
tionaliseerd wordt en, ten derde, het
maximaal percentage deelnemersu-
ren waarvoor externe medewerkers
kunnen worden ingeschakeld, niet
werd vastgelegd in het decreet zelf.
(Applaus bij de PVV)

De Voorzitter : De heer
heeft het woord.

Baldewijns

De heer E. Baldewijns (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
Ministers, collega’s, de SP verheugt
zich erover dat eindelijk een decreta-
le basis wordt gegeven aan het werk
dat tot nog toe door zoveel vrijwilli-
gers soms op structurele, soms op
minder structurele wijze werd gele-

verd. Zodoende wordt tegemoetge-
komen aan een echte sociale behoef-
te in onze samenleving. De ruim 5
ten honderd van de niet meer leer-
plichtige bevolking in de Vlaamse
Gemeenschap krijgt hiermee de gele-
genheid om elementaire vaardighe-
den en kennis op te doen die hen de
noodzakelijke sociale weerbaarheid
zullen bieden.

Dit decreet geeft ons vooral voldoe-
ning omdat door een gestructureerd
aanbod in de basiseducatie de ver-
snippering op het terrein zal verhin-
derd worden. De basiseducatie wordt
nu werkelijk dichter bij de bevolking
gebracht gezien de lokale, gemeente-
lijke structuur. De basiseducatie zal
in Vlaanderen op een nieuwe, origi-
nele wijze worden beheerd via de
centra voor basiseducatie met hun al-
gemene vergadering en hun raden
van bestuur die voor ons alleszins het
pluralisme garanderen, de verzuiling
vermijden en de betrokkenheid van
de gemeenten verzekeren. Daaren-
boven zal de sociaal-pedagogische
opdracht door het Vlaams Onder-
steuningscentrum worden gecoördi-
neerd en gestimuleerd zodanig dat
onze bekommernis voor de kwaliteit
een concrete, planmatige invulling
krijgt.

De SP waardeert de totstandkoming
van de Raad voor Basiseducatie om-
dat het, voor het eerst, in het onder-
wijs een eenvormige en gedepoliti-
seerde structuur is die tegelijk zeker-
heid inzake de continuïteit van het
beleid biedt.

De financiële omkadering - zoals de
vorige sprekers hebben aangehaald -
heeft ons eveneens volledige voldoe-
ning geboden.

Kortom met dit decreet hebben wij,
na vele jaren voorbereiding, de basis
gelegd voor nieuwe mogelijkheden
tot emancipatie en integratie van de
minst te benijden Vlamingen en mi-
granten. (Applaus bij de SP)

De Voorzitter : De heer Van Peel
heeft het woord.

De heer M. Van Peel (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
ministers, collega’s, er zijn twee be-
langrijke redenen om ons over dit de-
creet te verheugen.

Ten eerste, het werd reeds verschei-
dene malen herhaald, komt er einde-
lijk vaste grond onder de voeten van
al degenen die zich sinds jaren voor
het educatief werk met laaggeschool-
den engageren en dat is zeer belang-
rijk, aan een subsidiëring van hon-
derd ten honderd.

Ten tweede, werd er in dit decreet
een unieke organisatieformule ge-
vonden. Terwijl de werkgroep ver-
zuiling tot een zindelijk gesprek
tracht te komen over de zogenaamde
verzuilingsproblematiek in Vlaande-
ren is hier voor de eerste maal vorm
gegeven aan een nieuwe werksoort
die decretaal diende te worden gere-
geld. Vanuit een aanvankelijke ideo-
logisch wantrouwen is men gegroeid,
niet naar een halfzacht compromis,
maar naar een wezenlijke nieuwe or-
ganisatieformule waarin zowel de ge-
meentelijke als de Vlaamse overheid,
de juiste rol krijgt toebedeeld met na-
me de regulerende en de subsidiëren-
de rol. Bovendien worden volop kan-
sen gegeven aan het maatschappelij-
ke middenveld en aan het vrij initia-
tief. Zij moeten evenwel, onder im-
puls van diezelfde overheid, elkaar
zoeken om tot een coördinerende
aanpak te komen.

Ik denk dat dit een bijzonder belang-
rijke organisatieformule is die in de
toekomst in andere sectoren ingang
zal kunnen vinden.

De CVP zal dan ook van harte dit
decreet goedkeuren. De CVP wil
echter toch aandringen op het feit dat
in deze sector steeds de noodzaak
aan coördinatie zal blijven bestaan.
Er gebeurt op dit ogenblik veel basis-
educatie, ook buiten dit decreet. Ik
verwijs naar de diverse fondsen die
ook dit soort van werk subsidiëren.
Wij menen dat het belangrijke is dat
alles wat ter zake bestaat op termijn
gecoördineerd onder dit decreet kan
komen. (Applaus bij CVP, SP en
VU)

De Voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :
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Lisabeth 

Marchand 

Broeck 

Beckers 

Schoeters 

Gryp E. 

Durme 

I. 

(Ja) 

GOM's 

Voorzitter

134 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
106 leden hebben ja geantwoord ;

19 leden hebben neen geantwoord ;
9 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aerts F.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bosmans Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Chabert J.
Chevalier P.
Coens D.
Cooreman E.
Coveliers H.
De Batselier N.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Loor H. *
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desutter M.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Garcia R.
Geens G.
Gesquière M.
Hancké L.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Kestelijn-Sierens M.
Laridon A.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens J.

Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.‘ ’
Loones J.
Maes N. (mevr.)
Marchand C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters W.
Peuskens V.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schoeters  M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandebosch E.
Vandekerckhove R.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Weckx H.
Weyts J.
Willockx F.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Bascour J.
Beysen E.
Bosmans Jozef

Daems R.
Decoster M.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter F.
Neyts-Uyttebroeck A.-M.
Sprockeels G.
Van Aperen A.
Van den Broeck  0.
Vandermaliere J.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Verreycken W.
Vreven A.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Cuyvers J.
De Vlieghere W.
Dewael P.
Dierickx L.
GryP E.
Van Dienderen H.
Van Durme W.
Vogels M. (mevr.)
Waltniel L.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse Executieve ter bekrachti-
ging worden overgezonden.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende organisatie van de Gewestelij-
ke Ontwikkelingsmaatschappijen
- 348 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 4

Aangehouden stemmingen

De Voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over be-
paalde artikelen en de amendemen-
ten op deze artikelen van het ont-
werp van decreet houdende organisa-
tie van de Gewestelijke Ontwikke-
lingsmaatschappijen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het eerste amendement
van de heer Laverge op artikel 3,
stuk 348, nummer 4.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
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Durme 

aangeno- 

Laver- 

GOM's 

Voorzitter

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

136 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
21 leden hebben ja geantwoord ;

113 leden hebben neen geantwoord ;
2 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Bascour J.
Beysen E.
Bosmans Jozef
Daems R.
Decoster M.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter F.
Flamant E.
Sprockeels G.
Van Aperen A.
Van den Broeck  0.
Vandermarliere J.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Vreven A.

NEEN hebben geantwoord :

Aerts F.
Ansoms J.
Baldewijns E. .

Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bosmans Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H .
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chabert J.
Coens D.
Content W.
Cooreman E.
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Coveliers H.
Cuyvers J.
De Batselier N.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desutter M.
De Vlieghere W.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dufaux J.
Dumez P.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1. +
Gabriels J.
Geens G.
Gesquière M.
@YP E-
Hancké L.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Kestelijn-Sierens M.
Laridon A.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens J.
Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Marchand C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schoeters  M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Timmermans J.

Organisatie GOM%

Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandebosch E.
Vandekerckhove R.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Van Durme W.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Vogels M. (mevr.)
Weyts J.
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Dewael P.
Waltniel L.

Het
men.

amendement is niet aangeno-

Dames en heren, we moeten nu
stemmen over het tweede amende-
ment van de heer Laverge.

Mag de uitslag van de vorige stem-
ming ook voor deze stemming gel-
den ? (Instemming)

Het amendement is dus niet aange-
nomen.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 3 aangenomen.

Dames en heren, we stemmen over
het amendement van de heer Laver-
ge op artikel 4.

Mag de uitslag van de vorige stem-
ming ook voor deze stemming gel-
den ? (Instemming)

1913



E. 

(Ja) 

I. 

aangeno- 

Broeck 

Marchand 
	 (Ja) 

Durme 

Beckers 

Schoeters 

GOM's 

Voorzitter

Het amendement is dus niet aange-
nomen.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 4 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Laverge op artikel 18.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Ziehier het resultaat :

129 leden aan de stemming deelgeno-
men ;
27 leden hebben ja geantwoord ;

100 leden hebben neen geantwoord ;
2 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Bascour J.
Beysen E.
Bosmans Jozef
Cuyvers J.
Daems R.
Decoster M.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewinter F.
Dierickx L.
Flamant E.
Gryp E.
Sprockeels G.
Van Aperen A.
Van den Broeck 0.
Vandermarliere J.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Van Durme  W.
Verreycken W.
Vogels M. (mevr.)
Vreven A.

NEEN hebben geantwoord :
Aerts F.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans F.

Bosmans Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Coens D.
Content W..
Coveliers H.
De Batselier N.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desutter M.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Gabriels J.
Geens G.
Gesquière M.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Kestelijn-Sierens M.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens J.
Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Marchand C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J. -P.
Pinoie E.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schoeters  M.

Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Timmermans J.
Valkeniers J.
Vandebosch E.
Vandekerckhove R.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Weyts J.
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Dewael P.
Waltniel L.

Het
men.

amendement is niet aangeno-

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 18 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Laverge op artikel 22.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

130 leden aan de stemming deelgeno-
men ;
20 leden hebben ja geantwoord ;

100 leden hebben neen geantwoord ;
10 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Bascour J.
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Marchand 

Beckers 

Schoeters 

Oost- 

vergifti- 
I. 

GOM's 

Voorzitter

Beysen E.
Bosmans Jozef
Daems R.
Decoster M.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter F.
Flamant E.
Sprockeels G.
Van Aperen A.
Vandermarliere J.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Vreven A.

NEEN hebben geantwoord :
Aerts F.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bosmans Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Coens D.
Content W..
Coveliers H.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desutter M.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Gabriels J.

Gesquiere M.
Hancké L.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Kestelijn-Sierens M.
Laridon A.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens J.
Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Marchand C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Schoeters  M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandebosch E.
Vandekerckhove R.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Weyts J.
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Cuyvers J.
De Vlieghere W.
Dewael P.
Dierickx L.
Gryp E.
Pede J.
Van Dienderen H.
Van Durme W.
Vogels M. (mevr.)
Waltniel L.

Het amendement is niet aangeno-
men.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 22 aangenomen.

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houdende organisa-
tie van de Gewestelijke Ontwikke-
lingsmaatschappijen.

De heer Laverge heeft het woord.

De heer J. Laverge (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, wij zullen dit
decreet niet goedkeuren om drie fun-
damentele redenen. Ten eerste om-
dat het een tweeslachtig decreet is.
De Vlaamse Regering weet niet te
kiezen tussen autonomie en centrali-
satie, tussen vrijheid en dirigisme.
Verschillende collega’s van de CVP
en van de SP hadden het in verband
met dit decreet over koorddansen.
Wij zijn er echter van overtuigd dat
de Voorzitter van de Executieve als
koorddanser geen enkele kans heeft.

Ten tweede, vinden wij dat in dit ont-
werp de Vlaamse Raad niet wordt
gekend. Voor de richtnota worden
noch de Commissie, noch de Vlaam-
se Raad gehoord. De Vlaamse Exe-
cutieve legt een beleid op waar de
Vlaamse Raad niets mee te maken
heeft.

Dan is er nog een derde belangrijke
reden waarom wij dit ontwerp niet
zullen goedkeuren. Terwijl in Oost-
Europa de volkeren zo pas hun vrij-
heid hebben heroverd en de planeco-
nomie van zich afschudden, introdu-
ceert de Vlaamse Executieve op een
sluikse manier de planeconomie via
allerlei voorstellen. Aan dit vergifti-
gingsproces doen wij niet mee. (Ap-
plaus bij de PW)
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De Voorzitter : Mevrouw Vogels nie zal het ontwerp van decreet aan- Cardoen G.
heeft het woord. gaande de GOM%  goedkeuren. Wij Caudron J.

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, wij zullen dit ontwerp even-
min goedkeuren, maar dan om min-
der folkloristische redenen dan de
heer Laverge. Wij vinden wel dat het
tijd geworden is voor een nieuwe
taakonschrijving  van de GOM’s als
gevolg van de staatshervorming, van
de nieuwe maatschappelijke noden
en van de relatie die bestaat tussen
milieu, ruim telij ke ordening, open-
baar vervoer en economie. Nochtans
zien wij dit decreet op vele vlakken
als een gemiste kans. Vlaanderen had
met dit decreet eindelijk duidelijk
kunnen maken dat federalisme meer
is dan de opdeling  van een nationale
centrale staat in twee centrale regio-
nale staten. Federalisme is toch het
besluitvormingsniveau zo dicht mo-
gelijk bij de burger brengen. In plaats
van een vage omschrijving van taken
hadden wij moeten zoeken naar mid-
delen om de GOM’s reële bevoegd-
heid te geven als deel van het inter-
mediair besluitvormingsniveau. Dit is
des te meer nodig nu wij geconfron-
teerd worden met allerlei problemen
op het intermediair niveau. Ik denk
aan de verwerking van huishoudelijk
afval en aan de recyclage bij voor-
beeld. Theoretisch worden die taken
aan de GOM’s toevertrouwd, maar
in feite blijft de reële bevoegdheid bij
de ondemocratische intercommuna-
les.

Voorts stellen wij vast dat de mooie
omschrijving van de ecologische di-
mensie van de GOM-taken schril
contrasteert met de nieuwe afge-
slankte samenstelling van de raad van
beheer van de GOM’s. Een samen-
stelling zonder vertegenwoordigers
van de milieubewegingen, zonder
vertegenwoordigers van de consu-
mentenbewegingen en wellicht ook
zonder vertegenwoordigers van de
ecologische partijen biedt geen enke-
le structurele waarborg dat de mooie
theorie in de praktijk wordt omgezet.
Om al deze redenen zullen wij tegen
dit ontwerp stemmen. (Applaus bij
AGALEV)

De Voorzitter : De heer Candries
heeft het woord.

De heer H. Candries (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de Volksu-

zijn ervan overtuigd dat het goede
kansen biedt om in te spelen op een
aantal uitdagingen waarmee wij op
sociaal-economisch vlak zullen wor-
den geconfronteerd. Ik denk hierbij
aan de schaalverruiming 1992, aan de
technologische ontwikkelingen, aan
de overgang van minder kwalitatieve
naar meer kwalitatieve arbeidskrach-
ten enzovoort.

De herstructurering van het bestuurs-
apparaat van de GOM is een verbe-
tering. Toch zullen wij moeten blij-
ven toekijken opdat de antennefunc-
tie van en naar de bedrijven, van en
naar de lokale besturen en adviesor-
ganen optimaal en democratisch zal
blijven functioneren.

Zoals gezegd, mijnheer de Voorzit-
ter, staat de Volksunie achter het
ontwerp. (Applaus)

De Voorzitter : Wij stemmen nu over
het ontwerp van decreet houdende
organisatie van de gewestelijke ont-
wikkelingsmaatschappijen in zijn ge-
heel.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

135 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
105 leden hebben ja geantwoord ;
27 leden hebben neen geantwoord ;
3 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aerts F.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
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Chevalier P .
Coens D.
Content W.
Cooreman E.
Coveliers H.
De Batselier N.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desutter M.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Gabriels J.
Geens G.
Gesquière M.
Hancké L.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
K e s t e l i j n - S i e r e n s  M .
Laridon A.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens J.
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Marchand  C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schoeters  M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
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Voorzitter Zich ONTHOUDEN hebben :

Swaelen F.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandebosch E.
Vandekerckhove R.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Weyts J.
Willockx F.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Bascour J.
Beysen E.
Bosmans Jozef
Cuyvers J.
Daems R.
Decoster M.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewinter F.
Dierickx L.
Flamant E.
Gryp E.
Sprockeels G.
Van Aperen A.
Van den Broeck 0.
Vandermarliere J.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Van Durme  W.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Vogels M. (mevr.)
Vreven A.
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Dewael P.
Pede J.
Waltniel L.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse Executieve ter bekrachti-
ging worden overgezonden.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer E. Flamant C.S. tot besluit
van de op 30 mei 1990 door de heer
J. De Bremaeker gehouden interpel-
latie tot de heer J. Sauwens, Ge-
meenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over de vaste
oeververbinding over de Wester-
schelde en de gevolgen ervan voor
Vlaanderen en Gent
- 353 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Flamant
C.S. tot besluit van de op 30 mei 1990
door de heer De Bremaeker gehou-
den interpellatie tot de heer Sau-
wens, Gemeenschapsminister van
Openbare Werken en Verkeer, over
de vaste oeververbinding over de
Westerschelde en de gevolgen ervan
voor Vlaanderen en Gent.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

130 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

114 leden hebben ja geantwoord ;
6 leden hebben neen geantwoord ;

10 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aerts F.
Annemans G.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.

Organisatie GOM’s
Vaste oeververbinding Westerschelde

De heer H. Van Dienderen (AGA-
LEV) stelt een actuele vraag tot Minis-
ter J. Sauwens (VU) betreffende het
vliegtuiglawaai. Zijn motie van aan-
beveling Liefrcenshoektunnel  - E 17
werd niet aangenomen

Bascour J.
Beckers  A.
Beerden G.
Beysen E.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bosmans Jozef
Bossuyt G.
Bourgeois A .
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H .
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Content W.
Cooreman E.
Coveliers H.
Daems R.
De Beul A.
De Bremaeker J.
Decoster M.
De Groot E.
De Loor H.
Deneir A.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Deswaene R.
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Schoeters 

Broeck 

Voorzitter

Devolder J.
Dewinter F.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Flamant E.
Gabriels J.
Gesquière M.
Hancké L.
Kelchtermans L.
Kestelijn-Sierens M.
Laridon A.
Lauwers H.
Laverge J.
Lefeber 0. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Marchand  C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Pede J.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Schoeters  M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Van Aperen A.
Vandebosch E.
Vandekerckhove R.
Van den Broeck 0.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Vandermarliere J.
Van der Sande J.
Vandermissen E.
Van Eetvelt J.
Vangansbe ke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
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Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Vermenen F.
Verreycken W.
Vreven A.
Weyts J.
Willockx F.

NEEN hebben geantwoord :

Cuyvers J.
De Vlieghere W.
Gryp E.
Van Dienderen H.
Van Durme W.
Vogels M. (mevr.)

Zich ONTHOUDEN hebben :

Coens D.
De Batselier N.
Dewael P.
De Wulf R.
Geens G.
Kelchtermans T.
Lenssens J.
Sauwens J.
Van den Bossche L.
Waltniel L.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
Executieve worden overgezonden.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer J. Cuyvers tot besluit van de
op 12 juni 1990 door de heer J. Cuy
vers gehouden actuele interpellatie
tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over het uitblijven van een decretale
basis voor het MINA-Fonds
- 360 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming.

Vaste oeververbinding Westerschelde
MINA-Fonds

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Cuyvers
tot besluit van de op 12 juni 1990
door de heer Cuyvers gehouden ac-
tuele interpellatie tot de heer Theo
Kelchtermans, Gemeenschapsminis-
ter van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting, over het uitblijven
van een decretale basis voor het MI-
NA-Fonds.

De heer Cuyvers heeft het woord.

De heer J. Cuyvers (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, de huidige
leefmilieuproblematiek in Vlaande-
ren staat en valt met het MINA-
Fonds.

Gezien het enorm belang van het
fonds kan niet langer worden geduld
dat elke decretale basis voor het MI-
NA-Fonds ontbreekt. Vanuit die op-
tiek wordt er vanuit drie verschillen-
de hoeken aangedrongen op een
spoedige bespreking van het MINA-
Fonds-decreet. Zoals u wel weet,
mijnheer de Minister, is de Raad van
State van oordeel dat voor 1991 de
milieuheffingen niet langer enkel op
basis van een programmadecreet in
uw MINA-Fonds gestort kunnen
worden. Wanneer over het decreet
niet zal gestemd zijn vóór 1 januari
1991 heeft u volgens de Raad van
State geen enkele legale basis meer
om de milieuheffingen te verzame-
len.

Ook het Rekenhof dringt aan op
spoed. In haar brief van 5 juni 1990
heeft het Rekenhof aangeklaagd dat
u een milieuholding sticht op basis
van een fonds zonder legale decretale
basis.

Wat nu de derde stem betreft, reeds
herhaalde malen heeft AGALEV,
daarin gevolgd door de andere partij-
en in de Commissie voor leefmilieu
aangedrongen op een decretale rege-
ling van uw MINA-Fonds. U heeft
reeds herhaalde malen beloften ge-
daan, maar tot vandaag hebben we
daar nog niet veel van gezien. Het
Minafonds is zo belangrijk dat de
Vlaamse Raad dit onmogelijk op een
drafje kan behandelen, gezien de
fundamentele beleidsopties, de lange
termijngevolgen voor de Vlaamse sa-
menleving, de kwaliteit van ons leef-
milieu en de grootte van de bedra-
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gen. Want, degenen die geïnteres-
seerd zijn in Solidfin stellen, evenals
degenen die geïnteresseerd zijn in
Aquafin, een bedrag van 55 miljard
voorop.

De parlementaire controle op de NV
Milieuholding en de dochtermaat-
schappijen Aquafin en Solidfin blijft
volgens ons onmogelijk zonder het
raamwerk van een echte decretale re-
geling voor het MINA-Fonds. Vol-
gens ons zijn en blijven we gecon-
fronteerd met een sluipend en on-
grijpbaar besluitvormingsproces. De
tijd dringt, mijnheer de Minister. Het
decreet inzake het Milieufonds dient
zo spoedig mogelijk in bespreking te
komen. Uw begroting voor 1991
moet goedgekeurd zijn vóór 30 no-
vember 1990. Het MINA-Fonds
speelt daarin ongetwijfeld een crucia-
le rol. De Vlaamse Raad kan moei-
lijk uw begroting voor 1991 goedkeu-
ren indien de legale basis voor het
MINA-Fonds dan nog zal ontbreken.

Om al deze eerder aangehaalde rede-
nen hoopt AGALEV dat de andere
partijen met ons de volgende motie
van aanbeveling zullen goedkeuren.
Wij stellen dat het decreet op het MI-
NA-Fonds nog vóór het parlementair
reces aan de Vlaamse Raad moet
worden voorgelegd.

De Voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

130 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
23 leden hebben ja geantwoord ;
95 leden hebben neen geantwoord ;
12 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Bascour J.
Beysen E.
Bosmans Jozef
Cuyvers J.
Daems R.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.

Dierickx L.
Flamant E.
=YP E*
Sprockeels G.
Van Aperen A.
Vandermarliere J.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Van Durme W.
Vermeiren F.
Vogels M. (mevr.)
Vreven A.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H .
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Content W.
Cooreman E.
Coveliers H.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Dewinter F.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dumez P.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Gabriels J.
Gesquière M.
Hancké L.
Hermans P.
Kelchtermans L.
Laridon A.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr:)
Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.

Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Marchand  C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Schoeters  M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandekerckhove R.
Vandenbroucke F.
Vandermarliere J.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Verreycken W.
Weyts J.
Willockx F. .

Zich ONTHOUDEN hebben :

Aerts F.
Coens D.
De Batselier N.
Dewael P.
De Wulf R.
Geens G.
Kelchtermans T.
Lenssens J.
Pede J.
Sauwens J.
Van den Bossche L.
Waltniel L.
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Dientengevolge neemt de Raad de
motie niet aan.

Reden voor onthouding ?

De heer Aerts heeft het woord om
de reden van zijn onthouding ken-
baar te maken.

De heer F. Aerts : Mijnheer de
Voorzitter, ik kan de inhoud van de-
ze motie goedkeuren. Ik wens noch-
tans deze motie niet goed te keuren
omwille van het aangewende middel.
Bij de bespreking van deze materie
in de Commissie heeft de Minister
niet alleen beloofd dat hij dit zou rea-
liseren. Hij heeft ook gezegd wan-
neer hij het zou organiseren.

Mijn onthouding weze meteen een
uitnodiging tot al diegenen die be-
voegd zijn omtrent deze materie om
eens te bedenken of er geen misbruik
wordt gemaakt van het Reglement
over het al dan niet gebruik maken
van deze moties. (Applaus)

Een motie hoort thuis bij drukkings-
groepen, niet in een wetgevende ver-
gadering. Voor de volgende moties
zal ik dan ook aan de stemming niet
meer deelnemen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

MOTIE VAN AANBEVELING van
mevrouw F. Brepoels C.S. tot besluit
van de op 12 juni 1990 door de heer
P. Van Grembergen gehouden actue-
le interpellatie tot de heer G. Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van Fi-
nanciën en Begroting, over de afwe-
zigheid van de Minister van Cultuur
op de jongste bijeenkomsten van de
organen van de Taalunie en het ge-
brek aan ernst van de Vlaamse Rege-
ring in de betrekkingen met Neder-
land
- 361 (1989-1990) - Nr. 1

Intrekking

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van mevrouw Bre-
poels C.S. tot besluit van de op 12 juni
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1990 door de heer Van Grembergen
gehouden actuele interpellatie tot de
heer Geens,  Voorzit ter  van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, over de afwezigheid van de
Minister van Cultuur op de jongste
bijeenkomsten van de organen van
de Taalunie en het gebrek aan ernst
van de Vlaamse Regering in de be-
trekkingen met Nederland.

Minister P. Dewael : Mijnheer de
Voorzitter, ik vraag het woord.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, ik heb met enige verwonde-
ring kennis genomen van deze motie
van aanbeveling. Uiteraard heb ik
belangstelling voor onze relatie met
Nederland. U weet dat ik in Tonge-
ren woon, amper 10 kilometer van
de grens met Nederland, een goede
15 kilometer van Maastricht. Vanaf
mijn prille jeugd heb ik geregeld de
culturele integratie beleefd, op voor-
waarde dat men het begrip cultuur
ruim interpreteert. Toen een paar
weken geleden de relaties met de Ne-
derlandse Minister van Cultuur
enigszins vertroebeld waren door
haar afwezigheid op het jongste
ANC-congres,  ben ik naar Venetië
afgereisd om alle plooien glad te strij-
ken. Ik ben een zeer stipte bezoeker
van de vergaderingen van de Neder-
landse Taalunie en van het Comité
van Ministers. Ik heb zelfs de hoogste
aanwezigheidsgraad. Eigenlijk was ik
maar eenmaal afwezig, meer bepaald
op de jongste vergadering, omdat ik
toen in Italië was voor de wedstrijd
van de Belgische ploeg tegen Korea
in het kader van de Mondiale. Wij
hebben die wedstrijd gewonnen. Eer-
gisteren was er in de Raad een debat
over een reeks beleidsbrieven, waar-
bij onder meer gesproken werd over
de culturele integratie met Neder-
land. Ik ben dus niet naar Bologna
gereisd, maar heb aan dit debat deel-
genomen. Wij hebben de wedstrijd
verloren.

Ik hoop alleen maar dat men mij tij-
dens een volgende vergadering van
de Raad niet zal interpelleren over
mijn afwezigheid in Bologna om mij
aldus mede verantwoordelijk te stel-

MINA-Fonds
Samenwerking Vlaanderen-Nederland

len voor de uitschakeling van België.
(Applaus)

De Voorzitter : De heer De Seranno
heeft het woord. _

De heer J. De Seranno : Mijnheer
de Voorzitter, wij hebben op dit punt
geen aanmerkingen. De Vlaamse
Executieve was op de vergadering
van de Nederlandse Taalunie verte-
genwoordigd door Minister Coens.
De vertegenwoordiging van de
Vlaamse Executieve was dus volko-
men in orde.

De Voorzitter : De heer Van Grem-
bergen heeft het woord.

De heer P. Van Grembergen : Mijn-
heer de Voorzitter, de essentie van
de motie van aanbeveling was aan de
minister van Cultuur duidelijk te zeg-
gen dat wij de besprekingen met Ne-
derland, op welk moment en op welk
niveau dan ook, uiterst belangrijk
vinden in de huidige Europese om-
standigheden, gezien het feit dat
Vlaanderen en Nederland mekaar
hoedanook op de beste wijze moeten
vinden. Ik heb begrepen dat de Mi-
nister van Cultuur met zijn verant-
woording eigenlijk die redenering in
essentie aanvaardt. Hij is naar Vero-
na geweest, niet naar Bologna. Hij
hoeft voor onze fractie niet naar Ca-
nossa te gaan. Onder die voorwaar-
den en met die uitleg zullen wij onze
motie van aanbeveling intrekken, ho-
pend dat hij bij de eerstvolgende be-
sprekingen ons belang verder zal ver-
dedigen. (Applaus bij de VU)

De Voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, ik betreur dat deze motie
wordt ingetrokken. Aanvankelijk
wilden wij ons onthouden maar na de
verklaring van Minister Dewael wa-
ren wij zinnens vóór de motie te
stemmen, ten eerste om aan te tonen
dat wij inderdaad - alhoewel som-
migen dat betwijfelen - veel belang
hechten aan de culturele samenwer-
king met Nederland en, ten tweede,
omdat Minister Dewael heel de zaak
eigenlijk heeft geridiculiseerd. Ieder-
een weet dat ik geen grote voetbalfan
ben en dus niet zo vlug gewonnen
ben voor dergelijke argumenten. Ik
zou in dezelfde stijl en dezelfde zin
kunnen zeggen dat het uiteindelijk
om een match ging van de nationale
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Beckers 
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Vogels

Belgische ploeg en ik mij afvraag wat
een Vlaams Minister daar deed.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer H. Van Dienderen tot besluit
van de op 12 juni 1990 door de heer
P. Dumez gehouden interpellatie tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschaps-
miniter van Openbare Werken en
Verkeer, over een mogelijke aanslui-
ting Liefkenshoektunnel - E 17
- 362 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming van de heer
Van Dienderen tot besluit van de op
12 juni 1990 door de heer Dumez ge-
houden interpellatie tot de heer Sau-
wens, Gemeenschapsminister van
Openbare Werken en Verkeer, over
een mogelijke aansluiting Liefkens-
hoektunnel - E 17.

De heer Van Dienderen heeft het De Voorzitter : De heer Beysen
woord. heeft het woord.

De heer H. Van Dienderen (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter, ik
zal het meteen hebben over de vol-
gende motie die door de meerder-
heidsparijen in deze Raad is naar vo-
ren gebracht, motie die wij zullen af-
keuren omdat ze nietszeggend is. In
die motie vragen Mevrouw Maes en
de heren De Seranno en De Loor dat
de Vlaamse Executieve rekening zou
willen houden met de zorgen geuit
tijdens de interpellatie en de bespre-
king ervan.

Collega De Seranno, de heer Dumez
heeft voorzichtig en in omfloerste
termen gepleit voor een grote ring in
het Waasland. Collega Beysen heeft
dat krachtig gedaan, zoals we van
hem gewoon zijn. Mevrouw Maes
heeft zich daartegen uitgesproken en
gepleit voor een ombouw van de ex-
pressweg tot een autoweg. De Minis-
ter had het over studies en heeft in
algemene termen gepleit voor be-
hoedzaamheid. Het is een hutsepot
van meningen die de Vlaamse Rege-

ring dus als leidraad voor haar beleid
moet nemen. De traditionele partijen
hebben in dit debat over een mobili-
teitsvraagstuk de zaken verengd tot
een discussie over welke weg moet
worden gekozen. De traditionele
partijen durven de wrede koning auto
niet onttronen. Vandaag nog las ik
in de krant dat deze moloch van de
moderne tijd bijna 2.000 mensenof-
fers heeft geëist. In 1989 is het hoog-
ste cijfer verkeersdoden genoteerd
sinds twaalf jaar, met name 1993.

Collega’s, het is de hoogste tijd om
het roer of voor sommigen het stuur
om te gooien. Nieuwe wegen trekken
nieuw verkeer. We moeten resoluut
kiezen voor het openbaar vervoer dat
de traditionele partijen tijdens de vo-
rige jaren hebben gereduceerd tot
een karikatuur van een openbare
dienst. Daarom pleiten de Groenen
in hun motie ervoor om onmiddellijk
te beginnen aan een voorstadnet van
openbaar vervoer rond Antwerpen.
Dat is het antwoord op de mobili-
teitsvraag. Daarom zullen wij tegen
de motie van collega De Seranno
stemmen, die een hutsepot van me-
ningen aanbrengt en aanbeveelt aan
de Vlaamse Executieve. (Applaus bij
AGALEV)

De heer E. Beysen : Mijnheer de
Voorzitter, de PW-fractie zal zich
zowel bij de stemming over de motie
van de meerderheid als over de motie
van de heer Van Dienderen onthou-
den.

De motie van de meerderheid is een
,,mossel noch vis-motie”.

De motie van de heer Van Dienderen
heeft eigenlijk niets te maken met de
interpellatie. De PW is geen tegen-
stander van de uitbouw van een voor-
stadnet van openbaar vervoer. De in-
terpellatie handelt echter niet speci-
fiek over de ontwikkeling van het
openbaar vervoer in het algemeen,
maar wel over de ontsluiting van de
Linkeroever door aansluiting op het
autosnelwegennet.

De Voorzitter :Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

121 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

6 leden hebben ja geantwoord ;
93 leden hebben neen geantwoord ;
22 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Cuyvers J.
De Vlieghere W.
Gryp E.
Van Dienderen H.
Van Durme W.
Vogels M. (mevr.)

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bosmans Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Content W.
Cooreman E.
Coveliers H.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
De Roo J.
De Seranno J.
Dewinter F.
Dhoore L.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Gabriels J.
Gesquière M.
Hancké L.
Hermans P.
Kestelijn-Sierens M.
Laridon A.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
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Voorzitter

Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Marchand C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Schoeters M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandebosch E.
Vandekerckhove R.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Verreycken W.
Weyts J.
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Bascour J.
Beysen E.
Bosmans Jozef
Coens D.
De Batselier N.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
De Wulf R.

Geens G.
Kelchtermans T.
Pede J.
Sauwens J.
Sprockeels G.
Van Aperen A.
Van den Bossche L.
Vandermarliere J.
Vermeiren F.
Vreven A.
Waltniel L.

Dientengevolge
motie niet aan.

neemt de Raad de

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer J. De Seranno C.S. tot besluit
van de op 12 juni 1990 door de heer
P. Dumez gehouden interpellatie tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschaps-
minister van Openbare Werken en
Verkeer, over een mogelijke aanslui-
ting Liefkenshoektunnel  - E 17
363 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer De Se-
ranno C.S. tot besluit van de op 12
juni 1990 door de heer Dumez gehou-
den interpellatie tot de heer Sau-
wens, Gemeenschapsminister van
Openbare Werken en Verkeer, over
een mogelijke aansluiting Liefkens-
hoektunnel - E 17.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

119 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
91 leden hebben ja geantwoord ;
6 leden hebben neen geantwoord ;

22 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bosmans Jos

Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Content W.
Cooreman E.
Coveliers H .
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
De Roo J.
De Seranno J.
Dewinter F.
Dhoore L.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Gabriels J.
Gesquière M.
Hancké L.
Hermans P.
Kestelijn-Sierens M.
Laridon A.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Marchand  C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Schoeters M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Timmermans J.
Valkeniers J.
Vandebosch E.
Vandekerckhove R.
Vandenbroucke F.
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Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Verre ycken W.
Weyts J.
Willockx F.

NEEN hebben geantwoord :

Cuyvers J.
De Vlieghere W.
GVPE.
Van Dienderen H.
Van Durme  W.
Vogels M. (mevr.)

Zich ONTHOUDEN hebben :

Bascour J.
Beysen E.
Bosmans Jozef
Coens D.
De Batselier N.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
De Wulf R.
Kelchtermans T.
Laverge J.
Pede J.
Sauwens J.
Van Aperen A.
Van den Bossche L.
Vandermarliere J.
Verhofstadt G.
Vermeiren F.
Vreven A.
Waltniel L.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
Executieve worden overgezonden.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer R. Deswaene tot besluit van
de op 12 juni 1990  door de heer A.
Denys gehouden actuele interpellatie
tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over de toepassing van de principes
van vrije-marktconcurrentie en ob-
jectieve gunning van opdrachten in
verband met het bouwen van Vlaam-
se waterzuiveringsinstallaties
- 366 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Deswae-
ne tot besluit van de op 12 juni 1990
door de heer Denys gehouden actue-
le interpellatie tot de heer Theo
Kelchtermans, Gemeenschapsminis-
ter van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting, over de toepassing
van de principes van vrijemarktcon-
currentie en objectieve gunning van
opdrachten in verband met het bou-
wen van Vlaamse waterzuiveringsin-
stallaties.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

123 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

17 leden hebben ja geantwoord ;
97 leden hebben neen geantwoord ;
9 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Bascour J.
Beysen E.
Bosmans Jozef
Daems. R.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter F.
Laverge J.
Van Aperen A.
Vandermarliere J.
Vandermeulen P.
Verhofstadt G.
Verreycken W.
Vreven A.

.

NEEN hebben geantwoord :

Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bosmans Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Content W.
Cooreman E.
Coveliers H.
Cuyvers J.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
De Vlieghere W.
Dhoore L.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Gabriels J.
Gesquière M.
GryP E.
Hancké L.
Hermans P.
Kestelijn-Sierens M.
Laridon A.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
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Schellens A.
Schoeters M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Timmermans J.
Valkeniers J.
Vandebosch E.
Vandekerckhove R.
Vandenbroucke F.
Vandermarliere J.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Van Durme W.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Vogels M. (mevr.)
Weyts J.
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Coens D.
De Batselier N.
De Wael P.
De Wulf R.
Kelchtermans T.
Pede J.
Sauwens J.
Van den Bossche L.
Waltniel L.

Dientengevolge
motie niet aan.

neemt de Raad de

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer P. Van Grembergen C.S. tot
besluit van de op 12 juni 1990 door
mevrouw F. Brepoels gehouden in-
terpellatie tot de heer G. Geens,

Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van Fi-
nanciën en Begroting, over het ne-
men van concrete initiatieven ter ver-
sterking van het Vlaamse karakter
van Voeren
- 367 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Van
Grembergen C.S. tot besluit van de
op 12 juni 1990 door mevrouw Bre-
poels gehouden interpellatie tot de
heer Geens, Voorzit ter  van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, over het nemen van concrete
initiatieven ter versterking van het
Vlaamse karakter van Voeren.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

120 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
104 leden hebben ja geantwoord ;

1 lid heeft neen geantwoord ;
15 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bascour J.
Beckers  A.
Beerden G.
Beysen E.
Bockstal E.
Bosmans F.
Bosmans Jos
Bosmans Jozef
Bossuyt G.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Content W.
Cooreman E.
Coveliers H.
Daems R.

De Beul A.
De Bremaeker J.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter F.
Dhoore L.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Gabriels J.
Gesquière M.
Hancké L.
Hermans P.
Kestelijn-Sierens M.
Laridon A.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Marchand  C.
Matthys P.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Schoeters M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Timmermans J.
Valkeniers J.
Van Aperen A;
Vandebosch E.
Vandekerckhove R.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
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legging 
vast- 

sucun- 

inscrij- 

ontwerp- 

14 

 

6, 9 

 

 

on- 

  

 

sucundair 

 

Van- 

Voorzitter

Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verheyden J.
Verhofstadt G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Vreven A.
Weyts J.
Willockx F.

NEEN heeft geantwoord :

GryP E.

Zich onthouden hebben :

Coens D.
Cuyvers J.
De Batselier N.
De Vlieghere W.
Dewael P.
De Wulf R.
Kelchtermans T.
Pede J.
Sauwens J.
Van den Bossche L.
Van Dienderen H.
Van Durme W.
Vogels M. (mevr.)
Waltniel L.
Weckx H.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
Executieve worden overgezonden.

MOTIE VAN ORDE

Agenda

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord voor een beroep op het
Reglement.

De heer A. Denys : Mijnheer de

Voorzitter, het Reglement bepaalt
dat de Voorzitter de regeling van de
werkzaamheden ter goedkeuring aan
de Raad voorlegt.

Ik stel vast dat er daarstraks geen
eensgezindheid was in verband met
de regeling van de werkzaamheden
in het Bureau van de Vlaamse Raad.
Ik zou graag weten wat u als voorzit-
ter voorstelt.

De Voorzitter : Mijnheer Denys, ik
geef zo dadelijk voorlezing van de
ontwerp-agenda.

Dames en heren, ziehier de ontwerp-
agenda voor de volgende openbare
vergaderingen.

Donderdag 5 juli 1990 - 10 uur en
14 uur

Van 10 uur af :
Ontwerpen en voorstellen van de-
creet en voorstellen van resolutie -
Beraadslagingen

1. Ontwerp van decreet houdende
opzetting van een programma ter
bevordering van de werkgelegenheid
in de niet-commerciële sector in het
Vlaams Gewest
- 368 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

2. a) Ontwerp van decreet betreffen-
de het onderwijs-11
- 365 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 7

Voorstel van resolutie van de heer
A. Laridon C.S. betreffende de af-
schaffing van de inschrijvingsgelden
in het kunstonderwijs met beperkt
leerplan
- 98 (BZ 1988) - Nr. 1

Voorstel van decreet van de heer J.
Gabriels houdende regeling van het
geschiedenisonderricht in het secun-
dair onderwijs
- 190 (1988-1989) - Nr. 1.

Voorstel van decreet van de heer J.
Gabriels houdende invoering van een
verplicht lessenpakket ,,Vlaamse Be-
weging” in het sucundair  onderwijs
- 195 (1988-1989) - Nr. 1

Voorstel van decreet van de heer R.
Blanpain C.S. houdende vaststelling
van het aantal lesuren lichamelijke
opvoeding in het onderwijs
- 213 (1989-1990) - Nr. 1

Voorstel van decreet van de heer L.
Vanhorenbeek C.S. houdende vast-
legging van de inschrijvingsdatum
voor leerlingen in het lager en sucun-
dair onderwijs en berekening van het
lesurenpakket
- 2230 (1988-1989) - Nr. 1

Voorstel van decreet van mevrouw
N. Maes C.S. houdende bevordering
van een democratisch schoolbeheer
- 234 (1988-1989) - Nr. 1

Voorstel van resolutie van mevrouw
N. Maes C.S. betreffende het inscrij-
vingsgeld voor de Nederlandstalige
kunstscholen met beperkt leerplan in
Brussel
- 280 (1989-1990) - Nr. 1

Voorstel van decreet van de heer A.
Larion C.S. houdende wijziging van
artikelen 13, 16 en 17 van het konink-
lijk besluit van 30 augustus 1984 hou-
dende organisatie van het gewoon
kleuter- en lager onderwijs op basis
van een lestijdenpakket
- 282 (1989-1990) - Nr. 1

Voorstel van decreet van de heer A.
Larion C.S. houdende wijziging van
artikelen 6, 9, 10 en 19 van het ko- .
ninklijk besluit van 30 augustus 1984
houdende organisatie van het ge-
woon kleuter- en lager onderwijs op
basis van een lestijdenpakket
- 283 (1989-1990) - Nr. 1

Voorstel van decreet van de heer A.
Larion C.S. houdende wijziging van
artikelen 6,9 en 11 van het koninklijk
besluit van 30 augustus 1984 houden-
de organisatie van het gewoon kleu-
ter- en lager onderwijs op basis van
een lestijdenpakket
- 284 (1989-1990) - Nr. 1

Voorstel van decreet van de heer E.
Beysen C.S. houdende wijziging van
de wet van 29 mei 1959 tot wijziging
van sòmmige bepalingen van de on-
derwijswetgeving
- 286 (1989-1990) - Nr. 1

Voorstel van resolutie van de heer R.
Deswaene betreffende het tijdig
overzenden van omzendbrieven in
het onderwijs
- 369 (1989-1990) - Nr. 1

b) Interpellaties (Reglement art. 76)

1. Interpellatie van de heer L. Van-
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inte:  

Ge- 
heri n- 

Vervoermaat- 
schappij 

na- 

Voorzitter

horenbeek tot de heer D. Coens, Ge-
meenschapsminister van Onderwijs,
over de hervorming van de gemeen-
schapsinspectie van het onderwijs

2. Interpellatie van de heer E. De
Groot tot de heer D. Coens, Ge-
meenschapsminister van Onderwijs,
over de bedreiging van sport en licha-
melijke opvoeding in het onderwijs

Van 14 uur af :
Voortzetting van de agenda van de
morgenvergadering

Werkingsbegroting van de Raad -
Beraadslaging

1. Rekening van de Raad voor het
begrotingsjaar 1989

2. Begroting van de Raad voor het
begrotingsjaar 1990

Van 15 uur af :
Hoofdelijke stemmingen

1. over het afgehandelde ontwerp
van decreet houdende opzetting van
een programma ter bevordering van
de werkgelegenheid in de niet-com-
mericiële sector in het Vlaams Ge-
west
- 368 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

2. over de moties van aanbeveling

- van de heer A. Kempinaire tot
besluit van de op 26 juni 1990 behan-
delde beleidsbrieven betreffende het
buitenlands beleid van de Vlaamse
Executieve
- 372 (1989-1990) - Nr.1

- van mevrouw M.P. Kestelijn-Sie-
rens, de heren D. Van der Maelen
en H. Candries tot besluit van de op
26 juni 1990 behandelde beleidsbrief
Naar een Vlaams exportbeleid
- 308 (1989-1990) - Nr. 3

- van de heer H. Suykerbuyk tot
besluit van de op 26 juni 1990 behan-
delde beleidsbrieven betreffende het
buitenlands beleid van de Vlaamse
Executieve
- 373 (1989-1990) - Nr. 1

- van de heren A. De Beul, W. Luy-
ten en L. Vanhorenbeek tot besluit
van de op 26 juni 1990 behandelde
beleidsbrieven betreffende het bui-
tenlands beleid van de Vlaamse Exe-
cutieve

- 375 (1989-1990) - Nr. 1

Voortzetting van de
morgenvergadering

agenda van de

Vrijdag 6 juli 1990 - 10 uur en 14 uur

Van 10 uur af :
Voortzetting van de agenda van don-
derdag 5 juli 1990

Het is niet uitgesloten dat het debat
over het onderwijs zaterdag wordt
voortgezet.

Maandag 9 juli 1990 - 10 uur en 14
uur

Van 10 uur af :
Interpellaties (Reglement art. 76)

1. Interpellatie van de heer E. Gryp
tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over de algemene problematiek van
de verontreiniging van bodemslib en
baggerspecie

2. Interpellatie van de heer G. Car-
doen tot de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over de werkingsproblemen van het
Kasteel van Gaasbeek

3. Interpellatie van de heer H. Van
Dienderen tot de heer P. Dewael,
Gemeenschapsminister van Cultuur,
over het programma-aanbod van
BRT en VTM

4. Interpellatie van de heer E. Van
Varenbergh tot de heer G. Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van Fi-
nanciën en Begroting, over de hou-
ding van de Executieve ten opzichte
van het verlenen van stemrecht aan
de EEG-onderdanen bij gemeente-
raadsverkiezingen in de lidstaat waar
ze verblijven en de gevolgen hiervan
voor Vlaams Brabant

Van 14 uur af :
Ontwerpen van decreet - Beraad-
slagingen

1. Ontwerp van decreet tot instelling
van Gemeentefonds
- 329 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5

2. Ontwerp van decreet tot instelling
van een Bijzonder Fonds voor Maat-
schappelijk Welzijn
- 340 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

3. Ontwerp van decreet tot instelling
van een Vlaams Fonds voor de inte;
gratie van kansarmen
- 370 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

4. Ontwerp van decreet tot wijziging
van het decreet van 30 november
1988 tot instelling van het politiek
verlof voor de personeelsleden van
de instellingen van openbaar nut die
van de Vlaamse Gemeenschap afhan-
gen
- 332 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 4

Ontwerp van decreet tot wijziging
van het decreet van 30 november
1988 tot instelling van het politiek
verlof voor de personeelsleden van
de instellingen van openbaar nut die
van het Vlaamse Gewest afhangen
- 333 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

5. Ontwerp van decreet tot herin-
richting van de Vlaamse Commissie
voor Preventief Bedrijfsbeleid
- 357 (1989-1990) - Nr. 1

6. Ontwerp van decreet tot oprich-
ting van de Vlaamse Vervoermaat-
schappij
- 357 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 4

Beleidsbrief - Beraadslaging

Beleidsbrief Milieubeleidsplan en na-
tuurontwikkelingsplan voor Vlaande-
ren - Voorstellen voor 1990-1995,
ingediend door de heer T. Kelchter-
mans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Land-
inrichting
- 2296 (1989-1990) - Nr. 1

Dinsdag 10 juli 1990 - 10 uur en 14
uur

Van 10 uur af :
Voortzetting van de agenda van
maandag 9 juli 1990

Van 14 uur af :
Voortzetting van de agenda van de
morgenvergadering

Actuele interpellaties (Reglement ar-
tikel 77)

Eventueel : Actuele vragen (Regle-
ment artikel 75)

Van 15 uur af :
Hoofdelijke stemmingen over de af-
gehandelde ontwerpen van decreet

Eventueel : Voortzetting van de
agenda
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Mi- 

„België 

Kelchter- 	schappij 

ok- 

Mi- 
naplan 

schappij 

Voorzitter

Ik moet er ook nog aan toevoegen
dat verscheidene leden, alsook de be-
voegde Minister, geen bezwaar heb-
ben tegen een bespreking van het Mi-
lieubeleidsplan in oktober.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik betreur,
namens onze fractie, dat de Executie-
ve ons de laatste dagen voor het reces
overlaadt met ontwerpen die zij reeds
maanden geleden had kunnen indie-
nen, maar die zij heeft laten liggen
tot de laatste weken voor het reces.

U stelt voor, volgende week donder-
dag of vrijdag te vergaderen. Twee
decreten staan op de agenda, een in
verband met de niet-commerciële
sector namelijk het decreet van Mi-
nister De Wulf en het lentedecreet
waarover men in de Commissie gedu-
rende 35 uren heeft vergaderd. Don-
derdag en vrijdag zullen dus in elk
geval volledig worden ingenomen
door de bespreking van deze ontwer-
pen van decreet. Onze fractie zal de
bespreking uitputten. U kent immers
onze houding ten opzichte van het
lentedecreet.

De agenda die u voorstelt voor maan-
dag en dinsdag, 9 en 10 juli, is echter
onhaalbaar en niet realiseerbaar op
een normale wijze. Er zijn nu reeds
vijf interpellaties gekend en er kun-
nen er nog bijkomen. Er zijn nu reeds
vijf ontwerpen van decreet ingediend
buiten het ontwerp van decreet inza-
ke de Vlaamse Vervoermaatschappij
- dat een zeer zwaar decreet is aan-
gezien daarbij de hele problematiek
van de mobiliteit ter sprake komt -
en buiten het MINA-plan. Mijnheer
de Voorzitter, u weet dat onze fractie
bereid is om veel te werken. Wij be-
wijzen onze Raad echter geen dienst
met nachtelijke debatten. Derhalve
stellen wij voor, maandag en dinsdag
het Milieubeleidsplan te bespreken in
plaats van het ontwerp van decreet
inzake de Vlaamse Vervoermaat-
schappij. Het Milieubeleidsplan is
zeer belangrijk. Wij gaan weliswaar
niet akkoord met een aantal aspecten
ervan maar wij achten het de hoogste
tijd om daarover te debatteren in de
Vlaamse Raad. Wij stellen immers
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Gemeenschapsminister van Cultuur P. Dewael (PVV,) (beknopt vrij weergegeven)
,,België won de Mundial voetbalwedstrijd in Verona ; ik was er. België verloor in
Bologna ; ik was er niet”. Schertsend repliceerde de Minister aldus op de kritiek
dat hij i.v.m. een vergadering van de Nederlandse Taalunie zou hebben gespijbeld

vast dat de Executieve reeds beslis-
singen neemt ter zake alvorens hier
het grote debat over het milieubeleid
heeft plaatsgehad. Het verwondert
mij ten zeerste dat Minister Kelchter-
mans zelf bereid is de bespreking van
zijn beleidsplan uit te stellen tot ok-
tover.

Ik stel voor dat wij zouden stemmen
over ons voorstel om het ontwerp van
decreet inzake de Vlaamse Vervoer-
maatschappij uit te stellen. Iedereen
in de Commissie, ongeacht tot welke
partij hij of zij behoort, is het erover
eens dat de tekst van het ontwerp
slecht is en niet rijp voor behandeling
in openbare vergadering. Laten wij
onze werkzaamheden op redelijke
wijze regelen. Wij gaan wel akkoord
met de agenda die hier werd voorge-
steld met dien verstande dat wij dins-
dag zouden debatteren over het Mi-
naplan en het ontwerp van decreet
inzake de Vlaamse Vervoermaat-
schappij zouden uitstellen. (Applaus
bij de PVV,)

De Voorzitter : De heer De Seranno
heeft het woord.

De heer J. De Seranno : Mijnheer

Agenda

de Voorzitter, de Commissie voor
Openbare Werken en Vervoer heeft
het ontwerp van decreet tot oprich-
ting van de Vlaamse Vervoermaat-
schappij uitvoering besproken. (Pro-
test van de heer A. Denys)

Er bestaat geen enkel bezwaar dit
ontwerp binnen de 10 dagen in de
Vlaamse Raad te bespreken. Wij be-
schikken dus over voldoende tijd om
het openbare debat voor te bereiden.
Aangezien de Vlaamse Vervoer-
maatschappij tegen het einde van dit
jaar operationeel moet zijn, stel ik
voor het ontwerp vanaf maandag 9
juli te bespreken, zoals door het Bu-
reau trouwens werd beslist. ’

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, iedereen is het ermee
eens dat beide ontwerpen van de-
creet niet kunnen worden bespro-
ken ; ofwel wordt het ene besproken
ofwel het andere. Hierover moet uit-
spraak worden gedaan.

Ik stel voor het Milieubeleidsplan vol-
gende week aan bod te laten komen

1927



Ver- 	 spitskar 

MI- 

Timmer- 

Vervoermaatschap- 

Ver- 

Grem- 

Denys

en het debat over de Vlaamse Ver-
voermaatschappij uit te stellen tot in
de maand oktober.

De Voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, wij steunen het voorstel
van de heer Denys volmondig. De
slogan ,,wat wij zelf doen doen wij
beter” wordt hier voor de zoveelste
keer ondergraven.

Naast de Belgische ziekten die deze
Vlaamse Raad al heeft overgenomen
neemt hij nu ook de ziekte over van
het nationale Parlement, namelijk
een belangrijke bespreking aanvatten
net vóór het zomerreces, op een
ogenblik dat de meeste mensen zich
klaar maken om met vakantie te
gaan. Dat is onverantwoord.

De bespreking van het ontwerp over
de Vlaamse Vervoermaatschappij,
die toch al zo lang op zich laat wach-
ten, kan dus best ten gronde worden
gehouden in het najaar.

Wat betreft het Milieubeleidsplan is
het onmogelijk de bespreking ervan
te verschuiven naar het najaar omdat
deze zaak een dringend karakter
heeft en wij reeds herhaalde malen
de sluipende besluitvorming inzake
het dossier hebben aangeklaagd.

De Voorzitter : De heer
bergen heeft het woord.

Van Grem-

De heer P. Van Grembergen : Mijn-
heer de Voorzitter, het openbaar ver-
voer heeft in eerste orde te maken
met het milieu. Ik stel dus voor de
voorkeur te geven aan die bespre-
king. Trouwens, het ontwerp werd in
de Commissie reeds goedgekeurd.

De Voorzitter : De heer Hancké
heeft het woord.

De heer L. Hancké : Mijnheer de
Voorzitter, er is geen enkel bewijs
voorhanden dat de Vlaamse Raad
niet in staat zou zijn de voorgestelde
agenda af te werken. Wij moeten
trachten dit te doen. De twee voorge-
stelde discussiepunten zijn immers
zeer belangrijk als een keuze moet
worden gemaakt, is het evident dat
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wij in ieder geval aandacht zouden
schenken aan een ontwerp van de-
creet dat de parlementaire spitskar
reeds heeft doorlopen en dus enkel
wacht op de behandeling in openbare
vergadering om uitvoering te krijgen.
De uitvoering ervan is trouwens
voorzien voor 1 januari. Er moeten
nog uitvoeringsbesluiten worden ge-
nomen.

Ik stel voor af te wachten en te zien
hoe de verdere afhandeling van de
agenda verloopt. Indien echter een
keuze moet worden gemaakt, wens
ik voorrang te verlenen aan de be-
spreking van het ontwerp van decreet
op de Vlaamse Vervoermaatschap-
pij.

De Voorzitter : Dames en heren, het
Reglement bepaalt dat het uitgebreid
Bureau de agenda vaststelt, het ad-
vies wordt ingewonnen van de Exe-
cutieve eer de Voorzitter de regeling
van de werkzaamheden aan de Raad
ter goedkeuring voorlegt.

Ik heb begrepen dat de Raad op dit
ogenblik met de voorgestelde rege-
ling akkoord gaat wat donderdag,
vrijdag en maandag betreft en er en-
kel een meningsverschil bestaat over
het al dan niet houden van een debat
in verband met het MINA-plan.

De heer A. Denys : Over het feit dat
er een keuze dient gemaakt tussen
het ontwerp inzake de Vlaamse Ver-
voermaatschappij en het Milieube-
leidsplan.

De Voorzitter : Het is ook zo dat de
meerderheid van de fracties zich
heeft uitgesproken voor een behan-
deling van het ontwerp inzake het ge-
meenschappelijk vervoer en er twee
fracties zijn die enkel het Milieube-
leidsplan wensen te behandelen.

Indien onze werkzaamheden naar be-
horen verlopen stel ik voor dinsdag-
namiddag te beslissen of wij al dan
niet de bespreking over het milieube-
leidsplan nog zullen aanvatten.

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, ik vind uw uitspraak
enigszins voorbarig wanneer u zegt
dat er een meerderheid ter zake be-

Agenda
Investeringsbeleid Antwerpse haven

staat. U hebt hier het standpunt ge-
hoord van degenen die de beslissing
hebben genomen in het Bureau. Ik
heb echter contact opgenomen met
de gewone parlementsleden die in de
Commissie voor Leefmilieu maan-
denlang hebben gewerkt aan het MI-
NA-plan.

Mijnheer de Voorzitter, ik vraag dat
hierover zou worden gestemd.

De Voorzitter : De heer Timmer-
mans heeft het woord.

De heer J. Timmermans : Mijnheer
de voorzitter, collega’s, ik ben van
oordeel dat we het Milieubeleidsplan
niet dinsdag laat op de avond, en
eventjes tussendoor, kunnen bespre-
ken.

Zoals andere leden van de Commis-
sie voor Leefmilieu pleit ik ervoor
dat dit ontwerp op een ernstige wijze
wordt behandeld, desnoods begin ok-
tober vlak na het reces.

De Voorzitter : Dames en heren, wij
stemmen nu bij zitten en opstaan
over het door uw Voorzitter gefor-
muleerde voorstel.

De leden die het voorstel wensen aan
te nemen, worden verzocht op te
staan.

De tegenproef.

Het voorstel is aangenomen.

INTERPELLATIE (Regl. art. 76)

Interpellatie van de heer M. Schoe-
ters tot de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over het inves-
teringsbeleid inzake de Antwerpse
haven en meer bepaald het Vijfde
Havendok-Amerikadok

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Schoeters
tot de heer Sauwens, Gemeenschaps-
minister van Openbare Werken en
Verkeer, over het investeringsbeleid
inzake de Antwerpse haven en meer
bepaald het Vijfde Havendok-Ame-
rikadok.
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investe- 

Ha- 

Gemeenschapsminis- 
	vendok 

verantwoor- 

Havendok- 

2,5 

Ame- 

sep- 	 aanbeste- 	 ge- 

Voorzitter

De heer Schoeters heeft het woord.

De heer M. Schoeters (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, geachte
collega’s, op 4 december 1989 ont-
ving ik van de Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Ver-
keer de melding dat het project voor
de haven van Antwerpen, meer be-
paald op de rechteroever, het Vijfde
Havendok-Amerikadok in die perio-
de aan de Inspectie van Financiën
zou worden voorgelegd. In de begro-
ting 1990 werd voor dit werk opnieuw
in een krediet voorzien.

Dit antwoord heeft mij niet alleen
zeer verbaasd, maar ook ontgoo-
cheld, omdat deze handelswijze abso-
luut niet strookt met de stellige belof-
ten die de Minister mij heeft gedaan
bij diverse gelegenheden.

Ik zal hiervan nogmaals een opsom-
ming geven.

Ten eerste, het antwoord op mijn
vraag nummer 102, ontvangen om-
streeks mei 1989, waarin mij werd
gemeld dat het werk niet op het fy-
sisch programma van artikel 73.04
van de ontwerpbegroting 1989 was
voorzien.

Ten tweede, bijna tegelijkertijd
wordt de begroting van uw Ministerie
mij overgemaakt. In het verantwoor-
dingsprogramma stel ik vast dat het
werk wél is opgenomen, op bladzijde
40, onder artikel 73.04.

Ten derde, is er uw antwoord op mijn
vraag nummer 182 van 22 augustus
1989. Daarin deelt u mede dat de
verdieping van het Vijfde Havendok-
Amerikadok voorzien is op de begro-
ting en dat de werken worden aanbe-
steed in de tweede helft van 1989.
Uiteraard verheugde deze melding
mij ten zeerste.

Dan komt uw antwoord op mijn
vraag nummer 145 van 11 september
1989. Daarin meldt u mij dat er nog
enkele studies moeten doorlopen
worden en dat het niet zeker is dat
de kredieten op de begroting 1989
aanwezig zullen zijn.

Vervolgens komt uw antwoord op
mijn vraag nummer 249 van 18 sep-
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tember 1989 en daarin zegt u mij dat
wegens de bespreking van de investe-
ringsschijf van het Vlaamse Gewest
de vastlegging van de kredieten voor
de uitvoering van de verdieping van
het Amarikadok en het Vijfde Ha-
vendok noodgedwongen naar 1990
zal moeten worden verschoven en dat
de werken weldra in aanbesteding
zullen worden gebracht.

Ten slotte moet ik vaststellen dat de
Vlaamse Executieve in juli 1989 be-
sliste het investeringsprogramma
voor 1989 te beperken tot 80 ten hon-
derd van hetgeen in de Vlaamse
Raad was goedgekeurd.

Uit al deze feiten kan ik afleiden dat
een uitvoering van het project op de
begroting 1989 zonder probleem mo-
gelijk was en dit is mij zelfs, nadat
het investeringsprogramma van 1989
was gereduceerd tot 80 ten honderd
nog uitdrukkelijk door u toegezegd.

Over de opportuniteit van het werk
heb ik de Minister uitvoerig ingelicht.
Dit aspect wordt trouwens nergens
betwist. In het geheel van de renova-
tie van het zuidelijk havengedeelte
zijn deze werken dringend noodzake-
lijk.

Deze werken zijn uit te voeren om
een goederenoverslag van 2,5 mil-
joen ton goederen per jaar te laten
gebeuren op een verantwoorde en
moderne wijze.

Indien de werken nog langer worden
uitgesteld, zal dit trafiek naar een
buitenlandse haven verhuizen en zal
alzo op een wellicht spectaculaire wij-
ze, het versnelde verval van het
zuidelijk havengedeelte worden inge-
zet. Ik wens hiervoor door een pas-
sieve houding niet de verantwoorde-
lijkheid te dragen. Maar op dit ogen-
blik wens ik terug te komen op de
essentie van het dossier. Deze wordt
als volgt samengevat. Hoe is het vol-
gens de Minister mogelijk dat een
dossier met een beperkte financiële
weerslag, dat reeds in mei 1989 kant
en klaar is om en aanbesteding te
leggen, waarvan iedereen zegt dat
het zeer dringend is en dat trouwens
op de begroting 1989 is voorzien, tot
op heden nog steeds niet is aanbe-
steed en goedgekeurd en dat ondanks
formele toezeggingen ? De aanbeste-

Investeringsbeleid Antwerpse haven

ding gaat nu pas in de maand augus-
tus 1990 door. Dat is ruim een jaar
te laat. Eens te meer wordt hier op
een onberijpelijke wijze, die zelfs aan
het onfatsoenlijke grenst, een Ant-
werps belang, dat in het geheel van
de havenpolitiek financieel in feite
zeer klein is, met voeten getreden.

Ik acht het onaanvaardbaar. De Mi-
nister die de verantwoordelijkheid
voor het beleid ten volle draagt, had
hier moeten optreden. Ik hoop dat
hij uit dit ene voorbeeld, dat ten aan-
zien van de haven van Antwerpen
hoegenaamd geen geïsoleerd geval is,
duidelijk de conclusie trekt, die er
volgens mij op neerkomt dat de Mi-
nister wel wikt, maar dat anderen be-
schikken.

Graag vernam ik van de Minister het
volgende.

Ten eerste, heeft de Minister onder-
zocht welke precieze oorzaken aan
de basis liggen van het falen in dit
dossier ? Welke zijn de oorzaken ?

Ten derde, welke concrete maatrege-
len zal hij nemen om aan de continue
achteruitstelling van Antwerpen een
einde te maken ?

De Voorzitter : Minister Sauwens
heeft het woord.

Minister J. Sauwens (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, collega’s, ik
kan de bezorgdheid van het geachte
lid begrijpen. Het is jammer dat be-
langrijke werken, zoals de verdieping
van het Vijfde Havendok, het Ame-
rikadok, met enige vertraging werd
aanbesteed.

De oorzaken daarvan zijn de erg be-
perkte budgettaire middelen van de
gewestelijke investeringen in de ha-
ven. Collega Schoeters is verbaasd
omdat in de opeenvolgende antwoor-
den, die ik om zijn talrijke vragen
heb gegeven, geen evolutie is waar
te nemen. Er moet echter rekening
worden gehouden dat er enige tijd
verstrijkt tussen het opmaken van het
antwoord en de publikatie ervan. Het
gaat hier niet op werken met een be-
perkte financiële weerslag. De totale
som wordt geraamd op 336 miljoen.
Bij de opmaak van de begroting 1990
werd voor Antwerpen voorrang ge-

1929



containerka- 

54,5 

3,6 

	 Havencom- 

geslo- 

investeringspro- 
gramma 

uistel 
af- WERK- 

vastleggingskre- 
dieten 

vol- 

formu - _ 

investe- 

ach- 

Sauwens

geven aan de snelle afwerking van de
Berendrechtsluis en de containerka-
de.

In de loop van 1989 blijkt in steeds
duidelijker mate dat het grote belang
van deze verdiepingsbaggerwerken.
Ik heb dan ook besloten de oorspron-
kelijke begroting en de kredieten
voor de verdiepingsbaggerwerken te
herzien. Andere werken in de Ant-
werpse haven werden uitgesteld. Er
werd een gedeelte van de werken aan
de Berendrechtsluis verschoven naar
1990, wat ik u reeds midden 1989 heb
medegedeeld.

Nadien  werd  he t  investeringspro-
gramma voor 1989 met 20 procent
gereduceerd, wat mij opnieuw noop-
te het werkt te schrappen en te her-
nemen op de begroting van 1990.
Van het uistel  werd gebruik gemaakt
om de bestekbepalingen te verfijnen
en te verbeteren.

Thans kom ik tot uw concrete vra-
gen.

De verdiepingsbaggerwerken van het
Vijfde Havendok, het Amerikadok,
wordt aanbesteed op 21 augustus
1990. De vastlegging mag worden
verwacht voor oktober. Daarna kun-
nen de werken starten.

De oorzaken van de opgelopen ver-
traging zijn uitsluitend te wijten aan
de beperkte budgettaire middelen.

Vervolgens is er geen enkele ach-

teruitstelling ten aanzien van de an-
dere zeehavens. Bij wijze van voor-
beeld wil ik graag de bedragen op-
sommen die in 1989 voor de vier
Vlaamse zeehavens werden vastge-
legd.

Voor Antwerpen : 2 miljard 211 mil-
joen of 54,5 procent van het totale
budget ; voor Zeebrugge : 1 miljard
339 miljoen of 33 procent ; voor
Gent : 362 miljoen of 9 procent ;
voor Oostende : 136 miljoen of 3,6
procent. In het totaal betreft het een
bedrag van 4 miljard 48 miljoen.

van de diensten moet kunnen weg-
werken. De diensten moeten daaraan
meewerken.

Aan de diverse havenbesturen, ge-
bruikers en werknemers moet duide-
lijk worden gemaakt dat de Vlaamse
havens aan de spits staan van de eco-
nomische ontwikkeling in Vlaande-
ren en West-Europa. Daarom moet
er rust komen in het havendebat. De
pas opgerichte Vlaamse Havencom-
missie zal in het voorbereidend werk
een belangrijke rol spelen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden.

Deze vastlegging gebeurde in functie
van de nieuwe beleidsbeslissingen.
De beleidsmarge van 1989 was be-
perkt tot 700 à 800 miljoen. In ver-
band met de nieuwe beleidsbeslissin-
gen verwijs ik naar de Antwerpse
dossiers als de containerkade en de
Berendrechtsluis, alsook naar de af-
werking van het raamcontract met
betrekking tot Zeebrugge, die in zeer
belangrijke mate de vastleggingskre-
dieten hebben bepaald. Het nemen
van bijzondere maatregelen lijkt mij
op het ogenblik niet vereist. Wij komen aanstaande donderdag, 5

Ik beklemtoon, samen met u, de
noodzaak van een algehele verhoging
van de investeringskredieten voor de
Vlaamse havens.

juli, om 10 uur opnieuw bijeen, vol-
gens de agenda zoals zij daarstraks
door de Raad werd goedgekeurd.

De vergadering is gesloten.

De Vlaamse Havencommissie formu-
leert vandaag haar advies over het
meerjarenplan. Het is belangrijk

- De vergadering wordt gesloten om
17 uur.

voor meerdere jaren een investe-
ringsprogramma te ontwikkelen dat
alle verdachtmakingen ten aanzien
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Agenda
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Albert Van Dijck
Zie Patrimonium kunstschilder Albert
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Amerikadok - Vijfde
Zie Antwerpse haven

Havendok

Antwerpse haven
Investeringsbeleid, blz. 1888, 1928

Aquafin NV
Zie Waterzuivering

AROL-Antwerpen
Onregelmatigheden, blz. 1767

Baert-Verlée
Zie Vetsmelterij beenmaalderij Rillaar

Basiseducatie
I Organisatie, blz. 1849, 1909, 1910

Zie ook Vlaams Ondersteuningscentrum
Basiseducatie

Begroting 1989
Tweede aanpassing, blz. 1661,1671,1779

Begroting 1990
Aanpassing middelenbegroting, blz. 1661,
1670. 1777
Aanpassing uitgavenbegroting, blz. 1661,
1672, 1780

Beleidsbrieven
Zie Buitenlands beleid

Betrekkingen met Nederland
Zie Taalunie-vergaderingen

Bouw waterzuiveringsstations
Zie Waterzuivering

Buitenlands beleid
Beleidsopties, blz. 1801,1808,1809,1821
Zie ook Moties van aanbeveling

Bungalowpark Maasmechelen
Zie Center Parcs

Center Parcs
Aanleg bungalowpark Maasmechelen,
blz. 1766

Commissies
Samenstelling, blz. 1661, 1801, 1893
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commissie

Conferentie Mandatarissen Vlaams Bra-
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Samenroeping, blz. 1773

Crimineel beleid
Betrokkenheid Executieve, blz. 1721

Cultuurpact
Zie Vlaams Ondersteuningscentrum voor

Basiseducatie

Deeltijds kunstonderwijs
Begeleidings- en evaluatiecommissie, blz.
1867, 1907
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Erkenning sociale-bouwmaatschappijen
Zie Sociale-bouwmaatschappijen

Europese Commissie
Zie Restauratie historische gebouwen

Exportbeleid
Zie Buitenlands beleid

Externe betrekkingen
Zie Buitenlands beleid
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Zie FTI
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Evaluatiestudie, blz. 1901

Gehandicapten
Zie Vlaams Fonds voor de Sociale Inte-

gratie van Personen met een Handi-
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Geluidshinder
Zie Vliegtuiglawaaihinder

Gewestelijke Ontwikkelingsmaatschap
pijen
Zie GOM’s

Glasophalmg
Contracten gemeenten-ophalers, blz. 1897

GOM%
Organisatie, blz. 1867, 1883, 1912, 1915

Grote Ring Antwerpen
Zie Liefkenshoektunnel

Gunning opdrachten waterzuivering
Zie Waterzuivering

Herzele  - Sint-Lievens-Esse
Zie N 42 - Herzele  - Sint-Lievens-Esse

Historische gebouwen
Zie Restauratie historische gebouwen

Hoge Raad voor Volksontwikkeling
Zie Vlaams Ondersteuningscentrum voor

Basiseducatie

HRVO
Zie Hoge Raad voor Volksontwikkeling

Huisvesting
Zie Sociale huisvesting

Sociale-bouwmaatschappijen

Huisvuilverwerking Vlaams Brabant
Bouw verbrandingsoven , blz. 1686
Zie ook Verbrandingsoven Grimbergen

IBF-loonsubsidie
Niet-betaling opvangcentra
1767

daklozen, blz.

Ingekomen stukken
Adviezen Raad van State, blz. 1892
Adviezen Sociaal-Economische Raad van
Vlaanderen, blz. 1892
Adviezen Vlaamse Mediaraad, blz. 1727,
1892
Arrest Arbitragehof, blz. 1728
Jaarverslag, blz. 1893
Kennisgevingen Arbitragehof, blz. 1728,
1893
Mededelingen Rekenhof, blz. 1727
Moties, blz. 1727, 1893
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Ontwernen van decreet. blz. 1725. 1891
Rappor; Rekenhof, blz: 1726 ’
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Voorstellen van decreet, blz. 1725
Voorstellen van resolutie, blz. 1725,189l
Voorstel wijziging Reglement, blz. 1892

Ingetrokken stukken
Motie van aanbeveling, blz. 1920
Motie Vlaamse Raad. blz. 1892
Voorstellen van resolutie, blz. 1891
Zie ook Deeltijds kunstonderwijs

Taalunie-vergaderingen

Instellingen van openbaar nut
Zie Personeel Vlaamse Gemeenschap

Personeel Vlaams Gewest

Interdepartementaal Begrotingsfonds
Zie IBF-loonsubsidie

Interpellaties
Zie Antwerpse haven

Crimineel beleid
Huisvuilverwerking Vlaams Brabant
Liefkenshoektunnel
MER-besluit
Migranten
Sociale huisvesting
STAR 21-plan
Voeren
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1693, 1725, 1765, 1801, 1821, 1849, 1867,
1891
Zie ook Commissies
Zie ook Vaste Nationale Cultuurpact-
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Nederland
Zie Taalunie-vergaderingen Sociale integratie gehandicapten

Zie Vlaams Fonds voor de Sociale Inte-
gratie van Personen met een Handi-
cap

SST-trajecten
Openbaarheid MER’s, blz. 1765

STAR 21-plan
Uitblijven advies Executieve, blz. 1707

NMBS
Zie SST-trajecten

STAR 21-plan

Nota
Zie Migrantenbeleid

Liefkenshoektunnel
Aansluiting E 17, blz. 1702, 1921, 1922

Milieueffectenrapport
Zie MER

Onderwijstekort Franse
Financiering, blz. 1793

Gemeenschap

Stedebouwkundige onregelmatigheden
Zie AROL-AntwerpenMER

Zie SST-trajecten

MER-besluit
Grote infrastructuurwerken, blz. 1677

Ontwerpen van decreet
Zie Basiseducatie

Begroting 1989
Begroting 1990
GOM’s
Personeel Vlaamse Gemeenschap
Personeel Vlaams Gewest
Vlaams Fonds voor de Sociale Inte-
gratie van Personen met een Handi-
cap

Zie ook Ingekomen stukken

Stemmingen
Aangehouden stemmingen

Basiseducatie, blz. 1909
GOM’s, blz. 1912
Vlaams Fonds voor de Sociale Inte-
gratie van Personen met een Handi-
cap, blz. 1783

Hoofdelijke stemmingen
Aanpassing middelenbegroting 1990,
blz. 1777
Aanpassing uitgavenbegroting, blz.
1780
Basiseducatie, blz. 1910
GOM’s, blz. 1915
Klein chemisch afval. blz. 1794. 1796
Liefkenshoektunnel, blz. 1921, ‘1922
Migrantenbeleid, blz. 1787, 1790,
1791, 1792
MINA-Fonds, blz. 1918
Onderwiistekort Franse Gemeen-
schap, blz. 1793
Overeenstemming, blz. 1782
Tweede aanpassing begroting 1989,
blz. 1779
Vlaams Fonds voor de Sociale Inte-
gratie van Personen met een Handi-
cap, blz. 1784
Voeren, blz. 1924
Waterzuivering, blz. 1923
Westerschelde, blz. 1797, 1917

Migranten
Verplichte taallessen, blz. 1680

Migrantenbeleid
Opties, blz. 1787, 1790, 1791, 1792

Openbare Afvalstoffenmaatschappij voor
het Vlaamse Gewest
Zie VMZ en OVAM

MINA-Fonds
Uitblijven decretale basis, blz. 1699,1918

MINA-Raad
Oprichting, blz. 1769

Minder-validen
Zie Vlaams Fonds voor de Sociale Inte-

gratie van Personen met een Handi-
cap

Opvangcentra daklozen
Zie IBF-loonsubsidie

OVAM en VMZ
Zie VMZ en OVAM

Overeenstemming
Administratieve begroting en doelstellin-
gen uitgavenbegroting 1990, blz. 1782

Misdaadbeleid
Zie Crimineel beleid

Moties
Zie Ingekomen

Strafrechtelijke politiek
Zie Crimineel beleid

stukken

Moties van aanbeveling
Aankondiging, blz. 1699, 1700, 1721,
1808, 1847
Indiening, blz. 1707, 1717, 1847
Zie Buitenlands beleid

Personeel Vlaamse Gemeenschap
Politiek verlof, blz. 1776

Personeel Vlaams Gewest
Politiek verlof, blz. 1776

Planning en economische decentralisatie
Zie GOM’s

Klein chemisch afval
Liefkenshoektunnel
Migrantenbeleid
MINA-Fonds
Migrantenbeleid
Onderwijstekort Franse
schap
Taalunie-vergaderingen

Taallessen
Zie Migranten

Taalunie-vergaderingen
Afwezigheid Minister van Cultuur, blz.
1700, 1717, 1920

Rapport Koninklijk Commissaris Migran-
tenbeleid
Zie Migrantenbeleid

Gemeen-
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Vliegtuiglawaaihinder
Regionale luchthavens, blz. 1899

VMZ
Zie Waterzuivering

VMZ en OVAM
Herstructurering, blz. 1770

VNC
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Voeren
Versterking Vlaams karakter, blz. 1717,
1924

Voorstellen van decreet
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GOM%
Zie ook Ingekomen stukken
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